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Позиціювання партій

На сегодня можно говорить о завершении определенного этапа в отношениях
Украины и ЕС,  но слово «кризис»  в данной ситуации нецелесообразно.  Об этом сказал
заместитель главы Партии регионов по вопросам международной политики Леонид
Кожара.

«За прошлый политический сезон Украина максимально приблизилась в своих
интеграционных стремлениях к ЕС и состоялось такое событие как парафирование
соглашения об ассоциации. И наибольший прогресс в переговорах как раз был достигнут
в последний период», – отметил Л. Кожара.

Он отметил, что торможение в отношениях Украины и ЕС обусловлено несколькими
факторами. Во-первых, это парламентские выборы 2012 г.

«Из Брюсселя звучали заявления многих руководителей Европейского Союза о том,
что в дальнейшем ЕС будет выстраивать свою стратегию Украины в зависимости от
результатов этих выборов», – добавил он.

С другой стороны,  по словам Л.  Кожары,  ЕС пока вынужден сфокусироваться на
своих собственных проблемах.

«Ведь после проблем с Грецией сегодня очень остро стоит проблема Испании, в
которой тоже финансовая система находится на грани краха», – добавил он.

Также он отметил, что имеют место и внутриполитические факторы, ведь ЕС очень
остро отреагировал на дело Ю. Тимошенко

Вместе с тем Л. Кожара отметил, что слово «кризис» в отношениях Украины и ЕС
нецелесообразно.

«Ведь имея парафированное соглашение об ассоциации одна из сторон не собирается
положить этот договор на полку. Потому что это не в правилах ни Европейского Союза, и
тем более не в правилах украинской внешней политики... Это является завершением
определенного этапа в отношениях Украины и Европейского Союза», – добавил он (В
отношениях Украины и ЕС нет кризиса, считают в ПР // Обозреватель
(http://obozrevatel.com/politics/31084-v-otnosheniyah-ukrainyi-i-es-net-krizisa-schitayut-v-
pr.htm). – 2012. – 23.07).

***

На сегодня нет необходимости пересматривать закон об основах государственной
языковой политики. Об этом сказал первый заместитель председателя Партии
регионов Владимир Рыбак.

«Я не вижу сегодня необходимости говорить о пересмотре этого закона. Мы не
рассматриваем такую возможность сегодня», – сообщил он.

Одновременно он отметил, что ВР может собраться, чтобы рассмотреть
правительственные законопроекты в любое время.

«Что касается возможных законов, которые необходимы правительству для решения
(вопросов. – Ред.) социальной направленности – мы можем собраться в любое время. Срок
мы не оговаривали.  Это может произойти и на следующей неделе,  а может и позже»,  –
добавил он.

На уточняющий вопрос о том, будет ли легитимизирован языковой закон до
сентября,  Рыбак ответил:  «Я сегодня не вижу оснований для этого.  Пусть
Конституционный Суд рассмотрит вопрос и вынесет какое-то решение».

Кроме того, он напомнил, что закон должен подписать Председатель Верховной
Рады (ПР: нет смысла пересматривать закон о языках // Обозреватель
(http://obozrevatel.com/politics/10573-pr-net-smyisla-peresmatrivat-zakon-o-yazyikah.htm).  –
2012. – 25.07).

http://obozrevatel.com/politics/31084-v-otnosheniyah-ukrainyi-i-es-net-krizisa-schitayut-v-pr.htm
http://obozrevatel.com/politics/31084-v-otnosheniyah-ukrainyi-i-es-net-krizisa-schitayut-v-pr.htm
http://obozrevatel.com/politics/10573-pr-net-smyisla-peresmatrivat-zakon-o-yazyikah.htm
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***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов,
первый заместитель председателя ПР Владимир Рыбак считает,  что выборы мэра
Киева нужно проводить не в текущем году,  вместе с парламентскими выборами,  а в
2013 г. – вместе с выборами депутатов Киевсовета.

«Можно избрать сегодня мэра, депутаты завтра собираются, 2/3 голосов – мэра
убирают. И начинаются постоянные выборы. Поэтому сегодня лучший вариант и для
киевлян, и для власти, и для всех провести одновременные выборы и депутатов и
городского головы, чтобы они объединили усилия, и депутаты поддерживали своего
городского голову,  а мэр не ветировал их решения»,  –  заявил В.  Рыбак.  «А сейчас
вариантов я не вижу», – отметил он.

На вопрос, будет ли объединен пост мэра и главы администрации столицы,
парламентарий ответил, что принятие этого решения зависит от Президента Украины
(Владимир Рыбак: Выборы мэра Киева нужно провести в 2013 году // Официальный
сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/500fa061c4ca42cc440000fe). – 2012. – 25.07).

***

Коммунисты показали, что в стране достаточно средств для финансирования всех
социальных программ.  Об этом сообщил лидер КПУ Петр Симоненко во время своей
рабочей поездки в город Первомайск Николаевской области.

По его словам, когда говорят, что в Украине нет средств для социальных выплат и
льгот, коммунисты показывают, где эти средства брать.

«Национализация базовых промышленных предприятий, повышение заработных
плат и пенсий, бесплатная медицина и образование. Мы не говорим, что на это денег нет.
Они есть», – говорит П. Симоненко.

Как пример лидер КПУ привел работу представителя КПУ и руководителя
Гостаможни Игоря Калетника. П. Симоненко подчеркнул, что при таком подходе к работе
таможня может приносить в бюджет 10–15 млрд грн дополнительно.

«Мы взяли на себя ответственность за таможенный комитет и направили своего
коллегу возглавить таможню. Уже за год работы Калетника таможня принесла Украине
дополнительно 30 млрд грн», – говорит лидер КПУ.

Симоненко добавил,  что при такой работе только таможня может приносить в
бюджет до 36  %  дохода.  И есть масса направлений,  которые также могут приносить
стране прибыль. Например, алкогольные и табачные изделия (В стране достаточно
средств для обеспечения всех социальных программ – Симоненко // ГолосUA
(http://ru.golosua.com/politika/20120720_v-strane-dostatochno-sredstv-dlya-obespecheniya-
vseh-sotsialnyih-programm-simonenko). – 2012. – 20.07).

***

Коммунистическая партия Украины намерена внести в парламент законопроект,
предполагающий контроль и ответственность за невыполнение своих предвыборных
обещаний. Об этом сообщил лидер КПУ Петр Симоненко во время своей рабочей
поездки в город Первомайск Николаевской области.

По его словам, кандидаты всякий раз раздают обещания в ходе предвыборной
кампании, но придя к власти, распоряжаются финансами и государственной
собственностью от имени народа, а обещания остаются декларативными.

«При этом никого к ответственности не привлекают», – возмутился П. Симоненко

http://www.partyofregions.org.ua/news/500fa061c4ca42cc440000fe
http://ru.golosua.com/politika/20120720_v-strane-dostatochno-sredstv-dlya-obespecheniya-vseh-sotsialnyih-programm-simonenko
http://ru.golosua.com/politika/20120720_v-strane-dostatochno-sredstv-dlya-obespecheniya-vseh-sotsialnyih-programm-simonenko
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КПУ будет предлагать Конституционной ассамблее внести изменения в
Конституцию по созданию «специализированного» Института.

«Этот Институт должен контролировать власть при придерживании обещаний и для
этого будет разработан специализированный законопроект, определяющий его функции и
полномочия», – отметил лидер КПУ.

КПУ уже разработала такой законопроект, в котором планируется предусмотреть
ответственность политиков, вплоть до уголовной, за невыполнение своих обещаний (КПУ
предлагает законодательно обязать политиков выполнять свои обещания // ГолосUA
(http://ru.golosua.com/politika/20120720_kpu-predlagaet-zakonodatelno-obyazat-politikov-
vyipolnyat-svoi-obeschaniya). – 2012. – 20.07).

***

Коммунистическая партия Украины призывает правительство принять меры по
защите завода «КРАЯН» и Одесского припортового завода. Об этом лидер КПУ Петр
Симоненко сообщил во время рабочей поездки в Одессу.

В частности, политик подчеркнул, что ситуация на заводе «КРАЯН», который в
советские времена поставлял свою продукцию по всему миру, сегодня чрезвычайно
критическая.

Он напомнил, что завод производил паровозы и паровозные железнодорожные
краны, а в наше время стал производить мобильные машины грузоподъемностью 36–50 т.

«Если в советское время штат завода превышал 56 тыс., сегодня он измеряется
сотнями, 90 % из которых – пенсионеры. При этом задолженность по зарплате составляет
6,5 млн грн», – отметил политик.

Симоненко подчеркнул, что для выхода завода на рентабельность ему необходимо
производить 25  кранов в год,  а он выпускает всего 2–3.  В связи с этим,  КПУ призывает
власть немедленно предпринять меры по данному предприятию и вернуть ему былую
мощность через государственное финансовое вливание.

Симоненко также раскритиковал ситуацию с Одесским припортовым заводом,
который сегодня находится под угрозой приватизации. Лидер КПУ считает, что химико-
промышленную отрасль нельзя отдавать в частные руки, поскольку это является угрозой
экологии (КПУ призывает власть выступить в защиту завода «КРАЯН» и ОПЗ //
ГолосUA (http://ru.golosua.com/politika/20120721_kpu-prizyivaet-vlast-vyistupit-v-zaschitu-
zavoda-krayan-i-opz). – 2012. – 21.07).

***

Вступление в Таможенный союз даст Украине значительные привилегии, в
частности, ликвидацию экспортно-импортных ограничений и снижение таможенных
платежей. Об этом заявил лидер КПУ Петр Симоненко.

«Это существенный плюс для наших производителей, которые смогут свободно
реализовывать свою продукцию на рынках всех стран-членов Таможенного союза», –
сказал Симоненко.

Кроме того, подчеркнул лидер КПУ, снижение таможенных платежей позволит
добиться снижения стоимости энергоносителей для Украины.

«Это действительно выгодно для нас,  и,  в перспективе,  мы должны говорить не
только о едином экономическом пространстве, но и о вступлении в Евразийское
экономическое сообщество, расширять свои торгово-экономические отношения с
Шанхайской организацией и странами БРИКС. Тогда Украина не будет выступать в
качестве «золушки» в отношениях с ЕС», – отметил Симоненко (Симоненко: ТС может
решить проблему с ценой на газ для Украины // «MOBUS.com»
(http://www.mobus.com/politika/339662.html). – 2012. – 21.07).

http://ru.golosua.com/politika/20120720_kpu-predlagaet-zakonodatelno-obyazat-politikov-vyipolnyat-svoi-obeschaniya
http://ru.golosua.com/politika/20120720_kpu-predlagaet-zakonodatelno-obyazat-politikov-vyipolnyat-svoi-obeschaniya
http://ru.golosua.com/politika/20120721_kpu-prizyivaet-vlast-vyistupit-v-zaschitu-zavoda-krayan-i-opz
http://ru.golosua.com/politika/20120721_kpu-prizyivaet-vlast-vyistupit-v-zaschitu-zavoda-krayan-i-opz
http://www.mobus.com/politika/339662.html
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***

Коммунистическая партия Украины не намерена перед выборами объединяться с
политическими силами левого толка. Однако она готова оказать поддержку отдельным
политикам.

«Речь идет скорее не о сотрудничестве с партиями, а о сотрудничестве с отдельными
политиками. Мы готовы поддержать на округах всех политиков левой идеологии, которые
имеют шансы на избрание», – сообщили в партии.

По словам коммунистов, они готовы поддержать Мороза и Семенюк-Самсоненко,
Витренко и Николаенко. Правда, при этом последние должны отказаться от участия их
партий в парламентских выборах, чтобы не отбирать у КПУ их электорат.

Однако не все из названых политиков готовы идти на условия коммунистов. Так,
лидер Объединенных левых и селян Станислав Николаенко подтвердил, что ведет
переговоры с КПУ.

«У меня был разговор с Симоненко и Алексеевым,  и мы уже достигли
договоренности по совместному контролю на выборах. На этой неделе будет новая
встреча, где мы попытаемся договориться о взаимной поддержке кандидатов», – сказал
Николаенко.

В то же время главный социалист Александр Мороз сомневается, что желание
коммунистов осуществимо, тем не менее готов вести с ними переговоры.

«Предложение хорошее, но вряд ли оно будет реализовано. Хотя мы готовы
обговорить вопрос координации усилий на местном уровне», – отметил он (Коммунисты
уговаривают конкурентов не идти на выборы // Газета «ФАКТЫ»
(http://fakty.ua/150988-kommunisty-ugovarivayut-konkurentov-ne-idti-na-vybory). – 2012. –
24.07).

***

Заместитель Председателя Верховной Рады Украины Николай Томенко считает,
что власть не выполняет свои социальные обязательства, и занимается предвыборным
популизмом.

По его словам, объединенной оппозиции поступает много обращений о
несвоевременных выплатах заработной платы от работников сферы здравоохранения
города Киева, преподавателей черкасских высших учебных заведений и тому подобное, а
также от представителей местного самоуправления, которые жалуются на то, что
казначейство приостановило перечисление средств практически на все социальные или
инфраструктурные проекты.

Вместе с тем Н. Томенко напомнил, что через политическую рекламу, в средствах
массовой информации и своими заявлениями представители власти пытаются
компенсировать невыполнение своих обязанностей рассказами о том, как «радуется
УЕФА и президент организации Мишель Платини успешно проведенному Евро-2012». По
убеждению Н. Томенко, такая радость является вполне обоснованной, ведь, как
сообщается в СМИ, УЕФА впервые в истории еврочемпионатов заработала почти
1,5 млрд евро.

По словам Н.  Томенко,  не известно,  соглашался ли М.  Платини на то,  чтобы его
активно использовали в политической рекламе, но «создается впечатление, что если бы не
ограничение в гражданстве, то Партия регионов поставила бы его в первую пятерку
избирательного списка, чтоб хоть кто-то хвалил ее за то, что она выполняет свою
предвыборную программу».

В целом, оценивая ситуацию в стране перед выборами, Н. Томенко заметил, что
«политики ежедневно навязывают обществу искусственную дискуссию о том, как власть

http://fakty.ua/150988-kommunisty-ugovarivayut-konkurentov-ne-idti-na-vybory
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будет спасать русский и другие региональные языки. А кандидаты в депутаты раздают
продпайки с самыми разнообразными наборами:  от гречки до водки,  объясняя это
безумной любовью к избирателям».

Вице-спикер заметил, что в некоторых регионах работники коммунальной сферы,
которые осуществляют плановые работы за бюджетные средства, на своей одежде
рекламируют партию власти или кандидата от нее. «Если так дальше пойдет, то нужно и
лопаты коммунальных работников подписать, что это – подарок от Премьер-министра
Николая Азарова или от Партии регионов», – добавил он.

Н. Томенко призвал правительство прекратить «предвыборную истерию», и
своевременно выплатить зарплаты, прежде всего педагогам и медикам (Томенко: ПР
хочет видеть Платини в своем списке // From-ua – Новости из Украины
(http://www.from-ua.com/news/d184fde42c1db.html). – 2012. – 20.07).

***

Партія регіонів розглядає дві дати проведення позачергової сесії Верховної Ради –
31 липня і 27 липня. Про це заявив заступник Голови Верховної Ради, один із лідерів
партії «Батьківщина» Микола Томенко.

«За тією інформацією, яка у нас є, основною датою є 31 липня», – сказав Томенко.
Він пояснив, що саме 31 липня відбудеться з’їзд об’єднаної опозиції та судове

засідання у справі екс-прем’єра Юлії Тимошенко.
«Влада переконана, що саме 31 липня дасть можливість убезпечитися від участі в

засіданні ВР опозиції, зважаючи на високу ймовірність розгляду резонансних питань,
зокрема мовного», – сказав віце-спікер.

Водночас, додав Томенко, обговорюється владою і запасний варіант – проведення
сесії 27 липня.

Він зауважив, що Партія регіонів запланувала проведення свого з’їзду на 30 липня.
«Деякі лідери Партії регіонів стурбовані можливою відмовою брати участь у

голосуванні по тих чи інших питаннях ряду депутатів, які не побачать себе кандидатами
по мажоритарних округах чи в прохідній частині списку», – сказав він.

За словами Томенка, це – головна причина того, що сесія може бути проведена
27 липня («Регіони» мають дві дати для позачергової сесії? // Українська Правда
(http://www.pravda.com.ua/news/2012/07/23/6969326/). – 2012. – 23.07).

***

Один з лідерів партії «Батьківщина» Микола Томенко направив звернення
Прем’єр-міністру М. Азарову стосовно ситуації, що склалася з фактичним зменшенням
стипендій студентам першого та п’ятого курсів.

М. Томенко звернув увагу на те, що 13 червня 2012 р. була прийнята постанова
Кабінету Міністрів України «Про внесення змін до Порядку проведення індексації
грошових доходів населення», якою значно погіршено умови індексації стипендії
студентам.

Внесені нею зміни, зокрема, передбачають, що «обчислення індексу споживчих цін
для проведення індексації стипендії здійснюється починаючи з місяця, в якому її
призначено.  У разі коли особа не отримувала стипендію або втратила право на її
призначення, а в подальшому стипендія їй була знову або вперше призначена (за
результатами наступного семестрового контролю, у зв’язку з переведенням на навчання за
державним замовленням, появою підстав для призначення соціальної стипендії,
поновленням на навчання тощо), обчислення індексу споживчих цін здійснюється з місяця
призначення стипендії».

http://www.from-ua.com/news/d184fde42c1db.html
http://www.pravda.com.ua/news/2012/07/23/6969326/
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Політик зауважив,  що на практиці це призведе до того,  що студенти,  які отримали
право на стипендію вперше (у зв’язку із вступом до закладу, вступом до магістратури,
переведенням на навчання за державним замовленням, наявністю підстав для призначення
соціальної стипендії тощо) або знову після втрати такого права (за результатами
наступного семестрового контролю, у зв’язку з поновленням на навчання тощо)
отримуватимуть лише базову стипендію, яка індексуватиметься з моменту її призначення.
На сьогоднішній день такі студенти отримують стипендію із індексацією.

Зменшення реальних виплат студентам, що вперше або повторно отримали право на
стипендію, складатиме 200–300 грн на місяць.

М. Томенко також наголосив, що прийняття цієї постанови керівництвом багатьох
вишів може бути використано для обґрунтування зменшення виплат і тим студентам, які
формально не підпадають під її дію.

М. Томенко попросив Прем’єр-міністра публічно роз’яснити мотивацію рішення
щодо зменшення індексації стипендій (Микола Томенко: Після останньої постанови
уряду Азарова частина студентів може не дорахуватися 200–300 гривень // Сайт
Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11844.html). – 2012. – 23.07).

***

Влада планує встановити веб-камери на виборчих дільницях,  щоб створити ілюзію
демократичності виборів та залякати людей. Про це заявив голова Ради об’єднаної
опозиції «Батьківщина» Арсеній Яценюк.

«Влада інтегрується до Євросоюзу лише на словах, а весь досвід бере в російських
друзів. Відеокамери були запроваджені в Росії на президентських виборах для того, щоб
створити ілюзію демократичності», – наголосив він.

А. Яценюк наголосив, що відеокамери, згідно з владним законом, мають працювати
не в той момент, коли рахують голоси, а тоді, коли приходять виборці. «Таким чином те,
що для нас найбільш важливе, процес підрахунку голосів, – позбавлений контролю з боку
цих відеокамер», – підкреслив голова Ради об’єднаної опозиції «Батьківщина».

«Вони хочуть сфальшувати вибори, поставивши відеокамери для того, щоб залякати
людей. Казатимуть: ми будемо знати, чи ви прийшли на виборчу дільницю і чи ви
проголосували за Партію регіонів», – додав він.

А. Яценюк також наголосив, що законом про встановлення веб-камер на виборчих
дільницях влада переслідує також власні меркантильні інтереси. Він підкреслив, що на
закупівлю веб-камер виділено майже 1  млрд грн,  більшу частину якого можуть
привласнити. Натомість, переконаний А. Яценюк, ці кошти можна було спрямувати на
соціальні потреби, зокрема для лікарень та шкіл.

Він нагадав, що закон, яким влада планує встановити веб-камери на дільницях,
розкритикували українські та міжнародні організації, які спостерігають за виборами (Веб-
камери на виборчих дільницях потрібні владі, щоб створити ілюзію
демократичності, – Арсеній Яценюк // ZНitomirNEWS.com
(http://www.zhitomirnews.com/novini/15644-veb-kameri-na-viborchikh-dilnicjakh-
potribni.html). – 2012. – 23.07).

***

26 июля представители объединенной оппозиции – Арсений Яценюк и
Александр Турчинов – подписали соглашение о совместных действиях на выборах и
Верховной Раде следующего созыва с лидером ВО «Свобода» Олегом Тягнибоком.
«Объединенная оппозиция «Батькывщина» и партия «Свобода» довели этот процесс,
который мы начали еще год назад к завершению.  Мы,  как и было заявлено,  обговорили

http://byut.com.ua/news/11844.html
http://www.zhitomirnews.com/novini/15644-veb-kameri-na-viborchikh-dilnicjakh-potribni.html
http://www.zhitomirnews.com/novini/15644-veb-kameri-na-viborchikh-dilnicjakh-potribni.html
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все мажоритарные округа и будем, как оппозиция, идти единым фронтом», – сказал
А. Турчинов.

В свою очередь О. Тягнибок сообщил о том, каким образом будет проводиться
сотрудничество между политическими силами.

«Мы будем идти по партийным спискам –  единая оппозиция и «Свобода»…  Мы
обговорили между собой мажоритарные округа. 190 мажоритарных округов будут
занимать представители «Батькивщины», 35 – «Свобода», – сказал он.

Также г-н Тягныбок сообщил о том, что представители оппозиции обговорили
будущие законопроекты, которые будут рассматриваться следующим парламентом
(Объединенная оппозиция и «Свобода» поделили мажоритарные округа // Независимое
Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/50611/). – 2012. – 26.07).

***

Третий Президент Украины (2005–2010), лидер партии «Наша Украина» Виктор
Ющенко считает, что законопроект о принципах государственной языковой политики не
должен быть подписан нынешним главой государства В. Януковичем.

«Было бы очень хорошо,  когда бы три украинских президента (Леонид Кравчук,
Леонид Кучма и Виктор Ющенко.  –  Ред.)  сегодня солидарно высказались по этой
позиции, и склонили действующего Президента воспользоваться тем инструментом,
который действительно есть у него (право вето. – Ред.)», – сказал он.

При этом Ющенко отметил, что в ситуации, когда парламент принял законопроект,
но он не стал еще законом, есть несколько вариантов развития.

По его словам, один из вариантов – представление народных депутатов в
Конституционный Суд.  Однако Ющенко подчеркнул,  что не поддерживает такие
действия, поскольку это – «последний патрон», и он может быть неэффективно
использован.

«Политически, публично – это будет хороший акт. Политически мы проиграем и
проиграем серьезно, возможно, даже намного лет», – пояснил он.

«Есть вторая позиция – не выпустить этот документ из парламента, чтобы он канул в
лету», – подчеркнул Ющенко.

«Третье – когда документ доходит до канцелярии Президента, очень важно, чтобы
Президент отклонил.  У Президента выбор,  мягко говоря,  сложный,  потому что в любом
случае у него – «желтая карточка» одной части общества или другой», – сказал третий
Президент.

«Я думаю, что голоса, в том числе и первого Президента и второго Президента, и
третьего могут быть критическими для того, чтобы на них или опереться действующему
Президенту, принять решение и объяснить нации: почему только так надо было ему
поступить», – пояснил Ющенко.

При этом он считает,  что ответ,  быть или нет русскому языку вторым
государственным, зависит, прежде всего, от парламентских выборов 2012 г.

«Я думаю, что больше, чем я по теме антиукраинской политики действующему
Президенту в глаза никто не говорил. Я могу это утверждать», – заявил Ющенко.

«Моя работа как раз состоит в том, чтобы донести и действующему Президенту, и
тем, от кого зависит сегодняшняя политика, что мы имеем ошибочный курс, который
пронизан антиукраинской политикой – начиная от процессов демократических,
европейских, и заканчивая процессами национального возрождения», – заключил он
(Ющенко надеется, что Янукович прислушается к мнению троих его
предшественников, и ветирует языковой закон // Корреспондент.net
(http://korrespondent.net/ukraine/politics/1375171-yushchenko-nadeetsya-chto-yanukovich-
prislushaetsya-k-mneniyu-troih-ego-predshestvennikov-i-vetiruet-yazykovoj). – 2012. – 24.07).

http://nbnews.com.ua/news/50611/
http://korrespondent.net/ukraine/politics/1375171-yushchenko-nadeetsya-chto-yanukovich-prislushaetsya-k-mneniyu-troih-ego-predshestvennikov-i-vetiruet-yazykovoj
http://korrespondent.net/ukraine/politics/1375171-yushchenko-nadeetsya-chto-yanukovich-prislushaetsya-k-mneniyu-troih-ego-predshestvennikov-i-vetiruet-yazykovoj
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***

Як зазначає лідер Української народної партії Юрій Костенко, ключові питання
об’єднання правиці вже вирішені – на мажоритарних округах «Наша Україна», УНП і
Конгрес українських націоналістів висувають кандидатів окремо (але так, щоб вони не
конкурували один з одним ), а от партійний список у них буде спільний, під прапором
«НУ».

«Питання списку у нас, як і у всіх інших партій, найскладніше, але я впевнений, що
до 31 липня ми його вирішимо», – стверджує Костенко. За його словами, питання першої
п’ятірки списку поки ще не вирішене, причому ні за однією людиною немає закріпленого
місця в п’ятірці. «Головне, щоб ці прізвища якомога точніше відображали праву ідеологію
партії в очах виборців», – вважає він.

Юрія Костенка у першій п’ятірці не буде: «Першим планується Ющенко, другим –
Бондарчук (глава Держуправсправами при Президенті Ющенкові), третьою – Ванникова
(прес-секретар Ющенка), четвертим – колишній губернатор Полтавської області Асадчев.
П’ятою хотіли бачити письменницю Забужко, але вона відмовилася. Костенко буде в
другій п’ятірці».  Втім,  на думку політолога Вадима Карасьова,  незважаючи на всі
об’єднавчі процеси, у «Нашої України» мало шансів потрапити в парламент: «Щоб
домогтися цього, їм потрібно зробити неможливе. Однак, незважаючи на це, проект
Ющенка буде розвиватися, тому що головне питання не в парламентських виборах, а в
президентських.

Зараз відбувається активне переформатування політичного поля: активізувався
Медведчук,  з в’язниці може вийти Тимошенко,  і все це загрожує кардинальною зміною
нинішньої конфігурації еліт. Причому Медведчук прямо сказав, що Ющенко має сидіти у
в’язниці. Так що Віктору Андрійовичу просто необхідно активізуватися, щоб врятувати
нинішній розклад сил. Йому важливо зайняти нішу на правому фланзі і тримати там
оборону до кращих часів» (Письменниця Забужко відмовилася бути п’ятою у списку
Ющенка // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/51740). – 2012. – 24.07).

***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко у своєму блозі на Українській правді
ззазначив, що список претендентів у кандидати на мажоритарні округи – не остаточний.

«УДАР», як і обіцяв, першим оприлюднив список претендентів у кандидати в
народні депутати по мажоритарних округах, – зазначив В. Кличко. – Наголошую на слові
«претендентів», бо цей перелік – не остаточний. Ми передали свій список мажоритарників
журналістам, громадськості, представникам руху «ЧЕСНО», аби вони висловили свою
думку та зауваження. Для мене важливий зворотній зв’язок і діалог із суспільством. І
якщо мені наведуть факти, що хтось із претендентів не відповідає оголошеним критеріям,
то така людина не стане кандидатом від «УДАРу», а партійна організація, яка
рекомендувала недостойного політика, так само отримає партійну догану».

За словами лідера «УДАРу»,  кожен четвертий зі 192  осіб у списку –  молодший
35 років, а 97 % уперше балотуються до Верховної Ради. Є люди досить відомі, є й нові
обличчя (Тимощук Ю. Віталій Кличко: Список претендентів-мажоритарників – не
остаточний // ВІКНА (http://vikna.if.ua/news/category/all/2012/07/23/9558/view). – 2012. –
23.07).

http://regionews.com.ua/node/51740
http://vikna.if.ua/news/category/all/2012/07/23/9558/view
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***

Съезд партии «УДАР Виталия Кличко», на котором будет сформирован
избирательный список, состоится 1 августа. Об этом написал в своем блоге лидер партии
«УДАР» Виталий Кличко.

Сейчас в избирательном штабе партии «УДАР» проводят мониторинг реакции СМИ,
общественных организаций и самих избирателей на обнародованный список претендентов
в кандидаты. Она будет учтена при формировании окончательного варианта списка во
время съезда «УДАРа» 1 августа.

«В избирательном штабе партии мы внимательно изучаем мнения общественности
относительно списка наших претендентов, мониторим СМИ, общаемся с общественными
организациями. Что касается критики некоторых персон – для того мы первыми и
открыли список, чтобы иметь обратную связь. Это – действительно новый подход для
Украины, и было бы хорошо, чтобы другие политсилы смогли ему последовать», –
цитирует В. Кличко пресс-служба партии.

По словам В. Кличко, список претендентов «УДАРа» формировался не в столице –
региональные организации партии получили возможность предоставить свои
предложения относительно его состава. «Мы исходили из того, что каждый регион
Украины имеет свои особенности и персональные симпатии. И желательно, чтобы
претендентов оценивали, прежде всего, избиратели конкретного округа. Конечно же, по
общим критериям»,  –  пишет В.  Кличко.  Политик вновь напомнил,  что поддерживает
принцип «один округ – один кандидат от оппозиции», и считает, что кандидаты от
оппозиции должны быть действительно авторитетными в своем округе людьми для того,
чтобы выиграть у кандидатов от власти.

Как отмечает В. Кличко, «УДАР» взял на себя обязательство снять своих
претендентов, если они будут иметь меньшую популярность. «Правда, пока мы сделали
это в одностороннем порядке,  в ответ же слышим очередную порцию критики и
откровенной грязи –  мол,  партия «УДАР» и ее лидеры еще очень молоды и неопытны в
украинской политике».

В. Кличко замечает, что при таких условиях не хочет и не собирается «перенимать
опыт нынешней украинской политики, с ее закрытостью, цинизмом, ложью и
предательством». «Политика может быть другой – открытой, искренней, без стены между
властью и простыми людьми.  Именно такую политику будем строить мы с моей
командой», – пишет лидер «УДАРа» (Кличко определился с датой съезда партии //
Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/klichko-opredelilsya-s-datoi-sezda-partii).  –
2012. – 23.07).

***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко заявив, що не виключає можливості
приєднання до команди партії «УДАР» кількох відомих політиків, з якими у партії
співпадають світогляд та переконання, і яких буде представлено під з’їзді партії 1 серпня в
Києві.

«Не виключаю,  що до нашої команди приєднаються кілька відомих політиків,  з
якими у нас співпадають світогляд та переконання. Їх буде небагато, і ви побачите їх під
час з’їзду партії 1 серпня в Києві», – сказав Кличко.

Політик також розповів про тих, кого вважає своїми соратниками у політичній
боротьбі.  «Це депутати фракції «УДАР» в Київраді,  які вистояли проти спокус і тиску,  і
всі ці роки були в опозиції до Черновецького –  Попова.  У регіонах –  це усі ті,  хто
«тримають удар»: депутати місцевих рад різних рівнів від нашої політичної сили, понад
дванадцять тисяч членів партії, численні прихильники і активісти», – зауважив Кличко.

http://4vlada.net/partii-lidery/klichko-opredelilsya-s-datoi-sezda-partii
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Відповідаючи на запитання журналістів щодо претендентів у кандидати на
мажоритарних округах, лідер «УДАРу» зазначив: 97 % висунутих від партії претендентів
вперше балотуються до Верховної Ради.

«Як бачите,  ми дбаємо про вливання «свіжої крові»  у політику,  і за це нас іноді й
критикують – мовляв, у списку багато людей, яких не знають у столиці. Але для нас
головне, щоб їх знали і позитивно оцінювали в округах. До речі, 18 % наших претендентів
є депутатами місцевих рад. Це люди, які за європейським зразком розпочали свою кар’єру
з місцевого самоврядування, вирішуючи конкретні проблеми в своїх регіонах», – зауважив
В. Кличко (Віталій Кличко: До команди «УДАРу» можуть приєднатися ще кілька
відомих політиків // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-do-komandi-udaru-mozhut-priyednatisya-
shche-kilka-vidomih-politikiv). – 2012. – 24.07).

***

Лидер партия «УДАР» Виталий Кличко планирует, что его фракция станет
третьей по количеству депутатов в будущем парламенте.

«Мы будем не менее третьей по величине фракцией в будущем парламенте, по
списку и округам планируем провести до 70 депутатов», – убежден Кличко. Он отмечает,
что в партийном списке будут представлены как наиболее авторитетные и
профессиональные партийцы, так и политики, которые присоединились к команде
«УДАР» и разделяют ее программу, мировоззрение и принципы.

«УДАР» планирует работать совместно с другими демократическими силами.
«Планируем сотрудничать с другими демократическими силами, в частности «Фронтом
Змін», БЮТ, с теми, с кем совпадают программные цели: изменить власть, реформировать
страну, реально приблизить Украину к ЕС, построить здесь европейские стандарты жизни
во всех сферах, – отметил лидер партии.

Вместе с тем, по его словам, «главное, чтобы избирательная гонка не превратилась в
войну без правил между своими, в скандальную склоку, после которой трудно сесть за
общий стол переговоров».

«К сожалению, к этому есть предпосылки: я каждый день читаю обвинения и
некорректные высказывания в адрес своей политической силы от наших партнеров по
оппозиции, откровенную ложь и манипуляции, попытки навязать избирателю миф о
зависимости нашей партии от кого-то там», – констатировал Кличко.

«Удивительно слышать подобное от вроде бы коллег, людей, которые сами работали
в правительстве Виктора Януковича, и при этом любые свои действия оправдывают,
пытаясь очернить других.  Подчеркиваю –  я и члены моей команды не опускаются до
откровенных провокаций и несправедливой критики коллег по оппозиции. Мы
придерживаемся принципа взаимоуважения и ожидаем его выполнения и от наших
партнеров», – подчеркнул он

В то же время «УДАР» не намерен в будущем парламенте сотрудничать с Партией
регионов. «Мы исключаем сотрудничество с Партией регионов и их сателлитами. Мы
намерены пересмотреть немало законов, «прокнопкодавленных» этой политсилой», –
сказал Кличко (Кличко хочет получить одну из самых больших фракций // ГЛАВКОМ
(http://glavcom.ua/news/86690.html). – 2012. – 25.07); (Кличко: Избирательная гонка
может превратиться в «войну без правил» // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/115597.html). – 2012. – 25.07).

http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-do-komandi-udaru-mozhut-priyednatisya-shche-kilka-vidomih-politikiv
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-do-komandi-udaru-mozhut-priyednatisya-shche-kilka-vidomih-politikiv
http://glavcom.ua/news/86690.html
http://www.mignews.com.ua/ru/articles/115597.html
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***

Лидер «Свободы» рассказал о предвыборных планах партии. ВО «Свобода»
рассчитывает на собственную фракцию в Верховной Раде нового созыва, в которую
войдут 50 нардепов. Об этом заявил лидер партии Олег Тягнибок.

«Уверены, что в этом году в парламенте впервые появится националистическая
фракция. На последнем съезде «Свобода» сформулировала свою цель на будущие
парламентские выборы: фракция националистов в 50 народных депутатов и должность
спикера», – заявил Тягнибок.

По словам политика, опыт предыдущих избирательных кампаний показал, что
«Свобода»  на выборах «обычно получает результат вдвое,  а то и втрое больше,  чем
рисуют социологи».

«Учитывая нынешний рейтинг – около 6 % – и динамику его роста, конкретную
цифру можете спрогнозировать сами», – отметил Тягнибок.

По словам лидера партии, «Свобода» также рассчитывает и на солидный результат в
мажоритарных округах. «Например, на прошлых местных выборах в 2010 г.
«свободовцы»  тотально выиграли мажоритарку в Галичине,  хороший результат был и в
городах – областных центрах Правобережья», – напомнил он.

Тягнибок также сообщил, что партийных список будет утвержден на съезде, который
состоится 1 августа.

По его словам, сейчас завершаются переговоры с Комитетом сопротивления
диктатуре по согласованию единых кандидатур в мажоритарных округах. «Однозначно,
что кандидаты от «Свободы» будут баллотироваться в мажоритарных округах во всех
регионах Украины, включая Крым и Донбасс», – сказал Тягнибок (Тягнибок
рассчитывает на кресло спикера в новой ВР // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/07/26/162659_tyagnibok_rasschitivaet.html). – 2012. – 26.07).

***

Около 550 тыс. граждан Украины уже проголосовали за кандидатов «Народного
списка».  Об этом сообщил заместитель председателя партии «Украина – Вперед!»
Владимир Ткаченко.

По его словам,  голосование проходит во всех регионах Украины,  а также на
партийном сайте.

«Для того чтобы все желающие могли поддержать своих кандидатов, по всей
Украине мы открыли 650 передвижных пунктов. На сегодняшний день в них уже
проголосовали более 500 тыс. украинцев. Кроме того, еще более 35 тыс. человек
проголосовали на сайте партии. Это промежуточные результаты, поскольку итоги мы
будем подводить накануне съезда партии в конце июля», – сказал он.

Вместе с тем Ткаченко отметил, что в некоторых регионах Украины с помощью
адмресурса провластные силы пытаются сорвать голосование.

«В Харькове абсурдным решением суда нам запретили ставить информационные
палатки. Это чистой воды использование административного ресурса. Кроме того, более
половины наших билбордов в Луганске позавчера заклеили синей бумагой. Один из
владельцев рекламной компании, которой они принадлежат, – советник мэра Луганска, а
другой – член Партии регионов, вероятный мажоритарный кандидат в депутаты от партии
власти», – сказал он.

Окончательное решение о включении кандидатов в избирательный список примет
съезд партии «Украина – Вперед!» (Более полумиллиона украинцев проголосовали за
кандидатов в список Королевской // Обозреватель (http://obozrevatel.com/politics/76890-
bolee-polumilliona-ukraintsev-progolosovali-za-kandidatov-v-spisok-korolevskoj.htm). – 2012.
– 20.07).

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/07/26/162659_tyagnibok_rasschitivaet.html
http://obozrevatel.com/politics/76890-bolee-polumilliona-ukraintsev-progolosovali-za-kandidatov-v-spisok-korolevskoj.htm
http://obozrevatel.com/politics/76890-bolee-polumilliona-ukraintsev-progolosovali-za-kandidatov-v-spisok-korolevskoj.htm
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***

Одним из направлений системного реформирования ЖКХ должна стать поддержка
создания ОСМД (Объединение совладельцев многоквартирных домов) со стороны
государства и региональных властей. Об этом заявил член политсовета партии Наталии
Королевской «Украина – Вперед!» Дмитрий Спивак. Он отметил, что поддержка
создания ОСМД – одно из направлений реформирования системы ЖКХ.

«Однако это не станет панацеей от всех бед, пока не будет принят новый закон об
ОСМД, в котором должны быть четко прописаны механизмы реализации этого процесса.
И главное, необходимо определить рамки ответственности органов местного
самоуправления на пути реализации этой программы», – считает политик.

Более того, по словам Д. Спивака, сам факт создания ОСМД не решает главных
проблем, ведь сегодня только 10 % созданных объединений успешно функционируют.
Необходимо изменить философию взаимоотношений, чтобы ОСМД было бы не
альтернативой ЖЭКа, а выполняло бы роль заказчика и контролера услуг. По его мнению,
услуги по содержанию домов должны осуществляться на конкурентной основе
предприятиями малого и среднего бизнеса (Дмитрий Спивак: Для эффективного
внедрения ОСМД необходимо принятие нового профильного закона // Офіційний сайт
Партіі Наталії Королевської «Україна – Вперед!» (http://ukraina-
vpered.com/ru/events/view-dmytryy-spyvak-dlja-effektyvnoho-vnedrenyja-osmd-neobkhodymo-
prynjatye-novoho-profyl-noho-zakona.html). – 2012. – 23.07).

***

Создание в Украине замкнутого цикла сельскохозяйственного производства
позволит значительно увеличить объемы экспорта отечественной продукции и создать
300 тыс. рабочих мест в сельской местности. Об этом заявила лидер партии «Украина –
Вперед!» Наталия Королевская по итогам посещения одного из наибольших
специализированных предприятий по переработке фруктов и ягод – «Аграна Фрут
Украина».

«И задача государства – обеспечить развитие малого и среднего бизнеса в
сельскохозяйственной переработке, потому что сегодня основной прирост дают
небольшие хозяйства,  на которые приходится 70  %  всего производства»,  –  отметила
Н. Королевская.

Для этого, по ее мнению, во-первых, необходимо оказать помощь малым и средним
хозяйствам в закладке садов и возродить государственную селекцию. Во-вторых,
предоставить фермерам субсидии и государственные гарантии на кредиты для покупки
технологического оборудования по переработке сельхозпродукции. В-третьих,
стимулировать производство импортозамещающих продуктов и продвижение
отечественной продукции за границей. «От экспорта ягод, фруктов и продукции
переработки – соков, варенья, консервации – Украина может получать не менее чем от
экспорта зерновых: около 6 млрд долл. в год», – подчеркнула она.

Лидер партии «Украина – Вперед!» убеждена, возродив отечественную переработку
продукции, мы сможем возродить украинское село. «Ведь одно малое предприятие,
которое создает конечную продукцию – это около 50 рабочих мест, а также сезонная
занятость в садах. Таких предприятий в каждом районе страны может быть 3–4, а всего в
масштабах страны стимулирование сельхозпереработки позволит создать сотни тысяч
стабильных и высокооплачиваемых рабочих мест в сельской местности», – подытожила
Н. Королевская (Наталия Королевская: Украина способна ежегодно экспортировать
продукцию отечественной сельхозпереработки на 6 млрд долл. // Офіційний сайт
Партіі Наталії Королевської «Україна – Вперед!» (http://ukraina-

http://ukraina-vpered.com/ru/events/view-dmytryy-spyvak-dlja-effektyvnoho-vnedrenyja-osmd-neobkhodymo-prynjatye-novoho-profyl-noho-zakona.html
http://ukraina-vpered.com/ru/events/view-dmytryy-spyvak-dlja-effektyvnoho-vnedrenyja-osmd-neobkhodymo-prynjatye-novoho-profyl-noho-zakona.html
http://ukraina-vpered.com/ru/events/view-dmytryy-spyvak-dlja-effektyvnoho-vnedrenyja-osmd-neobkhodymo-prynjatye-novoho-profyl-noho-zakona.html
http://ukraina-vpered.com/ru/home/view-natalyja-korolevskaja-ukrayna-sposobna-ezhehodno-eksportyrovat-produktsyju-otechestvennoy-sel-khozpererabotky-na-6-mlrd-doll.html
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vpered.com/ru/home/view-natalyja-korolevskaja-ukrayna-sposobna-ezhehodno-eksportyrovat-
produktsyju-otechestvennoy-sel-khozpererabotky-na-6-mlrd-doll.html). – 2012. – 25.07).

***

Відбулося засідання Головного Проводу Конгресу Українських Націоналістів, яке
відкрив голова Конгресу Степан Брацюнь. Окресливши передвиборчу ситуацію,
С.  Брацюнь висловив впевненість,  що партія візьме дієву участь у виборах до Верховної
Ради. «В цей непростий для України час, коли прокремлівські сили прагнуть ліквідувати
українську державність, всі патріотичні українські сили мусять згуртуватись», – сказав
Голова Конгресу.

На засіданні Головного Проводу детально обговорювались варіанти участі КУН у
виборчих перегонах та узгоджувались кандидати в народні депутати від Конгресу,
висунуті обласними та міськими організаціями партії, які будуть винесені на
затвердження позачергового Великого Збору.

На Проводі йшлось також і про підготовку до Збору.
Цього року Конгрес відзначає двадцятиліття свого заснування. «Підбиваючи

підсумки зробленого, партія має намір об’єктивно проаналізувати досягнення і
прорахунки, провести низку заходів, спрямованих на популяризацію Конгресу», –
наголосив голова КУН С. Брацюнь.

На Проводі була ухвалена заява з вимогою до чинної влади не допустити втягування
України до «братніх» російських обіймів.

Головний Провід Конгресу затвердив результати звітно-виборних конференцій
Чернігівської, Одеської, Тернопільської, Кіровоградської обласних організацій та прийняв
ряд дисциплінарних рішень (Відбулося засідання Головного Проводу Конгресу
Українських Націоналістів // Конгрес Українських Націоналістів
(http://cun.org.ua/2012/vidbulosya-zasidannya-golovnogo-provodu-kongresu-ukrayinskih-
natsionalistiv-2/). – 2012. – 25.07).

***

Лідер Радикальної партії Олег Ляшко презентував співвітчизникам
«Антиолігархічну декларацію»:

«Україна довго і в невимовних муках йшла до своєї незалежності. Йшла через війни,
через боротьбу із загарбниками, через десятки мільйонів полеглих героїв і невинно
убієнних жертв...

Вже 21 років ми незалежні. Але ця незалежність більшою мірою номінальна. Тому,
що ми не маємо незалежності економічної.  Щоб її досягти,  я та мої однодумці створили
Радикальну партію. Бог нам допомагає, і я знаю, ми переможемо – тоді наша Вітчизна
буде по-справжньому вільною і самостійною.

Економічне поневолення українського народу –  це національна трагедія.  Ця
залежність подвійна: зовнішня і внутрішня.

Зовнішня фінансова окупація України – це кредити МВФ, долар як домінуюча
валюта і постійна нестабільність внаслідок світових економічних процесів. Ми, маючи
унікальні можливості, поневолені іноземною продукцією фактично у всіх сферах життя.
Приїзджаючи додому на виробленому закордоном транспорті, ми відкриваємо німецький
замок на китайських дверях, йдемо на кухню і, використовуючи дороговартісний
російський газ, на польський плиті смажимо єгипетську картоплю з бразильським м’ясом
та молдавським помідорами. Наші діти сплять на білоруських простирадлах, ми даємо їм
аргентинські яблука до школи, куди вони ходять у турецькій формі і пишуть корейським
ручками.

http://ukraina-vpered.com/ru/home/view-natalyja-korolevskaja-ukrayna-sposobna-ezhehodno-eksportyrovat-produktsyju-otechestvennoy-sel-khozpererabotky-na-6-mlrd-doll.html
http://ukraina-vpered.com/ru/home/view-natalyja-korolevskaja-ukrayna-sposobna-ezhehodno-eksportyrovat-produktsyju-otechestvennoy-sel-khozpererabotky-na-6-mlrd-doll.html
http://cun.org.ua/2012/vidbulosya-zasidannya-golovnogo-provodu-kongresu-ukrayinskih-natsionalistiv-2/
http://cun.org.ua/2012/vidbulosya-zasidannya-golovnogo-provodu-kongresu-ukrayinskih-natsionalistiv-2/
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Радикальна партія обрубає в корінь економічну залежність, обмеживши ввезення
імпорту, піднявши сільське господарство та відродивши національне виробництво.

Щодо внутрішнього економічного поневолення, то це справа рук олігархів. Вони
загарбали фактично все майно держави: заводи, фабрики, землю, медіа-ресурси,
транспортну галузь. Олігархи контролюють в Україні все! Вони є втіленням зла, всі вони
разом і кожен поодинці несуть відповідальність за багаторічний безлад, жертвами якого є
мільйони громадян нашої держави.

Олігархи – це камінь на шиї кожного українця,  цей камінь тягне весь народ на дно
злиднів,  а країну –  на узбіччя історії!  Коли скоробагатькам вигідно,  вони вирізають на
металолом украдені у держави заводи, лишаючи мільйони людей без зарплати, а їх дітей –
без шматка хліба. Олігархія, яка зрослася з владою і водночас фінансує так звану
опозицію, здійснює економічний геноцид над простими людьми: місяцями, а часто роками
не платять зарплату, привласнюють санаторії, табори, бази відпочинку, брешуть через свої
ЗМІ, за безцінь забирають у селян їх продукцію, залякують людей, калічать їх і вбивають.

Олігархи торгують Україною оптом і вроздріб.  Від держави вже взагалі нічого не
залишилось. Але їх це не хвилює, бо їх сім’ї живуть закордоном. Там вони відпочивають,
лікуються, скупляються в найдорожчих бутіках. Закордоном їх діти вчаться,
одружуються, народжують дітей.

Україна для олігархів – виключно місце для збагачення шляхом пограбування
народу.  Час спинити їх!  Бо інакше ми втратимо все,  що в нас лишилося,  втратимо свою
державу, втратимо своє майбутнє.

Радикальна партія за підтримки простих людей радикально змінить ситуацію в
Україні. Олігархи відповідатимуть за свої злочини перед українським народом!
Награбоване ними майно ми повернемо державі й реально покращимо життя кожного
трудяги і селянина, студента, лікаря, вчителя, пенсіонера. Попереджаю: я нічого не боюся,
мене не зламати, разом зі мною команда сильних відважних людей. Коли ми з Божою
допомогою і простих людей прийдемо до влади, в Україні не буде жодного олігарха!»
(Антиолігархічна декларація // Моя Газета (http://moyagazeta.com/news/a-8269.html).  –
2012. – 23.07).

***

По мнению лидера ПСПУ Натальи Витренко есть два ключевых момента в
возникновении и погашении внешнего долга Украины.

«Внешний долг возник потому, что в Украине падают объемы производства, объемы
экспорта сокращаются, а импорта увеличиваются, и растет негативное сальдо торгового
баланса, причем угрожающими темпами. Из-за вхождения в ВТО Украину захлестывает
импорт:  95  % всех фруктов,  продающихся в крупных городах,  это фрукты импортные,  а
наши производители сбыть свою продукцию не могут», – отметила она.

По мнению Витренко внешний долг Украины растет из-за того,  что Украина не
вступает в ТС и теряет свой рынок высоких технологий.

«И внешний долг объективно из-за этого растет. Внешний долг в 2009 г. (как только
Украина вступила в ВТО) увеличился на 14 млрд долл., а на 31 марта 2012 уже составляет
46 млрд 479 млн долл., и 16 млрд долл. нужно заплатить уже в этом году, а это 42 % от
доходной части общего фонда госбюджета. То, что начали делать Кравчук, Кучма,
продолжил Ющенко, а Янукович тупо ускоряет – дрейф на Запад, – это убийство нашей
экономики», – сказала она.

По ее мнению, решить проблему с внешним долгом Украины поможет наращивание
собственного производства.

«То, что предлагает Азаров – разместить ценные бумаги у населения, – это блажь,
потому что люди сегодня не доверяют государству.  Деньги сегодня у крупных
миллионеров, которые вывозят их в офшорные зоны, а не хранят их в Украине. А

http://moyagazeta.com/news/a-8269.html
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небольшие средства населения не будут направлены на покупку ценных бумаг. Поэтому
петля будет затягиваться, долги будут нарастать», – отметила она.

Поэтому, Витренко видит только один способ борьбы с внешним долгом:
«Немедленно входить в ТС, денонсировать договор с ВТО, избавляться от импорта,
захлестывающего страну, поддержать отечественного товаропроизводителя
государственными субсидиями, налоговыми льготами, политикой протекционизма –
поднять собственное производство –  только тогда можно избавиться от душащего
Украину внешнего долга» (Витренко: Украине надо немедленно входить в ТС // From-
ua – Новости из Украины (http://www.from-ua.com/news/aa5da899bda83.html). – 2012. –
25.07).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

Подписание Президентом Закона «О внесении изменения в ст. 5 ЗУ «О повышении
престижности шахтерского труда» (касательно особенностей получения образования)
направлено на обеспечение прав детей шахтеров, имеющих соответствующие льготы,
поступать в высшее учебные заведения. На это обратил внимание народный депутат
Украины, член парламентской фракции Партии регионов, член Комитета ВР по
вопросам топливо-энергетического комплекса, ядерной политики и ядерной
безопасности, инициатор данного закона Виктор Турманов.

«Главное, почему внесены изменения в ст. 5 Закона «О повышении престижности
шахтерского труда», связано с тем, что дети шахтеров, проработавших длительное время,
инвалидов или погибших,  могут поступать в высшие учебные заведения на
государственную форму обучения на льготных условиях. Но, согласно законодательству,
дети –  это не достигшие 18  лет.  И были прецеденты,  когда,  на момент сдачи экзаменов,
абитуриентам, которые имели такую льготу, исполнялось 18 лет, и они уже не считались
детьми и не попадали под действие этого закона», – отметил он.

«Поэтому были внесены изменения в 5  статью данного Закона,  с тем,  чтобы не
ограничивать права детей шахтеров, закончивших школу, получивших среднее
образование, и имеющих соответствующие льготы, на поступление в высшее учебные
заведения», – объяснил парламентарий. Он добавил, что речь идет о высших учебных
заведениях, а также профессионально-технических.

«Мы дали возможность детям шахтеров, имеющим соответственные льготы, после
окончания школы, поступать в высшие учебные заведения», – резюмировал он (Виктор
Турманов: Подписанные Президентом законодательные изменения направлены на
обеспечение прав детей шахтеров // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50099760c4ca42cc44000072). – 2012. – 20.07).

***

Завершение парафирования экономической части соглашения об ассоциации с ЕС
дает возможность Украине максимально сконцентрировать свои политические,
дипломатические и экономические усилия для создания на украинской земле
современных европейских стандартов как в сфере демократических институтов власти,
так и в направлении повышения конкурентоспособности и развития экономики. Это для
нас сегодня главная цель, отметил народный депутат, заместитель председателя
парламентской фракции Партии регионов, сопредседатель межфракционного
депутатского объединения ВРУ «Европейский выбор» Анатолий Кинах.

http://www.from-ua.com/news/aa5da899bda83.html
http://www.partyofregions.org.ua/news/50099760c4ca42cc44000072
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Политик убежден, что членство в Евросоюзе будет для Украины тестом на умение
сформировать условия, которые будут отвечать национальным интересам ее народа. «У
Украины как члена Всемирной торговой организации уже есть опыт, из которого нужно
сделать определенные выводы. Членство в ВТО в Европейском Союзе открывает перед
нашим государством не только новые возможности, но является и своеобразным
экзаменом на умение государства современными методами защищать свои национальные
интересы как на внутреннем, так и внешних рынках. Над этим надо думать уже на
сегодняшнем этапе отношений с ЕС, в рамках национальной программы отрабатывать
мероприятия по адаптации украинской экономики к условиям свободной торговли с
европейскими странами», – сказал А. Кинах.

По его словам, целесообразным является разработка в сотрудничестве с
общественными объединениями промышленников, предпринимателей и работодателей и
дальнейшее принятие Национальной программы по адаптации украинской экономики к
условиям свободной торговли с ЕС. Усилия правительства и парламента, считает
народный депутат, должны быть также направлены на защиту внутреннего рынка
Украины, отработки действенных программ импортозамещения и локализации
производства, проведение политики, направленной на создание новых рабочих. Не менее
важным является дальнейшая реализация структурных реформ в сфере налогообложения,
дерегулирования, четкая валютно-курсовая и денежно-кредитная политика государства и
т. п.

«Актуальной остается задача по преодолению проблематики отрицательного сальдо
внешней торговли Украины, которое в январе-мае 2012 г. составило 5,71 млрд долл., что
на 15,9 % больше, чем за аналогичный период прошлого года. Эта проблематика является
очень острой для нашего государства и требует безотлагательных действий, особенно
сейчас, когда соглашение о зоне свободной торговли со странами Евросоюза
парафировано»,  –  отметил А.  Кинах (Анатолий Кинах: Парафирование Соглашения о
зоне свободной торговли с ЕС придало Украине стимул углублять динамику
евроинтеграции // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/500930e3c4ca42cc44000045). – 2012. – 20.07).

***

В будущем норму относительно запрета проверок СМИ на время избирательной
кампании следует отразить в соответствующем законе. Об этом заявила народный
депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов, первый
заместитель председателя Комитета Верховной Рады по вопросам свободы слова и
информации Елена Бондаренко.

Народный депутат обратила внимание на то, что принятие парламентом
постановления о запрете проверок СМИ на время избирательной кампании – «это
традиционный шаг, поскольку комитет перед каждыми выборами рекомендовал
принимать подобное постановление».

«На мой взгляд, в будущем эту норму нужно внести в избирательный закон, чтобы в
каждый год выборов не приходилось принимать такие постановления.  В этом вопросе в
сессионном зале всегда есть понимание и с левой, и с правой стороны», – заявила политик
(Елена Бондаренко: Проверки СМИ во время выборов стоит запретить на
законодательном уровне // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50094560c4ca42cc44000056). – 2012. – 20.07).

***

Лідер Європейської партії України, народний депутат від фракції НУ-НС
Микола Катеринчук зареєстрував у Верховній Раді закопроект «Про державну мову

http://www.partyofregions.org.ua/news/500930e3c4ca42cc44000045
http://www.partyofregions.org.ua/news/50094560c4ca42cc44000056
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України», який покликаний врегулювати суспільні відносини, пов’язані зі статусом
української мови.

Документом передбачено обов’язок усіх посадових осіб використовувати українську
мову як державну (за основу при розробці документу був взятий закон «Про державну
мову Російської Федерації»).

У документі пропонується встановити основні вимоги до органів влади стосовно
розвитку української мови. Згідно законопроекту, чиновники мають використовувати,
розвивати, вдосконалювати і поширювати українську мову як державну мову України.

За словами Катеринчука, мета закону: посили роль української мови як державної у
політичній, соціально-економічній та культурній сферах. На його думку, це сприятиме
збереженню єдності і цілісності України.

«Мова відіграє визначальну роль у процесі формування особистості людини,
здобуття нею освіти, є для неї засобом повсякденного спілкування, інструментом
накопичення знань, залучення її до надбань культури, національної самоідентифікації
людини, а також, як правило, одним з головних чинників формування сучасної нації тощо.
В Україні сьогодні немає закону, який би визначав статус української мови як державної»,
– заявив М. Катеринчук.

«Прийняття цього законопроекту дасть змогу консолідувати зусилля органів влади у
захисті української мови як державної, зробити ці заходи системними і організованими,
зобов’язати органи влади враховувати у своїй діяльності пріоритети державної мовної
політики», – сказав нунсівець (Катеринчук хоче зобов’язати чиновників говорити
українською // 24 телеканал новин
(http://24tv.ua/home/showSingleNews.do?katerinchuk_hoche_zobovyazati_chinovnikiv_govor
iti_ukrayinskoyu&objectId=237462). – 2012. – 20.07).

***

В новой украинской Конституции расширить полномочия АР Крым таким образом,
чтобы это повторяло сценарий конфедеративных отношений с Киевом в 1992 г.,
невозможно. Такое мнение озвучил депутат Верховной Рады от фракции Партии
регионов Василий Киселев.

Киселев также исключает возможность сепаратистских настроений среди жителей
Крыма. «Ничего не будет, потому что люди сегодня совсем не те… Крым – уникальная
часть Украины, и никакой сепаратизм уже не пройдет», – пояснил он.

На уточнение журналиста, верит ли депутат, что Киев согласится с расширением
полномочий автономии, Киселев ответил: «Верится с трудом, но очень хочется» (Партия
регионов не желает изменений в Конституцию Украины и расширения полномочий
Крыма // Провокация (http://provokator.com.ua/2012/07/21/partiya-regionov-ne-zhelaet-
izmenenij-v-konstituciyu-ukrainy-i-rasshireniya-polnomochij-kryma/). – 2012. – 21.07).

***

Народный депутат Украины от Партии регионов Владимир Зубанов считает, что
российская сторона повела себя нечестно по отношению к Украине в вопросе поставок
газа, назначив огромные размеры штрафов за невыполнение условий газового договора.

По словам Владимира Зубанова, газовый конфликт дал толчок для роста угольной
промышленности, что, благодаря государственной политике действующего
правительства, позволит создать новые рабочие места на горнодобывающих предприятиях
Украины.

«Россияне поступили нечестно по отношению к Украине, к братскому народу. Да,
действительно Тимошенко можно было использовать в своих целях и я думаю, что время
покажет и даст ответ на вопрос о том, почем был подписан такой кабальный договор по

http://24tv.ua/home/showSingleNews.do?katerinchuk_hoche_zobovyazati_chinovnikiv_govoriti_ukrayinskoyu&objectId=237462
http://24tv.ua/home/showSingleNews.do?katerinchuk_hoche_zobovyazati_chinovnikiv_govoriti_ukrayinskoyu&objectId=237462
http://provokator.com.ua/2012/07/21/partiya-regionov-ne-zhelaet-izmenenij-v-konstituciyu-ukrainy-i-rasshireniya-polnomochij-kryma/
http://provokator.com.ua/2012/07/21/partiya-regionov-ne-zhelaet-izmenenij-v-konstituciyu-ukrainy-i-rasshireniya-polnomochij-kryma/


21

газу. Согласно этому договору, мы обязуемся платить 300 % штрафа! Такие санкции не
предусмотрены ни в одной экономике,  ни в одной стране мира.  Но,  тем не менее,  этот
дорогой газ, нанося ущерб национальной экономике Украины, поднимает угольную
промышленность. В целом, благодаря нынешней государственной политике, уголь
начинает быть востребованным, что соответственно способствует созданию рабочих мест
в таких городах как Павлоград. В дополнение ко всему это дает возможность замещения
газа углем на металлургических предприятиях Украины», – сказал он.

Нардеп почеркнул, что нынешнее правительство активно отстаивает интересы
государства на международной арене и делает все, чтобы избежать жертвования
интересами Украины в пользу других стран.

«Украина не будет вести себя в стиле «Чего изволите?» ни перед Россией, несмотря
на то, что это братский народ, ни перед другими странами. У нас есть своя точка зрения и
ситуацию мы, все-таки знаем лучше, чем они», – сказал он.

Владимир Зубанов также отметил, что, несмотря на неразрешенный вопрос в газовой
сфере, Украине следует поддерживать дружеские и даже братские отношения с Россией,
со временем найдя компромисс и по газовому вопросу (Украина не будет вести себя в
стиле «Чего изволите?» ни перед Россией, ни перед другими странами, – нардеп ПР //
«Новый мост» – Днепропетровск (http://most-dnepr.info/news/society/67572.htm). – 2012.
– 21.07).

***

Будущие выборы в Верховную Раду станут для Партии регионов и всей Украины
очередным экзаменом на демократию,  на будущее.  Об этом заявил представитель
Президента в Верховной Раде, народный депутат от фракции Партии регионов
Юрий Мирошниченко.

«Этот экзамен –  выборы в Верховную Раду.  Весь мир смотрит на то,  как в первую
очередь наша политическая сила, которая несет ответственность за состояние дел в
стране, сможет организовать и провести выборы. Мы готовы к совместной работе, но не
готовы к тому, чтобы своими усилиями политики разрушали мир, согласие, соборность и
будущее Украины,  как не готовы и к тому,  чтобы ограничиться лишь интересами
политиков, не думая о жизни каждого отдельного человека», – отметил Мирошниченко.

Он подчеркнул, что Партии регионов есть чем гордиться, поскольку в сложной
ситуации – экономической, социальной – за два года была фактически начата активная
наступательная социальная политика, подтверждением чему являются уже реализуемые
социальные инициативы Президента.

«Нас много упрекают, обвиняют, но Президент Украины неоднократно акцентировал
внимание всех членов своей команды – и тех, кто находится на государственных
должностях, и тех, кто работает в других общественно важных направлениях – на том, что
выборы должны состояться честно и прозрачно», – сказал Мирошниченко.

По мнению парламентария, ПР должна конкурировать с оппонентами в откровенной
дискуссии, предлагая не взаимные обиды и обвинения, а конкретные результаты работы.
«Пусть расскажут, что они сделали для народа Украины, когда были при власти, а мы
честно расскажем о своих достижениях. Подчеркиваю, нам есть что доложить
избирателям», – считает представитель Президента в ВР (Представитель Президента в
ВР: Выборы в Верховную Раду станут для Партии регионов экзаменом на
демократию // Луганский портал
(http://news.lugansk.info/2012/lugansk/07003681.shtml?index). – 2012. – 23.07).

http://most-dnepr.info/news/society/67572.htm
http://news.lugansk.info/2012/lugansk/07003681.shtml?index
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***

Депутат Верховной Рады, член фракции Партии регионов Инна Богословская
надеется на усиление связи парламента следующего 7 созыва с избирателями за счет
депутатов, избранных от мажоритарных округов. Об этом она сказала на форуме
«Честный разговор с будущим парламентом».

«Мы очень большую надежду возлагаем на мажоритарщиков, которые возобновят
традицию ответственности депутатов перед округами. На партии будет возлагаться
миссия развития идеологий. А мажоритарщики должны будут возобновить связь между
избирателем и парламентом», – сказала депутат.

По мнению Богословской, из-за избрания Рады 6 созыва по закрытым партийным
спискам, парламент фактически стал «закрытым клубом» и депутаты потеряли связь со
своими избирателями.

Смешанная избирательная система, по прогнозам Богословской, сможет исправить
эту ситуацию.

Депутат заявила, что ее политическая сила очень внимательно изучает рейтинги
конкретных политиков в регионах и будет пытаться включать в избирательный список
только тех кандидатов, которые имеют поддержку народа (Мажоритарщики возобновят
связь между избирателем и Радой, – Богословская // Еженедельник «2000»
(http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/208459). – 2012. – 23.07).

***

В законопроекте, который предлагает установку веб-камер на время выборов в
Верховную Раду, предусматривается выделение необходимых средств в объеме 930 млн
грн. Об этом сообщил автор законодательной инициативы, народный депутат Партии
регионов Владислав Забарский.  По его словам,  еще есть время до выборов,  чтобы
внедрить эту инициативу.

«Все, кто хотят, чтобы эти выборы прошли прозрачно, честно и демократично, будут
заинтересованы в том, чтобы реализовать этот законопроект. И власть, я думаю, сделает
все, чтобы были веб-камеры, и люди имели возможность наблюдать за ходом
голосования», – уверен он.

По окончании парламентских выборов веб-камеры и прочая аппаратура, которая
призвана способствовать прозрачности, честности и демократичности выборов, будет
передана местным органам власти.

«Деньги пойдут не только на оборудование для системы видеонаблюдения, большая
часть пойдет на развитие сетей. Законом предусмотрено, что по окончании выборов
аппаратура будет передана местным органам власти. А сети останутся с учетом того, что
большинство избирательных участков у нас находятся в школах, я думаю, никто не будет
против того, чтобы в школах был нормальный Интернет», – заявил депутат.

Он отметил, что онлайн-трансляция будет работать в процессе голосования.
Процедура подсчета голосов будет записана за видео, в соответствии с законодательством,
но не будет транслироваться. Запись потом будет передана на хранение в
соответствующий сервер Центральной избирательной комиссии.

«Законом предусмотрено видеонаблюдение в режиме онлайн за ходом голосования в
течение всего периода голосования. А дальше, при подсчете голосов, в том числе
составлении протокола и уточненного протокола, обязательно ведется видеозапись с
последующим ее хранением», – подчеркнул Забарский (На установку веб-камер к
выборам надо 930 млн грн // Еженедельник «2000»
(http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/208444). – 2012. – 23.07).

http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/208459
http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/208444
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***

По мнению народного депутата, члена парламентской фракции Партии
регионов, председателя Комитета Верховной Рады по вопросам науки и образования
Максима Луцкого, Соглашение об упрощении визового режима между Украиной и
Европейским Союзом,  которое было подписано 23  июля в Брюсселе,  является
последовательным шагом внешней политики государства и в очередной раз
демонстрирует проевропейский вектор Президента и правительства.

«Это соглашение очень важно для нас. Это очередной шаг для приближения к
Европейскому Союзу. Мы четко декларировали намерения утверждения Украины как
европейского государства.  И мы сегодня делаем все,  чтобы это подтверждать своими
делами», – отметил парламентарий.

Он также добавил,  что подписание этого соглашения свидетельствует о
заинтересованности европейского сообщества в сотрудничестве с Украиной.

«Несмотря на отдельные спекулятивные заявления некоторых зарубежных
политиков, соглашение подписано. Это свидетельство истинного отношения ЕС к
украинцам как к европейской нации,  которой мы всегда были и будем»,  –  подчеркнул
политик (Максим Луцкий: Упрощение визового режима с ЕС демонстрирует
проевропейский вектор Президента // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/500d7f3bc4ca42cc440000d1). – 2012. – 23.07).

***

Нардеп от Партии регионов Виталий Журавский предлагает вернуться к
советской практике наказания за клевету и карать за распространение неправдивой
информации не только штрафами, но и тюремным заключением на срок до пяти лет.

Нардеп зарегистрировал соответствующий законопроект, предполагающий
значительное усиление ответственности за посягательство на честь и достоинство
человека – он намерен вернуть уголовную ответственность за клевету и нанесение
оскорблений.

«Клеветой» депутат предлагает считать «распространение заведомо неправдивых
сведений, оскорбляющих честь и достоинство человека или подрывающих его
репутацию». В зависимости от состава и тяжести преступления за распространение такой
информации обидчика предлагается наказывать штрафом в размере от 500 до
5000 необлагаемых налогом минимумов (от 8500 грн до 85 тыс. грн), исправительными
работами или арестом от 3 до 8 месяцев. Если распространенная информация привела к
серьезному ухудшению здоровья, то за ее распространение предполагается ввести
тюремное заключение на срок от 3 до 5 лет.

Оскорбление («унижение чести и достоинства другого человека, выраженное в
непристойной форме»), по мнению Журавского, является менее серьезным проступком –
за него полагается штраф от 500 до 1000 не облагаемых налогом минимумов (от 8500 до
17 тыс. грн) или исправительные работы сроком до одного года.

«Сегодня любой журналист может написать про человека что угодно, опустить его
ниже плинтуса, довести до инфаркта или отправить на тот свет, а за это ответственности –
ноль, – объяснил свою инициативу В. Журавский. – Мои предложения касаются не только
сферы СМИ, но и других областей. Каждый украинец имеет конституционное право на
защиту своей чести и достоинства».

Народный депутат полагает, что его законопроект полностью соответствует
европейской традиции судопроизводства. На уточняющий вопрос, не лучше ли
ограничиться штрафом за распространение неправдивой информации, Журавский ответил
отрицательно, подчеркнув: угроза тюремного заключения приведет к тому, что «люди
будут думать перед тем, как что-то сказать» (В ПР предложили сажать журналистов

http://www.partyofregions.org.ua/news/500d7f3bc4ca42cc440000d1
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за клевету // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/07/24/162156_pr_predlozhili_sadit_zhurnalistov.html). – 2012. –
24.07).

***

В случае отсутствия провокаций со стороны оппозиции выборы в Верховную Раду
Украины будут признаны честными и демократическими. Такое мнение высказал
народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов Олег Надоша.

«Украина открыла двери для всех наблюдателей. Всем странам заявлено: сколько вы
считаете нужным, столько, пожалуйста, привозите сюда людей – пусть следят за
проведением выборов», – отметил парламентарий.

По словам политика, Президент лично будет гарантировать прозрачность в
организации честных выборов. «Мы заботимся о том, чтобы выборы состоялись
действительно открыто. Для этого приняли решение о закупке видеокамер. И мы
удивились, когда соответствующая инициатива вызвала сопротивление оппозиции», –
добавил он.

«С политической точки зрения все, что сделано, позволяет Украине провести
честные выборы. И если не будет провокаций со стороны оппозиции или некоторых
западных коллег, я уверен – выборы будут признаны честными, – отметил А. Надоша. – Я
также считаю, если наше общество хочет доказать всему миру, что является
демократическим,  оно должно прийти на выборы и без нарушений выбрать себе новую
Раду – ту, которая будет отвечать требованиям граждан, принимать законы и работать в
законодательном поле» (Олег Надоша: При отсутствии провокаций со стороны
оппозиции парламентские выборы пройдут честно // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/500e5845c4ca42cc440000d4). – 2012. –
24.07).

***

Народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов,
представитель Президента в Верховной Раде Юрий Мирошниченко убежден, что
европейские стандарты, которые делают невозможным искажение волеизъявления
граждан, должны стать нормой и для Украины. Об этом он заявил во время брифинга по
итогам работы XV Тернопольской областной конференции ПР.

«Президент постоянно обращает внимание всех политических сил, местных
государственных администраций, органов местного самоуправления на то, что каждая
политическая сила должна иметь шанс равной конкуренции, возможность проводить
агитационную кампанию и быть представленной в каждом округе. Доказывать свои
преимущества следует через прозрачную, честную конкуренцию», – сказал он.

По его словам, главный вызов для властей заключается в том, чтобы обеспечить
максимально равные условия для конкуренции.

Политик считает, что стандарты, которые действуют в Европе и делают
невозможным искажение волеизъявления, должны стать нормой и для нашей страны. «В
том и состоит главный вызов для украинской демократии. Уже сегодня и мировая
общественность, и украинское общество очень внимательно следят за развитием
предвыборных событий в Украине», – отметил Мирошниченко.

«Очередной экзамен украинской демократии – выборы в парламент. Честность,
прозрачность, конкуренция, доступность должны стать признаком проведения выборов на
всей территории Украины. Именно к этому Президент призывает всех нас. Мы способны
побеждать честно», – резюмировал он (Юрий Мирошниченко: Честные и прозрачные

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/07/24/162156_pr_predlozhili_sadit_zhurnalistov.html
http://www.partyofregions.org.ua/news/500e5845c4ca42cc440000d4
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выборы – главное условие развития демократии в стране // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/500e6112c4ca42cc440000d6).  –
2012. – 24.07).

***

Учитывая опыт и позицию большинства депутатов от фракции Партии регионов,
инициатива народного депутата В. Журавского относительно введения уголовной
ответственности масс-медиа за оскорбления и клевету лишена всякой перспективы. Такое
мнение выразила народный депутат, член фракции Партии регионов в Верховной
Раде, первый заместитель председателя парламентского Комитета по вопросам
свободы слова и информации Елена Бондаренко.

«В. Журавский зарегистрировал довольно сомнительный законопроект. На моей
памяти – в каденции действующего созыва парламента – это уже третья попытка
ужесточить законодательство в отношении отечественных медиа. И, кстати, ранее
подобными идеями увлекались представители совершенно разных парламентских
фракций. Но опыт и позиция большинства депутатов от фракции ПР показывает, что
подобные инициативы не имеют никаких перспектив и вряд ли будут поддержаны
парламентом», – отметила политик.

По ее мнению, уголовное наказание журналиста за оскорбление – чрезмерно и
недемократично. «Это далеко не тот путь, по которому необходимо двигаться нашему
государству», – добавила Е. Бондаренко.

По убеждению народного депутата,  представителям СМИ не стоит волноваться по
поводу зарегистрированного законопроекта. «Права журналистов защищены
действующим законодательством, и вряд ли его кто-то будет ужесточать. В Украине
существует достаточно инструментов, позволяющих любому человеку в судебном
порядке решить вопрос защиты своих прав, чести и достоинства», – пояснила
парламентарий (Елена Бондаренко: Инициативы относительно введения уголовной
ответственности СМИ – бесперспективны // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/500ebbf8c4ca42cc440000ec). – 2012. – 24.07).

***

Представитель Президента в Верховной Раде Украины, народный депутат
Украины от Партии регионов Юрий Мирошниченко отметил,  что ПР будет
приглашать к сотрудничеству все политические силы, представленные в новой Раде.

«Определенная зрелось в украинской политике уже есть. Я не буду рассуждать о
том, сколько мест получит Партия регионов в новом парламенте, но скажу, что мы будем
приглашать к сотрудничеству все политические силы, представленные в новой Раде», –
сказал он (Партия регионов будет приглашать к сотрудничеству все политические
силы, представленные в новой Раде, – представитель Президента в ВР // «Новый
мост» – Днепропетровск (http://most-
dnepr.info/news/politics/partija_regionov_budet_priglashat_k_sotrudnichestvu_vse_politiches
kie_sily_predstavlennye_v_novoj_rade_predstavitel_prezidenta_v_vr.htm). – 2012. – 24.07).

***

Видеонаблюдение даст возможность избежать спекуляций и обеспечит честность и
прозрачность выборов. Об этом заявил народный депутат Украины, первый
заместитель председателя парламентской фракции Партии регионов Михаил
Чечетов.

http://www.partyofregions.org.ua/news/500e6112c4ca42cc440000d6
http://www.partyofregions.org.ua/news/500ebbf8c4ca42cc440000ec
http://most-dnepr.info/news/politics/partija_regionov_budet_priglashat_k_sotrudnichestvu_vse_politicheskie_sily_predstavlennye_v_novoj_rade_predstavitel_prezidenta_v_vr.htm
http://most-dnepr.info/news/politics/partija_regionov_budet_priglashat_k_sotrudnichestvu_vse_politicheskie_sily_predstavlennye_v_novoj_rade_predstavitel_prezidenta_v_vr.htm
http://most-dnepr.info/news/politics/partija_regionov_budet_priglashat_k_sotrudnichestvu_vse_politicheskie_sily_predstavlennye_v_novoj_rade_predstavitel_prezidenta_v_vr.htm
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«На этих выборах все будет сделано на высшем техническом уровне.
Видеонаблюдение даст возможность избежать спекуляций и обеспечит честность и
прозрачность выборов. Это нужно для того, чтобы не подставить страну под критику и не
очернить ее имидж», – заявил народный депутат.

«Мы сделаем выборы максимально прозрачными. Будет постоянно идти съемка, и в
любой момент можно будет посмотреть, что происходило. У нас в некоторых регионах
очень популярен такой вариант:  все на заработках в Европе –  идет один человек и
голосует за всю семью и за всех родственников по одному паспорту. А теперь так не
получится – теперь будут съемки», – добавил политик.

Он отметил, что проголосовавшие за нескольких человек будут отвечать по закону.
«Мы со всем справимся, и все сделаем до начала выборов. Кабинки для голосования

будут оснащены на высшем техническом уровне, и по окончании выборов можно будет в
любой момент посмотреть, кто как голосовал», – резюмировал М. Чечетов (Михаил
Чечетов: Видеонаблюдение обеспечит честность и прозрачность выборов //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/500faab2c4ca42cc44000102). – 2012. – 25.07).

***

Президент РФ Владимир Путин обязан заставить свой «Газпром» установить
справедливую цену на газ для Украины.  Об этом заявил народный депутат от Партии
регионов Владислав Лукьянов.

«Ничто так не гробит отношения между Россией и Украиной,  как воровской
контракт, подписанный госпожой Тимошенко», – заявил он.

По словам Лукьянова, «в этой ситуации Путин должен, обязан заставить свой
«Газпром» принять решение о справедливой, рыночной цене газа для Украины».

То, что Путин до сих пор этого не сделал, это, по мнению Лукьянова, «самая
большая политическая ошибка Владимира Владимировича Путина как Президента
Российской Федерации, которая может сказаться на его карьере».

На вопрос о том,  почему В.  Янукович,  который в ходе избирательной кампании
обещал пересмотр газового контракта и возвращение к стратегическим добрососедским
отношениям с Россией, не выполняет своих обещаний с таким же рвением, как решение
языкового вопроса, «регионал» заявил: «Вы знаете, если бы достаточно было чисто
физической силой побороть эту проблему, то я думаю, что, несмотря на спортивное яркое
прошлое российского Президента, наш Президент все равно бы победил. Но, к
сожалению, вопрос лежит в других плоскостях».

«Но я все-таки верю, что мы переломаем эту ситуацию», – добавил Лукьянов.
И пригрозил: «Не получится это сделать по договоренностям – мы найдем другие

механизмы» (Путин обязан заставить свой «Газпром» снизить цену на газ для
Украины, – «регионал» // Главное (Харьков) (http://glavnoe.ua/news/n105311). – 2012. –
25.07).

***

Один из соавторов законопроекта об основах государственной языковой политики,
заместитель лидера фракции Партии регионов Вадим Колесниченко заверил
верховного комиссара ОБСЕ по делам национальных меньшинств Кнута Воллебека в том,
что этот закон защищает право нацменьшинств на использование родного языка.

Во время встречи с представителем ОБСЕ регионал подчеркнул, что за основу
данного законопроекта взят доклад Воллебека в Варшаве в 2009 г. на международной
конференции.

http://www.partyofregions.org.ua/news/500faab2c4ca42cc44000102
http://glavnoe.ua/news/n105311
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«Главное в том, что страны, которые поддерживают развитие языков национальных
меньшинств, обязаны обеспечить их развитие не только в местах компактного
проживания этих национальных групп, но и на всей территории страны для успешной
интеграции этих нацменьшинств в общую политическую нацию государства», – отметил
Колесниченко.

Парламентарий напомнил: закон о языках гарантирует, что единым государственным
языком в Украине остается украинский язык, и только в местах компактного проживания
национальных меньшинств дается право использовать наряду с государственным
региональный язык.

В свою очередь Воллебек обратил внимание народного депутата на то, что закон о
языках требует особого внимания и обсуждения.

Колесниченко подчеркнул: «Мы уже на протяжении 3 месяцев предлагаем самый
широкий общественный диалог для обсуждения этого законопроекта. Но до настоящего
момента ни одно заседание «круглого стола» не состоялось, ни одной конкретной
претензии ни по одной статье предъявлено не было. Есть только политические девизы и
лозунги, не имеющие отношения к закону».

На встрече обсуждался также вопрос финансового обоснования закона о языках. Его
автор проинформировал верховного комиссара о том,  что средства,  которые нужны для
реализации данного закона, – небольшая сума, посильная для госбюджета.

«Также, учитывая то, что в Европе недостаточно проинформированы о реальной
ситуации в Украине, мы подготовили перевод на английский язык периодического
общественного отчета об исполнении Украиной Хартии региональных языков. Этот отчет
мы отправим всем экспертам, депутатам Европарламента и правозащитным
организациям», – добавил депутат-регионал (Колесниченко рассказал ОБСЕ, как в
Украине рады «языковому» закону // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/86721.html). – 2012. – 25.07).

***

Коммунистическая партия Украины выражает готовность к активному
сотрудничеству со всеми политическими и общественными структурами, представители
которых декларируют заинтересованность в упрощении приватизации рядовыми
гражданами своего жилья в коммунальных общежитиях. Об этом заявил народный
депутат от фракции КПУ Евгений Царьков.

По его словам, подписанный накануне Президентом Закон о передаче
1058 общежитий из государственной в коммунальную собственность может быть принят
за основу, однако коммунисты будут выступать за его доработку.

«Для воплощения основных положений документа в жизнь необходима
принципиальная политическая воля главы государства. А буржуазные парламентарии,
которым и принадлежат 99 % приватизированных общежитий, вряд ли будут
поддерживать всяческие изменения, направленные на либерализацию параграфов
документа», – отметил Е. Царьков (Евгений Царьков: КПУ готова сотрудничать со
всеми, кто заинтересован в упрощении приватизации жилья в общежитиях //
Официальный сайт Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/evgenij-
carkov-kpu-gotova-sotrudnichat-so-vsemi-kto-zainteresovan-v-uproshhenii-privatizacii-zhilya-
v-obshhezhitiyax/). – 2012. – 23.07).

***

Фракция Коммунистической партии Украины (КПУ) еще не решила, будет ли она
принимать участие во внеочередной сессии Верховной Рады, так как пока ее не

http://glavcom.ua/news/86721.html
http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-kpu-gotova-sotrudnichat-so-vsemi-kto-zainteresovan-v-uproshhenii-privatizacii-zhilya-v-obshhezhitiyax/
http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-kpu-gotova-sotrudnichat-so-vsemi-kto-zainteresovan-v-uproshhenii-privatizacii-zhilya-v-obshhezhitiyax/
http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-kpu-gotova-sotrudnichat-so-vsemi-kto-zainteresovan-v-uproshhenii-privatizacii-zhilya-v-obshhezhitiyax/
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уведомили о дате проведения сессии и о вопросах, вынесенных на нее. Об этом заявил
член фракции КПУ Спиридон Килинкаров.

«Мы не получали ни уведомления, ни приглашения о том, что сессия (внеочередная.
– НБН) будет. Никто не говорит об этом», – заявил г-н Килинкаров.

Также, по словам коммуниста, решение по поводу участия во внеочередной сессии
будет приниматься на заседании фракции. Он отметил, что многое будет зависеть от
повестки дня этой сессии.

«Если мы будем видеть реальную повестку дня, реальные вопросы, которые нужно
рассмотреть, тогда мы соберемся и будем решать. В любом случае наши депутаты готовы
выполнять свои обязанности и прийти на заседание. Но мы должны видеть перечень
вопросов, чтобы понимать, есть ли целесообразность проведения внеочередной сессии», –
добавил С. Килинкаров (КПУ не приглашали на внеочередную сессию Рады –
Килинкаров // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/50263/). – 2012. –
24.07).

***

Украинская власть не пойдет на то, чтобы «прикрыть оффшоры». Такое мнение
выразил народный депутат от Коммунистической партии Спиридон Килинкаров.

«Если в правительстве сидят миллионеры и миллиардеры, то как они могут на это
пойти? Все они работают на оффшорных зонах, на энергоносителях, зарабатывают
большие деньги.  Так кто из них будет отменять эти оффшорные зоны?  Никто»,  –
подчеркнул коммунист.

По его словам, на сегодняшний день нет политической воли во власти для того,
чтобы «поломать» оффшорные схемы.

«Ждать каких-то кардинальных решений в этом вопросе не приходится. Потому что
это схема, которая нарабатывалась за 20 лет независимости и она всех устраивает», –
подчеркнул С. Килинкаров.

Коммунист назвал «пустыми» заявления вице-премьер-министра соцполитики
С. Тигипко о сокращении оффшорных зон. С. Килинкаров также считает, что в нынешнем
парламенте тема оффшоров может быть только предметом для дискуссий (Компартия: У
власти нет политической воли для того, чтобы поломать оффшорные схемы //
Официальный сайт Коммунистической партии Украины
(http://www.kpu.ua/kompartiya-u-vlasti-net-politicheskoj-voli-dlya-togo-chtoby-polomat-
offshornye-sxemy/). – 2012. – 24.07).

***

Европа рассматривает Украину исключительно как сырьевой придаток. Такое
мнение выразил народный депутат от Коммунистической партии Украины Сергей
Храпов.

По словам политика,  сегодня Европа и США ведут в мире «политику двойных
стандартов». «Это уже ни для кого не секрет. Это видно по отношению к другим странам.
Последний пример Сирия», – подчеркнул он.

С. Храпов отметил, что главный интерес Европы в отношении Украины – сделать из
нашей страны сырьевой придаток.

«Там (в Европе.  –  Ред.)  к Украине относятся исключительно как к стране,  которая
могла бы их кормить. Тем более, учитывая, что усиливается продовольственный кризис в
мире», – подчеркнул коммунист.

С. Храпов также отметил, что сегодня Европа поступает неправильно и
недемократично, когда «диктует, что Украине делать во внутренней политике».

http://nbnews.com.ua/news/50263/
http://www.kpu.ua/kompartiya-u-vlasti-net-politicheskoj-voli-dlya-togo-chtoby-polomat-offshornye-sxemy/
http://www.kpu.ua/kompartiya-u-vlasti-net-politicheskoj-voli-dlya-togo-chtoby-polomat-offshornye-sxemy/
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«Мы – независимое государство, и должны сами разбираться, что делать у нас
внутри страны, кого сажать, кого выпускать. Это наши проблемы», – добавил коммунист
(Сергей Храпов: Украина нужна Европе как сырьевой придаток // Официальный сайт
Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/sergej-xrapov-ukraina-nuzhna-
evrope-kak-syrevoj-pridatok/). – 2012. – 25.07).

***

Депутат Верховної Ради, екс-міністр закордонних справ Борис Тарасюк вважає,
що зовнішня політика нинішньої української влади виявилась провальною.

На його думку, дана ситуація склалась не через дипломатів, а через скандальну
авторитарну внутрішню політику влади Януковича.

«Україна знаходиться на межі міжнародної ізоляції. В такій міжнародній ізоляції, як
зараз, Україна не була з 1992–93 рр. Сьогодні про її масштаби свідчить кількість
критичних резолюцій ПАРЄ на адресу України, заяви лідерів країн ЄС, США і навіть
Росії», – сказав Тарасюк.

«Курс на європейську інтеграцію фактично зірвано. Заморожений процес підписання
і ратифікації Угоди про асоціацію. Крім того, як ви знаєте, 14 президентів відмовилися
взяти участь у саміті країн Центральної Європи, який повинен був відбутися у Ялті
12 травня. Останній приклад зневаги – це «ляпас» президентом Путіним Януковичу, коли
він на чотири години запізнився на офіційну зустріч. Ці чотири години він провів у
спілкуванні із неформалами. До того ж вся Європейська комісія, а це майже всі міністри
Євросоюзу, відмовились брати участь в українській частині Євро 2012», – наголосив екс-
міністр закордонних справ на круглому столі в Житомирі.

Також у заході взяв участь керівник регіонального виборчого штабу об’єднаної
опозиції «Батьківщина» Геннадій Зубко.

Він зазначив, що від міжнародної ізоляції програє все суспільство, від неї страждає
бізнес, підприємства та і сама влада.

За словами Г. Зубка, представники влади зроблять все можливе, щоб припинити
погіршення зовнішньополітичної ситуації тоді, коли на собі відчують всі незручності
ізоляції – не зможуть виїхати в Канни чи не зможуть взяти участь в міжнародних
зустрічах (Тарасюк: Україна знаходиться на межі міжнародної ізоляції // Сайт
Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/11833.html). – 2012. – 23.07).

***

Податкова політика уряду Януковича – Азарова призвела до того, що тільки в 2011 р.
400 тис. підприємців припинили свою діяльність. Про це народний депутат України
Сергій Соболєв заявив у програмі обласного телебачення «Слово депутату» під час
візиту до Миколаївської області.

«При Януковичі та його команді ми пережили так звану «податкову революцію»,
наслідком якої стало те, що тільки в 2011 р. 400 тис. малих підприємців припинили свою
діяльність. Не забувайте, що за кожним з цих людей стояло, як мінімум, 4–10 працівників,
яким ці підприємці давали роботу. На жаль, Податковий кодекс не дав можливості
працювати малому та середньому бізнесу. Натомість він дав преференції лише для
великого бізнесу, який розміщує свою активи в офшорних зонах, не сплачуючи податки»,
– заявив Соболєв.

«На жаль,  малий і середній бізнес у результаті політики цього уряду дуже суттєво
постраждали. Ми пропонували майже дві з половиною тисячі поправок до Податкового
кодексу, і я впевнений, що одразу після виборів нам потрібно негайно повернутися до
Податкового кодексу та змінити становище, про яке я говорю», – наголосив депутат.

http://www.kpu.ua/sergej-xrapov-ukraina-nuzhna-evrope-kak-syrevoj-pridatok/
http://www.kpu.ua/sergej-xrapov-ukraina-nuzhna-evrope-kak-syrevoj-pridatok/
http://byut.com.ua/news_region/11833.html
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За його словами,  друга система,  яка завела в глухий кут всю соціальну політику в
державі, це пенсійна реформа.

«Давайте пригадаємо заяви на цю тему і Януковича, і Тігіпка, і Азарова. Для чого
робиться пенсійна реформа?  Для того,  щоб зменшити дефіцит Пенсійного фонду і
збільшити пенсії для громадян. Ми бачимо, що ані перше, ані друге завдання не виконані.
Але в той же час на п’ять років збільшено пенсійний вік для жінок. Проте давайте не
забувати, що додаткові п’ять років для жінки на роботі – це втрачене перше робоче місце
для молоді. Коли інші країни запроваджували таку систему, вони збільшували державне
замовлення в вищих навчальних закладах. У нас же все робиться навпаки: пенсійний вік
збільшується, а держзамовлення в університетах зменшується. Це абсурд! І нарешті,
взагалі, як може існувати країна, в якій існує 14 законів, які регулюють вихід на пенсію?»
– обурився народний депутат.

За словами Соболєва, у нас, як і раніше, паралельно існують закони, які регулюють
вихід на пенсію депутатів, чиновників, урядовців, військовослужбовців.

Третє питання – це взагалі питання соціального наповнення бюджету та його
розподілу.

«Не може такого бути, щоб уряд встановлював соціальні стандарти для пенсіонерів,
багатодітних родин, чорнобильців, афганців тощо. Все це має бути встановлено Законом.
Але, на жаль, ми маємо унікальну в світі країну, де всі ці стандарти встановлюються саме
рішенням уряду. І в результаті цього ми бачимо, що для закупівлі двох вишок для НАК
«Нафтогаз» перевитрати склали майже 150 млн дол. на кожній вишці. Це так звані «вишки
Бойка»,  про які достеменно відомо,  що справжня ціна такої вишки –  235  млн дол.,  а
придбали їх чомусь за 400 млн. Натомість, коли треба платити чорнобильцю чи афганцю,
виявляється, що «в бюджеті немає грошей», – обурився Соболєв (Соболев: 400 тисяч
малих підприємців припинили свою діяльність через уряд Януковича – Азарова // Сайт
Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/11835.html). – 2012. – 23.07).

***

В объединенной оппозиции «Батьківщина» рассчитывают, что в Верховную Раду по
партийным спискам пройдет около 90 человек, сообщил народный депутат Украины
Сергей Соболев, ссылаясь на данные опросов.

«Объединенная оппозиция может получить 90 плюс-минус 10 мест в новом
парламенте.  Тогда как Партия регионов – 70 плюс-минус 5 мест,  коммунисты и УДАР –
по 30 плюс-минус 3 места», – заявил он.

В то же время,  он допускает,  что через 5  % барьер пройдут партии ВО Свобода,  а
также «Украина – Вперед!». Кроме того, по словам политика, власть будет активно
использовать доступный административный ресурс во время выборов и агитации.

«Власть будет действовать методами 2004 г.», – добавил Соболев (Объединенная
оппозиция рассчитывает на 80–100 мест в парламенте по партийным спискам //
Корреспондент.net (http://korrespondent.net/ukraine/politics/1375381-obedinennaya-
oppoziciya-rasschityvaet-na-80-100-mest-v-parlamente-po-partijnym-spiskam). – 2012. –
24.07).

***

Оппозиционные фракции придут на внеочередную сессию Верховной Рады в том
случае, если будет включена система персонального голосования народных депутатов в
сессионном зале. Об этом сказал председатель совета объединенной оппозиции
«Батьківщина» Арсений Яценюк.

http://byut.com.ua/news_region/11835.html
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«Мы будем в зале в том случае,  если включена система личного голосования.  Все
остальное, что происходит в парламентском зале – неконституционно. Янукович за время
своего президентства подписал 762 неконституционных законов, которые проголосованы
одним депутатом. Фамилия этого депутата, кажется, Чечетов», – отметил Яценюк.

Одновременно он выразил убеждение, что парламентское большинство попытается
переголосовать законопроект о принципах языковой государственной политики.

«Они, скорее всего, второй или третий раз попробуют принять этот закон имени
Президента Януковича», – считает А. Яценюк (Яценюк требует от властей запустить
его детище // TopMedia (http://topmedia.com.ua/news/show/2012-07-20/27803_yacenyuk-
trebuet-ot-vlastej-zapustit-ego-detishhe). – 2012. – 20.07).

***

Керівництво Українського дому по замовленню влади готує позов до суду про
відшкодування 500  тис.  грн збитків через проведення на його сходах акції на захист
української мови. Про це сказав «нунсівець» Олесь Доній.

«Іншого інтересу немає. Тому що мітингувальники не блокували вхід до будівлі.
Насправді, вхід був абсолютно вільний. Єдиний, хто унеможливлював прохід до вхідних
дверей, це були міліціонери. Вони не давали можливості зайти звичайним громадянам.
Цьому є безліч свідків», – зазначив він.

За словами Донія, депутати вирішили дізнатися, в чому причина того, що громадяни
не можуть пройти до Українського дому. «У п’ятницю була делегація із народних
депутатів, до якої входили також Зіновій Шкутяк та Лілія Григорович. Її похід закінчився
повідомленням, що директора немає на робочому місці. Була спроба пройти через вхідні
двері. Але міліціонери перешкоджали, стверджували, що Український дім закритий, що
він не працює,  а лише займається тим,  що готує наступні виставки.  Саме тому ніхто не
може відкрити двері. Або тоді міліція свідомо брехала, або зараз це робить керівництво
установи», – наголосив депутат.

«Нунсівець» нагадав, що в цей же час представники правоохоронних органів
витісняли голодувальників зі сходинок біля будівлі, «що їм успішно вдалося зробити».
«Влада, з одного боку, залякує будь-які опозиційні рухи, партії, українських громадян
тим, що посадила опозиційних лідерів у в’язниці. З іншого, хоче залякати опозицію
штрафами та позовами до суду. Це одна з її чітких спроб знищити будь-які політичні акції
протесту в Україні. Це ознака поступового переведення держави в тоталітарну та
подальший відхід від демократії», – зауважив політик (Позов до мовних протестантів
нардеп називає замовленням влади // Рortal.Lviv.ua
(http://www.portal.lviv.ua/news/2012/07/20/161800.html). – 2012. – 21.06).

***

Для популяризації української мови закон «Про засади державної мовної політики» є
найкращим серед тих, які можна було сьогодні прийняти. Таку думку висловив народний
депутат від фракції «Наша Україна – Народна Самооборона» Кирило Куликов.

«Як не дивно, але я переконаний, що для популяризації української мови цей закон
найкращий серед тих, які можна було сьогодні взагалі прийняти», – сказав політик.

«Мовний закон зміг підняти людей,  яким все це було байдуже,  і змусити молодь
через власну протестність полюбити українську мову. Навіть я буду навмисно
спілкуватись українською,  тільки щоб не говорити моєю улюбленою російською мовою.
Це моя принципова позиція –  не бути схожим на людей,  які прийняли такий закон»,  –
наголосив Куликов.

Водночас, нардеп додав, що «мовний» закон – це звичайна передвиборча технологія,
яка спрямована на мобілізацію певного електорату.

http://topmedia.com.ua/news/show/2012-07-20/27803_yacenyuk-trebuet-ot-vlastej-zapustit-ego-detishhe
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http://www.portal.lviv.ua/news/2012/07/20/161800.html


32

«Більше того, подивившись на обличчя моїх колег-депутатів із Партії регіонів, чи
можна впевнено сказати,  що для них важливий захист мови Пушкіна,  Лермонтова та
Тютчева?.. Тому це лише чергова електоральна мобілізація», – підсумував Куликов
(Російськомовний нардеп говоритиме українською назло «регіональному бидлу» //
Українська Правда (http://www.pravda.com.ua/news/2012/07/21/6969248/). – 2012. – 21.07).

***

Народний депутат Олесь Доній вітає ініціативу громадського руху «ЧЕСНО», але
вважає, що невдала реалізація цієї ініціативи може перекреслити всі добрі наміри.

«Задум сам надзвичайно хороший, тому що ідея контролю над депутатами
надзвичайно позитивна, особливо перед виборами. Вона допомагає, по-перше, посилити
інтерес громадян до виборчого процесу, що є ознакою демократії, а по-друге, ця ідея
допомагає просуванню чесних людей, кандидатів у депутати. І по-третє, вона посилює
контроль громадськості над політиками і виборчим процесом. Тому ідея – надзвичайно
якісна, добра, позитивна і потужна», – вважає політик.

«Щодо реалізації то, на жаль, тут виникло дуже багато запитань і проблема у тому,
чи не буде реалізація у такій не дуже вдалий спосіб дискредитувати саму ідею, яка
надзвичайно позитивна і необхідна для суспільства. Якщо визначено критерії відбору, то
вони, очевидно, повинні бути максимально дотримані. Якщо вони не дотримуються
стороною, яка ці критерії озвучувала, тоді виникають питання: хто зацікавлений у тому,
щоб вони не дотримувалися і чому зацікавлений, тобто це фінансовий інтерес чи
маніпуляції перед виборами? Грубо кажучи, чи відповідають засновники самим
зазначеним критеріям. Інакше вийде абсолютно протилежний результат», – упевнений
Доній (Доній: «У списку «ЧЕСНО» мені не страшно виглядати нечесним» // Народна
самооборона (http://www.nso.org.ua/ua/news/10490). – 2012. – 23.07).

Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

Глава Севастопольской городской государственной администрации, руководитель
горорганизации Партии регионов Владимир Яцуба считает, что оппозиция пытается
настроить народ Украины против языкового» закона. Тем самым она провоцирует раскол
страны по языковому и географическому признакам. Об этом В. Яцуба заявил, выступая с
докладом на ХІХ конференции Севастопольской городской организации партии.

По словам лидера севастопольских «регионалов», оппоненты Партии регионов во
время обсуждения и принятия закона «Об основах государственной языковой политики»
действовали «методами шантажа, угроз, провокаций и откровенной лжи».

«Эфир наполняется громкими лозунгами об угрозе украинскому языку. Оппозиция
полагает, что большинство граждан не станет читать закон, поэтому можно спокойно
вводить людей в заблуждение по поводу его содержания», – сказал В. Яцуба.

По его словам, организованные оппозицией митинги против принятия языкового
закона являются давно отработанными политическими технологиями по дискредитации
власти. По мнению В. Яцубы, «прослеживается почерк организаторов «оранжевого» бунта
2004 г. – через СМИ распускаются слухи о том, что милиция якобы готовит провокации,
намеревается силовыми методами разогнать протестующих». «Цель этих действий –

http://www.pravda.com.ua/news/2012/07/21/6969248/
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нагнетание ситуации, создание негативного информационного фона», – заявил
председатель городской организации ПР.

Как утверждает В. Яцуба, «тактика оппозиции направлена на разрушение
позитивного настроя украинцев после успешного проведения Евро-2012».

«Они пытаются убедить всех, будто новый закон ущемляет права украиноязычного
населения. Ради своих политических целей оппозиционеры прибегают к провокациям, они
выводят людей на улицы и устраивают стычки с правоохранителями. Этим оппозиция
демонстрирует, что жизнь и здоровье людей, в том числе их избирателей, для них ничего
не стоит», – заявил он.

При этом В.  Яцуба подчеркнул,  что жители Севастополя не поддаются на
манипулятивные технологи оппозиционеров.

«К счастью, Севастополь – это высокообразованный и политически подкованный
город. Несмотря на перипетии «оранжевой» эпохи, политические манипуляции с
националистическими и языковыми идеями, севастопольцы сохранили верность городу-
герою, чувство патриотизма и дух сплоченности. Наше население всегда отличалось
рассудительностью, собственными устойчивыми взглядами на жизнь и политическую
ситуацию. Его невозможно обмануть различными манипуляциями и популистскими
обещаниями. Здесь они тверды, как камень», – резюмировал он (Яцуба: оппозиция
провоцирует раскол страны // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/yatsuba-
oppozitsiya-provotsiruet-raskol-strany). – 2012. – 20.07).

***

В ближайшие 5–7 лет Крым должен стать региональным финансово-
инвестиционным центром Причерноморья, заявил в Симферополе председатель Совета
министров АРК, глава Крымской республиканской организации Партии регионов
Анатолий Могилев во время выступления на партконференции 21 июля.

«В Крыму сойдутся экономические интересы стран Черноморского бассейна. Мы
должны верить и понимать, что полуостров стоит на пороге глобального экономического
роста», – отметил А. Могилев.

Он подчеркнул, что крымские власти подготовили ряд законопроектов, которые
ускорят экономическое развитие полуострова и усилят социальную стабильность
(Могилев видит Крым на «пороге глобального экономического роста» // Независимое
Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/49953/). – 2012. – 21.07).

***

Крымская республиканская организация Партии регионов на своей конференции в
Симферополе 21 июля утвердила список своих кандидатов в народные депутаты по
10 мажоритарным округам. Несмотря на циркулировавшие слухи, в окончательном списке
обошлось без неожиданностей – фамилии всех претендентов были названы ранее.

Как и ожидалось, по округу № 1 будет баллотироваться министр образования и
науки,  молодежи и спорта Крыма Виталина Дзоз,  по округу № 2  –  глава правления
«Завода «Фиолент» и крымский депутат Александр Баталин,  по округу № 3  –  народный
депутат Елена Нетецкая, по округу № 4 – глава Мирновского поссовета Олег Параскив, по
округу № 5 – секретарь Керченского горсовета Валентина Лютикова, по округу № 6 –
народный депутат Юлия Левочкина, по округу № 7 – министр регионального развития и
ЖКХ Крыма Сергей Брайко,  по округу № 8  –  народный депутат Борис Дейч,  по округу
№ 9 – гендиректор «Титана Украины» Александр Нечаев, по округу № 10 – глава
правления «Крымэнерго» Григорий Груба.

«Мы сознательно сделали ставку на крымчан и тех, кто делом доказал преданность
нашему полуострову. Не сомневаюсь, что единая крымская команда Партии регионов

http://4vlada.net/partii-lidery/yatsuba-oppozitsiya-provotsiruet-raskol-strany
http://4vlada.net/partii-lidery/yatsuba-oppozitsiya-provotsiruet-raskol-strany
http://nbnews.com.ua/news/49953/


34

получит мощное парламентское представительство, – отметил в своем выступлении
А. Могилев. – Каждый участник единой крымской команды должен осознать
персональную ответственность за результат кампании. Мы единственная сила, имеющая в
автономии фундаментальный политический вес. Мы осознаем, что у нас нет реальных
политических конкурентов. Наш главный оппонент – общественная партия».

Поддержал главу исполнительной власти автономии и председатель Верховного
Совета Крыма Владимир Константинов,  заявив о доминировании ПР во всех советах на
полуострове.

«Нашим сегодняшним политическим оппонентам мы говорим: «Друзья, не тратьте
напрасно деньги на выборы – будут выброшены на ветер». Партии регионов сегодня нет
альтернативы в Крыму», – сказал он, вызвав бурные аплодисменты.

Одним из самых эмоциональных выступающих стал замсекретаря СНБО и в
прошлом крымский депутат Нестор Шуфрич. Он не преминул обратиться к тем, кого
минутой ранее благодарил за совместную работу, отказаться от участия в выборах.

«Я хочу обратиться к нашим союзникам. У нас несколько этапов совместной борьбы,
и мы благодарны им за поддержку. Но сегодня они должны понимать, что в силу целого
ряда причин они не могут попасть в парламент.  И каждый голос,  отданный в Крыму за
них, это голос, отданный за «оранжевых». Давайте призовем наших товарищей, с
которыми мы достойно прошли не один год, поддержать Партию регионов, и чтоб ни одна
сотая процента не досталась нашим «оранжевым» оппонентам», – сказал Шуфрич (ПР
утвердила кандидатов по 10 крымским мажоритарным округам // Новый регион
(http://www.nr2.ru/crimea/395915.html). – 2012. – 21.07).

***

21 июля в Симферополе началась IV сессия Курултая, общенационального съезда
крымско-татарского народа, V созыва.

Ключевым вопросом его повестки дня пункт об участии крымских татар в
предстоящих выборах Верховной Рады Украины и поддержку одной из политических сил.

Среди других вопросов – выборы делегатов Курултая крымско-татарского народа по
новой системе, которая предусматривает прямые выборы на общенациональный съезд, о
крымско-татарском национальном гимне и избрания нового состава избирательной
комиссии по выборам делегатов Курултая.

Работу съезда благословил муфтий Крыма хаджи Эмирали Аблаев, который также
поздравил делегатов и гостей со священным месяцем Рамазан, который начался накануне.

В работе Курултая принимают участие около 200 делегатов, представители
украинской власти и общественности, а также гости и дипломаты из 5 стран – России,
США, Турции, Азербайджана и Румынии (Курултай крымских татар проходит в
Симферополе // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/49951/). – 2012.
– 21.07).

***

Политическая позиция крымских татар по парламентским выборам, которые
состоятся в октябре 2012 года, пока не сформирована. Меджлис крымскотатарского
народа продолжает переговоры с основными политсилами Украины по вопросам
сотрудничества. Об этом говорится в документе, принятом по результатам Курултая
крымских татар, состоявшегося 21 июля.

«Продолжающиеся переговоры и консультации Меджлиса крымскотатарского
народа с национально-демократическими силами Украины по вопросам предстоящих
выборов народных депутатов Украины свидетельствуют о  различиях в подходах
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представительства крымских татар в парламенте страны. ... До начала избирательного
процесса предстоит провести еще ряд консультаций, по результатам которых возможно
будет принятие решения о консолидированной позиции крымских татар на выборах», –
говорится в постановлении Курултая о выборах народных депутатов Украины и задачах
органов национального самоуправления крымскотатарского народа.

Консолидированная позиция крымских татар относительно выборов должна быть
озвучена до 12 августа и поддержана всеми крымскими татарами.

Также крымские татары констатировали, что в Украине избирательное
законодательство не обеспечивает «гарантированного представительства в парламенте
страны коренных народов и национальных меньшинств» (Крымские татары еще не
решили, какую партию поддержат на выборах // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/49989/). – 2012. – 22.07).

***

Нового главу Меджлиса крымско-татарского народа изберет уже новый состав
Курултая крымских татар, выборы делегатов которого состоятся в конце 2012 г. Таким
образом председателем Меджлиса пока остается народный депутат из фракции НУНС
Мустафа Джемилев.

Об этом сообщила пресс-секретарь Меджлиса Лиля Муслимова, напомнив, что
выступая на четвертой сессии Курултая крымско-татарского народа V созыва, Джемилев
высказал мнение о необходимости избрания нового главы Меджлиса.

«Делегаты Курултая приняли к сведению информацию из доклада председателя
Меджлиса с предложением избрать нового главу Меджлиса, которого крымские татары
предложат своим политическим партнерам в качестве кандидата в народные депутаты
Украины на предстоящих парламентских выборах. Однако данный вопрос делегатами не
рассматривался», – сказала Муслимова.

Она также отметила, что делегаты Курултая поручили Меджлису во главе с
Джемилевым продолжить переговоры и консультации с национально- демократическими
силами Украины с тем, чтобы представители крымских татар были включены в
гарантированную часть избирательного списка на выборах Верховную Раду Украины.

«Что же касается выборов нового председателя Меджлиса, то данный вопрос будет
рассматриваться на первой сессии Курултая VI созыва, выборы делегатов которого
состоятся в конце 2012 г.», – сообщила пресс-секретарь Меджлиса (Пост главы
Меджлиса крымских татар останется за Джемилевым // Четверта Влада
(http://4vlada.net/vlast/post-glavy-medzhlisa-krymskikh-tatar-ostanetsya-za-dzhemilevym).  –
2012. – 23.07).

***

Новость из Крыма взорвала информационное пространство – местные политики
желают увеличить полномочия автономии. Для этого они уже создали рабочую группу.
Инициатор – председатель Совета министров Автономной Республики Крым Анатолий
Могилев.

По сути,  крымское руководство предлагает уравнять в правах Конституцию АРК с
Конституцией Украины, наделить Верховный Совет АРК правом законодательной
инициативы. Такие предложения планируется в течение двух месяцев подать на
рассмотрение Конституционной ассамблеи при Президенте.

«Сейчас идет перезагрузка Конституции Украины на общенациональном уровне, и
нам было бы глупо этим не воспользоваться.  Наоборот,  это интеграция Конституции
Крыма в конституционное поле Украины, – заверил крымский провластный политолог

http://nbnews.com.ua/news/49989/
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А.  Форманчук.  –  Это принципиальный вопрос:  быть автономии или не быть.  Мы хотим
автономию не только сохранить, но и вернуть ей подлинное содержание».

А вот в оппозиции к таким планам относятся более чем скептически. Говорят о
сепаратизме и возвращении «мешковшины».

По словам председателя Крымской организации УНП О. Фомушкина, «сейчас идет
борьба за отмену так называемой «поправки Зайца» (народного депутата от УНП
И. Зайца) в крымской Конституции, что ни один нормативно-правовой акт АРК не может
противоречить Конституции и законодательству Украины». «Сегодня это ограничение
является основным препятствием на пути к окончательному хищению крымской земли,
природных ресурсов и богатств полуострова», – уверен политик.

По его убеждению,  «А.  Могилев должен помнить судьбу экс-лидера крымских
сепаратистов Ю. Мешкова, от которого очень быстро отвернулись его соратники, когда
оказались перед выбором: потерять собственные политические должности, а
соответственно и состояние, или стать на защиту тогда еще крымского президента».

В Партии регионов в свою очередь уверяют, что никакой сепаратизм в Крыму не
пройдет. «Ну причем тут сепаратизм? – пишет на своей страничке в сети Facebook депутат
Верховного Совета Крыма Рустам Темиргалиев. – Мы всего лишь хотим получить право
законодательной инициативы для Верховного Совета Крыма и увеличения экономических
полномочий автономии. Подобные возможности есть у многих автономных образований в
других странах мира. А пока у нас кроме герба, флага и гимна ничего нет. Только громкий
и все еще пустой статус – автономия!» – пояснил депутат.

Так как все-таки воспринимать крымские инициативы? Реальная ли это
экономическая необходимость, как заверяют местные чиновники, или первый шаг на пути
к сепаратизму, как утверждает оппозиция?

По мнению крымского политолога Владимира Притулы, это и не первое, и не второе.
А просто предвыборные игры Партии регионов.

«Все дело в том, что начинается избирательная компания. Это удачный
предвыборный ход местных регионалов. Тема расширения полномочий популярна в
Крыму. На ней хотят заработать дополнительные очки. По сути, это экономический
сепаратизм, который на определенных этапах может превратиться в политический.
Именно поэтому,  я думаю,  Партия регионов на это не пойдет.  Я думаю,  эта тема будет
активно обсуждаться во время выборов, а потом сойдет на нет. Почему Крым при всей его
специфичности, многообразии, автономности может иметь законодательную инициативу,
а киевский городской совет или донецкий областной не может?» – говорит эксперт.

Более того, политолог считает, что крымская Конституция вообще не нужна как
таковая. «Если Конституция Крыма будет приравнена к украинской Конституции, то у нас
будет два государства. Поэтому нет смысла в этой Конституции. Достаточно в украинской
Конституции уточнить полномочия Крымской автономии», – считает Притула.

Лидер гражданского движения «ЧЕСТНО» О. Рыбачук также считает, что эта тема
инспирирована выборами. Основная проблема Крыма, по его мнению, это не недостаток
полномочий, а старая добрая коррупция (Крым захотел расширения автономии из-за
арабских шейхов и грядущих виборов // «NEWSru.ua»
(http://www.rus.newsru.ua/ukraine/23jul2012/avtonom23.html). – 2012. – 23.07).

***

Севастопольская городская организация Партии регионов поручила одному из своих
депутатов в городском совете Г. Рассказову зарегистрировать проект решения о
проведении референдума по застройке мыса Хрустальный.

Его участникам будет предложено выбрать, какой вид застройки мыса они
поддерживают: как мемориального комплекса историко-культурного значения или как
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мемориала и архитектурного комплекса с объектами рекреации коммерческого
использования. Проект уже зарегистрирован и размещен на официальном сайте горсовета.

«Если говорить о мысе Хрустальный, то это многострадальный вопрос, который
многие годы не решается. В связи с тем, что выборы не за горами, началось муссирование
этого вопроса с разных сторон.  Вопрос должен быть решен громадой,  поэтому Партия
регионов подала предложения в горсовет.  Как жители решат,  так оно и будет»,  –  сказал
первый заместитель председателя севастопольской госадминистрации С. Савенков.

Страсти по поводу этой территории, на которой уже расположен памятник Матросу
и Солдату и неоконченное строительство мемориала второй обороны Севастополя,
разгорелись после того, как севастопольская госадминистрация объявила конкурс проекта
застройки мыса. В нем прогнозированно победил проект, предусматривающий
строительство двух огромных гостиниц, за которым стоит известный украинский олигарх,
совладелец корпорации «Индустриальный союз Донбасса» С. Харута.

Ему бросил вызов местный бизнесмен создатель промышленной группы «Таврида
Электрик» А. Чалый. Он предложил разбить вокруг памятника и музея большой парк.
Подконтрольный Чалому городской сайт «Форпост» открыл интернет-голосование, в ходе
которого большинство пользователей высказалось за создание парка.

Идею парка вокруг памятника поддержали оппозиционные депутаты горсовета
Д. Белик и В. Пархоменко. Они предлагают участникам референдума выбрать между
созданием парка и многоэтажной застройкой (Севастопольские регионалы решили
перехватить инициативу и провести референдум по застройке мыса Хрустальный //
Новый Регион (http://www.nr2.ru/sevas/396068.html). – 2012. – 23.07).

***

Севастопольская городская организация Партии регионов утвердила список
кандидатов в депутаты Верховной Рады Украины по одномандатным мажоритарным
избирательным округам.

В частности, в округе № 225 (Нахимовский район с населенными пунктами
Нахимовского районного совета и часть Ленинского района) будет баллотироваться
народный депутат Украины, автор скандального языкового закона Вадим Колесниченко.

По округу № 224,  который включает в себя Балаклавский район с населенными
пунктами Балаклавского районного совета, Гагаринский район и часть Ленинского
района, рекомендована кандидатура народного депутата Украины, местного мецената
Павла Лебедева.

Теперь кандидатов в депутаты должны утвердить на Всеукраинском съезде Партии
регионов, который пройдет в Киеве 30 июля (Колесниченко идет в Раду по
мажоритарке // Технополис завтра (http://kramtp.info/news/41/full/id=23053;). – 2012. –
25.07).

Вінницька область

Не зважаючи на постійні гасла об’єднаної опозиції, що вони не піжніше 10 липня
оприлюднять прізвища своїх кандидатів, які балотуватимуться по списку та
мажоритарних округах у Вінницькій області, це так і досі не сталося. Зате Партія регіонів
вже визначилася хто її представлятиме на цих виборах на Вінниччині. Кандидатури
вінничан, які «виборюватимуть» право представляти регіон у Верховній Раді нового
скликання стали відомі 21 липня на конференції Вінницької обласної організації Партії
регіонів.

http://www.nr2.ru/sevas/396068.html
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Вінницькі регіонали відправляють на вибори по мажоритарних округах
9 претендентів: Наталія Добринська (олімпійська чемпіонка з легкої атлетики, депутат
Вінницької обласної ради від ПР), Дмитро Костирко (директор представництва
Міжнародного благочинний фонду ім. Н. Потопаєвої у Вінницькій області), Олексій
Кривопишин (начальник Південно-західної залізниці, депутат Вінницької облради від
ПР), Андрій Кавунець (заступник голови Вінницької обласної підрозділи громадської
організації «Україна – Польща – Німеччина»), Юрій Гнатюк (гендиректор підприємства
«Лайф Інвест» з с. Кожухів, Літинський район, депутат Вінницької облради від ПР), Іван
Мовчан (перший заступник голови Вінницької обласної державної адміністрації, депутат
Вінницької облради від ПР), Володимир Стойлов (заступник голови Могилів–Подільської
райдержадміністрації), Олександр Капітан (голова Вінницької облорганізації «Молоді
регіони»)  та Григорій Калетник (депутат Верховної Ради від ПР,  ректор Вінницького
національного аграрного університету).

Судячи зі всього на з’їзді Партії регіонів одна з цих кандидатур буде знята, адже на
8 мажоритарних округів у Вінницькій області претендує 9 потенційних кандидатів.
Найімовірніше «зайвим» виявиться або Олексій Кривопишин, або Андрій Кавунець, яких
політичні аналітики пов’язують із виборчим округом № 13 (Калинівський, Козятинський
та Хмільницький райони).

Окрім того, вінницькі регіонали делегують у партійний список ще 5 осіб. Це Микола
Джига (голова Вінницької облдержадміністрації), Роман Аксельрод (заступник
губернатора Вінниччини), Василь Ковальчук (заступник голови Вінницької районної
ради), Анатолій Стратіевскій (голова Крижопільського райради) та Станіслав Гринчук
(заступник голови Жмеринського райради). Швидше за все ближче всіх до прохідної
частини виявиться губернатор М. Джига, можливо ще його заступник Р. Аксельрод. Решта
буде масовкою для заповнення списку без шансів потрапити у парламент (Вінницькі
регіонали визначилися зі своїми мажоритарниками // Винница.info
(http://www.vinnitsa.info/news/vinnitski-regionali-viznachilisya-zi-svoyimi-
mazhoritarnikami.html). – 2012. – 23.07).

***

21 липня 2012 р. делегати 36 місцевих організації Народної Партії прибули до
Вінниці, щоб обговорити основні питання організації роботи партійних осередків на
парламентських виборах, що відбудуться 28 жовтня 2012 р.

Народний депутат України, голова Вінницької регіональної організації Народної
Партії Василь Черній розпочав конференцію звітом про роботу народників Вінниччини на
виборах народних депутатів України. «Основу партії складають виключно професійні
кадри, які здатні працювати на вищих посадах, Народна Партія була, є і залишається
провідною центристською силою в Україні. А саме навколо центристських сил
відбудеться об’єднання у новому складі Верховної Ради», – зауважив Василь Васильович.

Голова Вінницької регіональної парторганізації також переконаний, що кадровий
потенціал, досвід участі у виборчих кампаніях і командна підтримка вселяє надію на
перемогу у значній кількості мажоритарних виборчих округів України. Сформувавши
фракцію Народної Партії у Верховній Раді України, народники одержать можливість
об’єднати навколо неї усіх тих «мажоритарників», які вирішать займатися у парламенті не
популізмом і політиканством, а законодавчою роботою. «Саме з цього почнеться новий
етап в житті нашої партії,  в історії всієї української політики,  оскільки з нами вимушені
будуть рахуватися», – підкреслив народний депутат.

У ході конференції делегати, відповідно до Статуту Народної Партії, запропонували
та одноголосно підтримали голову Вінницької регіональної організації Народної Партії
В. Чернія в кандидати у народні депутати по 13 одномандатному виборчому окрузі та

http://www.vinnitsa.info/news/vinnitski-regionali-viznachilisya-zi-svoyimi-mazhoritarnikami.html
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заступника голови Мурованокуриловецької партійної організації О.  Третьякова по
15 одномандатному виборчому окрузі.

Завершуючи конференцію, очільник народників Вінниччини зауважив, що сила
народників у якісному складі партії, тому ми особисто працюємо з людьми, а не
ховаємося за виборчими брендами (Ковальчук М. Конференція Вінницької регіональної
організації Народної Партії визначила кандидатів у народні депутати України //
Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=7&ADay=24&ArticleID=16304&). –
2012. – 24.07).

Волинська область

Про те, що на Волині зріс рейтинг Партії регіонів, заявляє перший заступник
волинського губернатора Олександр Башкаленко.

«Ми робили соцопитування у листопаді минулого року.  У квітні місяці ми робили
ще одне опитування.  Я можу сказати:  з листопада по квітень 2012  р.  рейтинг Партії
регіонів у цілому по Волинській області зріс на 6,4 %», – заявив Башкаленко.

Також Башкаленко заявив, що не бачить «потужної опозиції».
Волинський «регіонал» зазначив, що не вірить у силу та ефективність об’єднаної

опозиції. Крім того, перший заступник волинського губернатора сказав: «Я можу сказати
впевнено: у цілому по Україні перемога буде за Партією регіонів, і більшість у парламенті
однозначно буде у нас» (Башкаленко заявляє, що на Волині рейтинг «регіоналів» зріс
на 6,4 % // Волинська правда (http://www.pravda.lutsk.ua/ukr/news/42563/). – 2012. –
22.07).

***

У Луцьку пройшла XVIII обласна конференція Партії регіонів. Відтепер голова
волинських регіоналів Олександр Башкаленко має ще два заступники, – йдеться на сайті
ВОО Партії регіонів.

Його додатковою опорою стали депутат обласної ради Олег Борбелюк та екс-голова
обласної організації «Сильна Україна», директор ТзОВ «УкрЗахідПідшипник» Сергій
Ющак. Таке рішення було одноголосно прийнято на конференції Волинської обласної
організації ПР.

Участь у конференції брали нардепи Григорій Смітюх, Олександр Козуб на Анатолій
Горбатюк.

Конференція обрала делегатів на з’їзд Партії регіонів (Ющак став заступником
Башкаленка у Партії регіонів // Волинска права
(http://www.pravda.lutsk.ua/ukr/news/42575/). – 2012. – 23.07).

***

Голова Волинської ОДА Борис Клімчук не поділяє думку свого однопартійця-
«регіонала» Анатолія Горбатюка, коли йдеться про заяви з приводу двомовності в Україні.

«Це програмні наші цілі і завдання:  дві мови –  одна держава,  один народ,  –  сказав
Горбатюк на минулотижневій конференції обласної організації ПР. – Тобто, якщо ми одна
команда і якийсь регіон проводить законодавчі рухи,  то ми повинні,  якщо єдина ми
команда, підтримати ці дії».

Однак у коментарі волинський губернатор Б. Клімчук висловив протилежну точку
зору: «Те, що сказав А. Горбатюк… Я не розділяю його погляду: одна держава – дві мови.
А чому не три?  Де болгарську поділи?  Де грецьку поділи?  Де циганська мова ромів?

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=7&ADay=24&ArticleID=16304&
http://www.pravda.lutsk.ua/ukr/news/42563/
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Давайте уже: одна держава – 110 мов. Прекрасний лозунг» (Клімчук про Горбатюка з
двомовністю: А чому не три? Давайте: одна держава – 110 мов // Волинська правда
(http://www.pravda.lutsk.ua/ukr/news/42608/). – 2012. – 24.07).

Дніпропетровська область

19 июля первый секретарь Днепропетровского областного комитета КПУ, народный
депутат С. Храпов и депутат Днепропетровского городского совета В. Убогов провели
встречу с жителями общежития по адресу ул. Осенняя, 15.

Главной темой встречи стала наболевшая проблема с приватизацией комнат.
Согласно законодательству, жильцы малосемейных общежитий имеют право
приватизировать свои квадратные метры, после предоставления определенного комплекта
документов. К сожалению, собрать весь комплект очень сложно.

Кроме вопроса о приватизации, на Осенней, 15 полно других проблем: обветшалые
коридоры, отсутствие детской площадки, единственная душевая на более чем сто комнат,
дыры в полах и крыше, а также медленный, «ползучий» захват жилых площадей.

«Если жильцы сумеют приватизировать эти комнаты, – комментирует ситуацию
Сергей Храпов, – они уже не будут так беззащитны перед произволом чиновников, им
будет проще отстаивать и незаконно занятые подсобные помещения. Но главное, их права
на жилплощадь будут надежно закреплены. Потому коммунисты будут жестко
контролировать процесс приватизации малосемейных общежитий» (Сергей Храпов:
Коммунисты будут жестко контролировать процесс приватизации общежитий //
Официальный сайт Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/sergej-
xrapov-kommunisty-budut-zhestko-kontrolirovat-process-privatizacii-obshhezhitij/). – 2012. –
20.07).

***

Вихователі одного з дитячих садочків Кривого Рогу розповіли спостерігачам
ОПОРИ, що керівник їхнього закладу пропонує персоналу попрацювати агітаторами на
виборах. Робота полягатиме у поквартирному відвідуванні мешканців для проведення
соціологічного опитування і роздачі агітматеріалів.

Подібна робота вже проводиться на всіх трьох виборчих округах Кривого Рогу.
Агітатори кандидатів-мажоритарників від Партії регіонів ходять по домівках з
агітаційними наборами. У 32 виборчому окрузі, де балотуватиметься колишній голова
Кривого Рогу Юрій Любоненко вміст наборів такий: буклет з історією життя кандидата
«Юрий Любоненко: «Кривой Рог – моя судьба!», газета «Вестник региона» та календарик
(Дніпропетровщина: Вихователів вербують в агітатори // Громадянська мережа
«Опора» (http://oporaua.org/news/1670-dnipropetrovshchyna-vyhovateliv-verbujut-v-
agitatory). – 2012. – 23.07).

***

24 июля в днепропетровском Доме Союзов прошла ХІХ конференция областной
организации «Партии регионов».

Как рассказал председатель областной организации «Партии Регионов» Александр
Вилкул, данная конференция станет началом избирательной кампании ПР на выборах в
Верховную Раду, которые состоятся в этом году.

На конференции, которую проводили в рабочем порядке, выбрали делегатов на
ХІV общеукраинский партийный съезд, обсудили предвыборную программу, а также
выбрали кандидатов в народные депутаты от области.

http://www.kpu.ua/sergej-xrapov-kommunisty-budut-zhestko-kontrolirovat-process-privatizacii-obshhezhitij/
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Главным кандидатом от Партии Регионов в Днепродзержинске стал Константин
Гузенко (Могила С. Партия регионов провела в Днепропетровске партийную
конференцию // Событие (http://sobitie.com.ua/dnepropetrovsk/partiya-reghionov-provela-
v-dnepropetrovske-partiynuyu-konferentsiyu). – 2012. – 24.07).

***

Коммунисты готовят обращение к «Укрзализныце» с требованием организовать
дополнительные электрички для жителей Днепродзержинска. Об этом рассказал
народный депутат от Коммунистической партии Украины, первый секретарь
Днепропетровского ОК КПУ Сергей Храпов.

По его словам, на данный момент график следования электропоездов составлен
таким образом,  что добраться с правого на левый берег города жители могут только
посредством маршрутного такси.

«Электрички после восьми часов вечера просто не отправляются, поэтому людям
приходится ехать в переполненных маршрутках, что опасно и не так дешево. Зато
электричка едет в час ночи совершенно пустая», – объяснил политик.

В связи с этим,  отметил он,  коммунисты области собирают подписи жителей
левобережья Днепродзержинска для обращения к руководству железной дороги.

«Пусть дадут ответ, почему сейчас такой график, и можно ли пустить «короткую»
электричку в удобное время с правого на левый берег», – подытожил С. Храпов
(Коммунисты требуют организовать для жителей Днепродзержинска
дополнительные электрички // Официальный сайт Коммунистической партии
Украины (http://www.kpu.ua/kommunisty-trebuyut-organizovat-dlya-zhitelej-
dneprodzerzhinska-dopolnitelnye-elektrichki/). – 2012. – 24.07).

Донецька область

Донецкая областная организация Партии регионов выступила с официальным
заявлянием по поводу акции оппозиции «Украина против Януковича».

«Мы расцениваем начало в Донецкой области так называемой акции «Украина
против Януковича», как предвыборную провокацию, цель которой – привлечь внимание к
объединенной оппозиции в связи со стремительным падением ее рейтинга. Ее ресурс и
влияние на Донетчине настолько ничтожны, что акция рискует не выйти даже за пределы
Интернета. Зато организаторы отчитаются о проделанной «работе» и даже представят
общественности какие-то «липовые» цифры.

Содержательная часть акции вообще не выдерживает никакой критики. О каком
присоединении граждан к коллективному судебному иску Арсения Яценюка против
Президента Украины может вообще идти речь? Любой человек, мало-мальски
разбирающийся в юридических вопросах, знает, что, когда вопрос касается защиты
конституционных прав, в суд необходимо обращаться исключительно индивидуально.
Коллективные обращения даже не рассматриваются!

Таким образом, оппозиция начала системно заниматься шулерством и вполне
сознательно вводить людей в заблуждение. «Примитивная и наглая в своей лживости
избирательная кампания А. Яценюка разрушительна для страны и направлена на
дискредитацию украинской государственности и позитивных достижений нашего
народа», – говорится в заявлении (Донецкая ПР выступила с официальным заявлением
о провокациях оппозиции // Донецкие новости
(http://dnews.donetsk.ua/2012/07/20/13300.html). – 2012. – 20.07).

http://sobitie.com.ua/dnepropetrovsk/partiya-reghionov-provela-v-dnepropetrovske-partiynuyu-konferentsiyu
http://sobitie.com.ua/dnepropetrovsk/partiya-reghionov-provela-v-dnepropetrovske-partiynuyu-konferentsiyu
http://www.kpu.ua/kommunisty-trebuyut-organizovat-dlya-zhitelej-dneprodzerzhinska-dopolnitelnye-elektrichki/
http://www.kpu.ua/kommunisty-trebuyut-organizovat-dlya-zhitelej-dneprodzerzhinska-dopolnitelnye-elektrichki/
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***

Донецька ХХІІІ обласна конференція Партії регіонів висунула Президента України
В. Януковича делегатом партійного з’їзду.

Також серед делегатів, які висунули однопартійці, Прем’єр-міністр України Микола
Азаров, секретар Ради національної безпеки і оборони України Андрій Клюєв, віце-
прем’єр-міністр, міністр інфраструктури України, керівник обласної організації регіоналів
Борис Колесніков. Усього делегатами від Донеччини стали 128 осіб, серед яких близько
40 народних депутатів України. Також у складі представників донецької делегації, яка
візьме участь у роботі з’їзду, міські голови, керівники промисловості, Герої України.

Зі своєю доповіддю на конференції виступив голова Донецької облдержадміністрації
Андрій Шишацький, який відзначив як досягнення обласної організації, так і ті завдання,
які планується вирішити найближчим часом. А. Шишацький сказав: «Ми не повинні
допустити, щоб нам перестали вірити».

У своїх виступах члени партії говорили про ті проблеми, з якими вони стикаються в
своїх місцевих організаціях,  а також про необхідність посилення агітаційної роботи з
виборцями (Януковича висунули делегатом партійного з’їзду // Zik.ua
(http://zik.ua/ua/news/2012/07/21/359901). – 2012. – 21.07).

***

В Партии регионов не назвали имена своих мажоритарщиков по Донецкой области и
не сказали, почему. Об этом председатель Донецкой облгосадминистрации, заместитель
председателя ДОО Партии регионов Андрей Шишацкий.

При этом Шишацкий отметил, что список уже готов и утверждаться будет съездом.
Ранее Донецкая городская организация ПР сообщила, что рекомендует выдвинуть в

качестве кандидатов в народные депутаты по мажоритарных округам, расположенным в
Донецке, председателя комитета Верховной Рады по вопросам здравоохранения, члена
Партии регионов Татьяну Бахтееву, народного депутата Украины от Партии регионов
Ефима Звягильского, нардепа от Партия регионов Валентина Ландика, заместителя
председателя Донецкой областной организации Партии регионов, руководителя фракции
Партии регионов в Донецком областном совете Александра Бобкова и секретаря
Донецкого городского совета Николая Левченко (Донецкая Партия регионов
засекретила имена своих депутатов-мажоритарщиков // Провокация
(http://provokator.com.ua/2012/07/22/doneckaya-partiya-regionov-zasekretila-imena-svoix-
deputatov-mazhoritarshhikov/). – 2012. – 22.07).

***

Губернатор Донецкой области Андрей Шишацкий пообещал, что Донецкая
областная организация Партии регионов не позволит баллотироваться по мажоритарным
округам кандидатам, «занимающимся подкупом избирателей». Об этом Шишацкий заявил
23 июля на пресс-конференции.

На вопрос о том, будут ли приняты меры к нардепу-«регионалу» Николаю
Янковскому, который раздавал в Горловке по 100 грн пенсионерам, Шишацкий ответил:
«Ответ на этот вопрос будет в ближайшие дни, когда будут озвучены мажоритарщики по
Донецкой области. Я думаю, вы будете удовлетворенны. Очистимся!» (Губернатор
Шишацкий объявил на Донетчине зачистку «регионалов»-«гречкосеев» //
Комментарии (Донецк) (http://www.donetsk.comments.ua/news/2012/07/23/125247.html). –
2012. – 23.07).

http://zik.ua/ua/news/2012/07/21/359901
http://provokator.com.ua/2012/07/22/doneckaya-partiya-regionov-zasekretila-imena-svoix-deputatov-mazhoritarshhikov/
http://provokator.com.ua/2012/07/22/doneckaya-partiya-regionov-zasekretila-imena-svoix-deputatov-mazhoritarshhikov/
http://www.donetsk.comments.ua/news/2012/07/23/125247.html
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Житомирська область

Житомирські народники намагаються всіляко підтримати дошкільні виховні
заклади,  які вкрай необхідні у сільській місцевості.  Доказом тому –  постійна підтримка
садочків, як на рівні місцевого самоврядування, так і безпосередньо власними коштами.
Одна з останніх зустрічей – у с. Селянщина Черняхівського району на Житомирщині. Там
на затишний садочок перепрофілювали старе приміщення школи. І хоча дітлахам
комфортно та цікаво відвідувати дошкільний заклад,  громада села мріє про добудову
спеціально облаштованого приміщення. Нині у Селянщині понад 30 дітей і тому питання
функціонування дошкільного закладу є актуальним.

Народний депутат України від фракції Народної Партії Микола Рудченко зазначає,
що у його діяльності постійно доводиться юридично та матеріально захищати дитячі
садочки.  Ще один доказ тому –  дошкільний заклад у потерпілому від аварії на ЧАЕС у
місті Народичі. Понад 150 малюків відвідували садок без належних умов та благоустрою.
І лише за безпосереднього сприяння депутата-народника М. Рудченка, вдалося отримати
кошти з держбюджету для проведення капітального ремонту. Завідуюча дитсадком Тетяна
Кравченко стверджує, що «якби не Рудченко, то такого масштабного ремонту у садочку
не було би». Всього завдяки коштам цільової держсубвенції Народицький дошкільний
виховний заклад отримав понад 800 тис. грн. Завдяки цим коштам вдалося повністю
замінити покриття, вікна та утеплити ззовні стіни приміщення.

Голова Житомирської обласної організації Народної Партії М. Рудченко
переконаний, що літня пора – це найоптимальніший час для ремонтів освітніх закладів
заради цього необхідно об’єднати зусилля незалежно від громадсько-політичних поглядів.
На разі ж взірцем є саме «народник» Рудченко, за сприяння котрого близько 20 сільських
дитсадків Житомирщини суттєво покращили матеріальну базу (Лещенко Т. Микола
Рудченко: «Спільними зусиллями маємо відродити сільські дитсадки» // Офіційний
сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=7&ADay=23&ArticleID=16297&). –
2012. – 23.07).

***

Керуючий справами житомирського виконкому Петро Кудряшов у міській раді
працює півтора роки, а членом провладної партії офіційно став лише 23 липня.

Ярослав Долгих, який нині заступник губернатора і за свою стрімку політичну
кар’єру встиг змінити декілька партій, також отримав членство у Регіонах.

Під час обласного з’їзду ПР головний регіонал Житомирщини Сергій Рижук вручив
партійні квитки новим членам партії. Нині на Житомирщині налічується 29 тис. 392 члени
Партії регіонів. Ще 2 роки тому їх було 27 тис.

Регіонали переконані, що жителі Житомирщини вступають у провладну партію, бо
бачать реальні результати роботи нової влади. Під час обласного з’їзду регіонали
Житомирщини привідкрили завісу над тим, як вони перемагатимуть на виборах.

Виявляється, кожному членові ПР поставлено завдання переконати як мінімум 5–
6 родичів і знайомих проголосувати за партію, яку очолює М. Азаров, а почесним головою
є сам Президент.

Найбільше регіонали Житомирщини розраховують на голоси ветеранів ВВВ,
афганців, пенсіонерів, відставників, нині діючих військослужбовців, чорнобильців,
матерів-героїнь та звісно ж державних службовців, до числа яких варто долучити вчителів
та медиків.

Що дає регіоналам право розраховувати, що ці соціально-вразливі верстви населення
проголосують за владу? Адже не треба ховати голову у пісок: електорат, на підтримку
якого розраховують регіони живе бідно.

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=7&ADay=23&ArticleID=16297&
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Як зазначила у своєму виступі Раїса Гула, начальник обласного управління у справах
сім’ї, молоді та спорту, цього року у рамках соціальних ініціатив Президента на
Житомирщину вже спрямовано 44 млн грн. Ці гроші йдуть на соціальні програми, які
мають вселити у людей віру у те, що за провладною партією майбутнє України
(Житомирські регіонали розповіли за рахунок чого перемагатимуть на виборах //
Reporter.ZT.ua (http://reporter.zt.ua/news/7989-zhitomirski-regionali-rozpovili-za-rahunok-
chogo-peremagatimut-na-viborah-foto). – 2012. – 24.07).

***

Члени фракції Партії регіонів у місцевій раді на чолі із міським головою перестали
представляти інтереси громади міста Житомира, вони захищають лише інтереси своєї
політичної сили та виконують вказівки партійної верхівки з Києва.

Про це сказав лідер Житомирської об’єднаної опозиції «Батьківщина» Геннадій
Зубко на брифінгу в приміщенні Житомирської міської ради.

«Сьогодні, саме представники фракції Партії регіонів в міськраді не зібрались на
позачергову сесію. Я вважаю, що сьогоднішній день показав, те, що міський голова та
міська рада фактично втратили представницьку функцію інтересів своєї громади в раді. Я
вважаю,  що із сьогоднішнього дня саме Партія регіонів в Житомирі може переходити на
російську мову. Саме вони проігнорували це зібрання громади», – сказав Зубко.

«Я хочу, щоб сьогодні кожен громадянин усвідомив собі, що сьогодні не тільки
український парламент втрачає сенс, а і Житомирська міська рада фактично втратила
свою сутність. Люди, які повинні були представити інтереси житомирської громади
повинні були зібратися і разом обговорити питання та прийняти рішення, побоялись
прийти і подивитись в очі тим, хто сьогодні прийшов на сесію. Я хотів би звернутись до
депутатів – якщо ви маєте сьогодні депутатський мандат – працюйте на громаду, інтереси
якої ви сьогодні представляєте», – сказав лідер Житомирської об’єднаної опозиції
«Батьківщина» (Зубко: Житомирська міська рада перестала представляти інтереси
громади // Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/11868.html). – 2012. – 25.07).

Закарпатська область

Депутат Ужгородского городского совета Тарас Румянцев покинул фракцию
«Батьківщини»  и перешел в Партию регионов.  Об этом до начала сессии городского
совета об этом сообщил мэр Ужгорода Виктор Погорелов.

Фракция Партии регионов встретила объявление аплодисментами. Тарас Румянцев –
тренер по фитнесу, бодибилдер, директор КП «Парк «Под замком».

Свое решение он прокомментировал так: «Ни для кого не секрет, что сейчас в
сессионном зале сложная ситуация. Я принял это политическое решение, чтобы стать в
одну команду, работать на благо города. Думаю, мой шаг вдохновит других депутатов
сделать так же» (Закарпатская «Батькивщина» начала разваливаться с Ужгорода //
UA-Reporter.com (http://www.ua-reporter.com/novosti/119670). – 2012. – 20.07).

***

22 липня в Ужгороді відбулася підсумкова партконференція УДАРу, на якій
осередок визначився з усіма кандидатами-мажоритарниками у депутати, яких офіційно
висунуть на з’їзді 1 серпня.

Окрім попередньо озвученої четвірки кандидатів визначилися і решта двоє. На
Мукачівський виборчий округ партія відправила молодого юриста з популярним на

http://reporter.zt.ua/news/7989-zhitomirski-regionali-rozpovili-za-rahunok-chogo-peremagatimut-na-viborah-foto
http://reporter.zt.ua/news/7989-zhitomirski-regionali-rozpovili-za-rahunok-chogo-peremagatimut-na-viborah-foto
http://byut.com.ua/news_region/11868.html
http://www.ua-reporter.com/novosti/119670
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Закарпатті прізвищем Ланьо (Олександру 32 роки, одружений, досі у жодній політсилі не
був, в УДАРі вже 8 місяців).

На так званий угорський округ УДАР кинув щойно прийнятого у лави партійця –
директора виноградівського консервного заводу Універ Олександру Лендьєл.

З огляду на те, хто є потенційними конкурентами цих кандидатів, то навіть важко
оцінювати шанси ударівців (В УДАРі визначилися з мажоритарниками по Мукачеву та
угорському округу // Мукачево.net (http://www.mukachevo.net/UA/News/view/58972-В-
УДАРі-визначилися-з-мажоритарниками-по-Мукачеву-та-угорському-округу). – 2012.
– 22.07).

***

22 липня в Ужгороді відбулася конференція Закарпатської обласної організації партії
«УДАР Віталія Кличка».

Основна мета – затвердити делегатів на загальноукраїнський з’їзд, який відбудеться
1 серпня в Києві.

Відтак 22 представника закарпатського УДАРу через тиждень приймуть участь у
затвердженні списку кандидатів у народні депутати по одно- та багатомандатних
виборчих округах.

«У політиці мають з’явитися нові принципи. Це – відкритість, це діалог із
суспільством і це відповідальність. Саме ці принципи покладено в основу формування
нашої команди на виборах.  Так,  за принципом діалогу з суспільством,  «УДАР»
співпрацює з рухом «Чесно». Запроваджуючи принцип відповідальності і контролю, ми
пообіцяли оприлюднити списки і зробили це єдиними з усіх політичних сил. Претенденти,
що отримають у свою адресу велику кількість об’єктивних та підтверджених фактами
негативних відгуків від ЗМІ і громадськості, залишаться на рівні претендентів. Вони так і
не стануть кандидатами від нашої політичної сили», – заявив голова Закарпатської
обласної організації УДАРу Валерій Пацкан.

Громадське обговорення претендентів-мажоритарників триватиме до 1 серпня, після
чого Всеукраїнський з’їзд партії УДАР затвердить остаточні, відфільтровані
громадськістю, списки кандидатів.

Тоді ж буде ухвалено передвиборчу програму. До неї увійдуть першочергові кроки,
які «УДАР» здійснюватиме в парламенті.

З’їзд проходитиме відкрито – не буде «публічних» і «закритих» частин. Команда
«УДАРу» і програма будуть затверджені публічно (В Закарпатті відбулась конференція
обласної організації партії УДАР // Вся закарпатська правда
(http://www.vsapravda.info/polityka/15071-v-zakarpatti-vidbulas-konferencija-oblasnoi-
organizacii-partii-udar). – 2012. – 23.07).

***

Об’єднана опозиція проводитиме навчання членів виборчих комісій на Закарпатті,
аби не допустити збереження влади однієї групи.

Про це заявив заступник Голови Верховної Ради України, один з лідерів
«Батьківщини» Микола Томенко під час відвідування Закарпаття.

«Закарпаття є тим регіоном, в якому об’єднана опозиція планує зайняти перше місце
за партійними списками та вести серйозну боротьбу за мажоритарні округи», – сказав він.

На переконання М. Томенка, опозиція не повинна допустити повторення ситуації,
аби влада в Закарпатті постійно «передавалася виключно одній партії чи одній родині».
«Розуміючи небезпеку, опозиція запланувала навчання членів виборчих комісій, випуск
пам’яток для членів комісій,  в яких чітко нагадується,  що за фальсифікацію виборів
передбачається кримінальна відповідальність», – сказав він (Як відвернути

http://www.mukachevo.net/UA/News/view/58972-�-���г-�����������-�-���������������-��-��������-��-����������-������
http://www.mukachevo.net/UA/News/view/58972-�-���г-�����������-�-���������������-��-��������-��-����������-������
http://www.vsapravda.info/polityka/15071-v-zakarpatti-vidbulas-konferencija-oblasnoi-organizacii-partii-udar
http://www.vsapravda.info/polityka/15071-v-zakarpatti-vidbulas-konferencija-oblasnoi-organizacii-partii-udar


46

фальсифікації на виборах // РІО тиждень (rionews.com.ua/mixed/all/now/n1220682023).
– 2012. – 25.07).

Запорізька область

18  июля на большой сцене в парке культуры и отдыха им.  М.  Горького Наталья
Королевская и партия «Украина – Вперед!» представили свой «Народный список» –
кандидатов в депутаты, которые будут защищать интересы мелитопольцев и всей области
в парламенте.

Если партия наберет нужное количество голосов на выборах. Формировать «список»
начали еще в июне и подать свою кандидатуру мог каждый. В итоге на сцену вышли
предприниматели Сергей Желев и Александр Темный, инженеры Евгений Лавруша и
Виктор Фомич, юрист Константин Кравец и общественный деятель Виктория Артеменко.

Четко сформулировать свою предвыборную программу смог не каждый из
кандидатов. Да и сама Н. Королевская, отметила, что далеко не все они станут
депутатами. Простой народ на сцене делится своими утопическими идеями. Е. Лавруша
мечтает, что чиновники потеряют неприкосновенность, а заводы вдруг заработают, и жить
мы будем, как в Европе. Константин Кравец намерен победить бюрократию и коррупцию.

Виктор Фомич даст бой детскому алкоголизму и обеспечит жилплощадью каждую
молодую семью. А вот Виктория Артеменко так и не сумела сформулировать мысль,
сославшись на то, что она «не любит много говорить, а любит делать». Одна радость от
таких публичных сходок –  кандидаты приезжают в город не с «пустыми руками»,
хорошим тоном стало привозить с собой артистов (Тихая О. Мелитополь. Народ ведут в
парламент // Мелитопольские ведомости (http://www.mv.org.ua/?news=35290). – 2012. –
20.07).

***

Список претендентов на выборы в Верховную Раду по одномандатным округам в
Запорожской области готов. В него вошли, в частности, экс-мэр Запорожья Евгений
Карташов и решается вопрос о полномочиях председателя Запорожского областного
совета Павла Матвиенко, главы Васильевской РГА Сергея Грачева, депутата
Запорожского горсовета Руслана Пидорича.

Кандидаты распределены таким образом: избирательный округ № 74 – Ярослав
Сухой, избирательный округ № 75 – Сергей Кальцев, избирательный округ № 76 –
Евгений Карташов, избирательный округ № 77 – Вячеслав Богуслаев, избирательный
округ № 78 – Валерий Баранов, избирательный округ № 79 – Владимир Бандуров,
избирательный округ № 80 – Евгений Балицкий, избирательный округ № 81 – Артем
Пшонка, избирательный округ № 82 – Александр Дудка.

Окончательное «добро» кандидаты получат по итогам съезда Партии регионов.
Тогда же станут известны и места в избирательном списке партии, которые займут
председатель Запорожского областного совета Павел Матвиенко, глава Васильевской РГА
Сергей Грачев, депутата Запорожского горсовета Руслан Пидорич (Запорожская Партия
регионов включила в списки экс-мэра города // Провокация
(http://provokator.com.ua/2012/07/23/zaporozhskaya-partiya-regionov-vklyuchila-v-spiski-
eks-mera-goroda/). – 2012. – 23.07).

http://www.mv.org.ua/?news=35290
http://provokator.com.ua/2012/07/23/zaporozhskaya-partiya-regionov-vklyuchila-v-spiski-eks-mera-goroda/
http://provokator.com.ua/2012/07/23/zaporozhskaya-partiya-regionov-vklyuchila-v-spiski-eks-mera-goroda/
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***

Запорізька обласна організація ВО «Свобода» 19 липня мітингувала біля Запорізької
міської ради проти заборони масових заходів, яка все частіше спіткає громадські
організації та політичні партії.

За словами голови Запорізької організації ВО «Свобода» Віталія Подлобнікова,
влада на чолі з міським головою Олександром Сіном всіляко намагаються заборонити
акції, які спрямовані на відстоювання прав та свобод громадян.

«Були спроби заборонити всі акції проти українофобського закону про мову,
незалежно від того,  хто подавав повідомлення –  чи то ВО «Свобода»,  чи громадські
організації. Застосовували всі можливі методи: зустрічні заявки від політичних опонентів,
термінове призначення «архівного дня» в канцелярії міськвиконкому, раптові зникнення
всіх працівників відділу внутрішньої політики та канцелярії. Чиновники намагаються
гратися з нами в хованки. Так званий «архівний день» з’явився в арсеналі чиновників саме
з приходом на посаду міського голови О. Сіна як «великого демократа», та його ганебної
втечі в Партію регіонів», – цитує В. Подлобнікова сайт Запорізької ВО «Свобода».

Сорок чоловік мітингуючих вимагали зустрічі з міським головою, але замість нього
вийшла заступник голови управління внутрішньої політики Запорізької міської ради. Пані
Васильєва намагалась пояснити причини заборони більшості акцій. Вона зазначила , що
міська влада звертається до суду з наміром заборонити акції ВО «Свобода» та інших
патріотичних громадських організацій через турботу про безпеку самих учасників акції
(Запоріжжя: ВО «Свобода» виступила проти заборони масових заходів //
Громадянська мережа «Опора» (http://oporaua.org/news/1673-zaporizhzhja-vo-lsvobodar-
vystupyla-proty-zaborony-masovyh-zahodiv). – 2012. – 23.07).

***

В г. Приморск Запорожской области на протяжении нескольких лет сложилась
печальная практика закрытия детского сада «Ромашка» на летний период. Родители
сталкивались с постоянной проблемой – с кем оставить летом детей. Ведь 80 % жителей
курортного Приморска имеют свой заработок только во время летнего сезона и
неработающий детсад – серьезная проблема для них, которая не волновала ни местные
власти (экономился бюджет), ни персонал садика (некоторые из них подрабатывали на
базах отдыха города).

После неоднократных обращений в городской совет фракции коммунистов с
требованием не прекращать работу детского сада, в ответ звучали только безрезультатные
обещания.

В этой связи фракция коммунистов инициировала создание временной комиссии по
изучению вопроса о дополнительном финансировании детсада «Ромашка». По
результатам работы комиссии и по предложению фракции коммунистов на сессии
Приморского городского совета было дополнительно выделено 130 тыс. грн. Вопрос с
функционирование детсада в летний период решен (По требованию коммунистов
г. Приморска работа детского сада «Ромашка» будет продолжена в летний период //
Официальный сайт Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/po-
trebovaniyu-kommunistov-g-primorska-rabota-detskogo-sada-romashka-budet-prodolzhena-v-
letnij-period/). – 2012. – 24.07).

Івано-Франківська область

Конференція обласної організації Партії регіонів відбулася 20 липня в Івано-
Франківську.

http://oporaua.org/news/1673-zaporizhzhja-vo-lsvobodar-vystupyla-proty-zaborony-masovyh-zahodiv
http://oporaua.org/news/1673-zaporizhzhja-vo-lsvobodar-vystupyla-proty-zaborony-masovyh-zahodiv
http://www.kpu.ua/po-trebovaniyu-kommunistov-g-primorska-rabota-detskogo-sada-romashka-budet-prodolzhena-v-letnij-period/
http://www.kpu.ua/po-trebovaniyu-kommunistov-g-primorska-rabota-detskogo-sada-romashka-budet-prodolzhena-v-letnij-period/
http://www.kpu.ua/po-trebovaniyu-kommunistov-g-primorska-rabota-detskogo-sada-romashka-budet-prodolzhena-v-letnij-period/
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На її розгляд виносилися три основні питання: про хід реалізації соціальних
ініціатив Президента України В. Януковича, про стан та завдання обласної партійної
організації щодо підготовки та проведення виборів народних депутатів України в жовтні
2012 р., а також обрання делегатів на XIV з’їзд Партії регіонів.

Обласна партійна організація напередодні конференції поповнилася новими
членами. За традицією партквитки їм було вручено урочисто в присутності всіх делегатів
партійного форуму.

Серед тих, хто влився до лав регіоналів, завкафедрою Івано-Франківського
національного технічного університету нафти і газу Емма Дерда, директор Івано-
Франківської філії ТзОВ «Елітсервіс» Валентин Ніколаєв, заступник голови Снятинської
РДА Павло Книш, начальник відділу Коломийської РДА Оксана Будько, інженер
приватної фірми з Калуша Владислав Мазур, вчителька ЗОШ № 5 з обласного центру
Любов Слободян, спеціаліст Тисменицької РДА Василь Якимович, оператор НГВУ
«Долинанафтогаз» Віталій Сабан, начальник відділу Рожнятівської РДА Олександра
Козаровська та приватний підприємець з Богородчан Володимир Удуд (На Прикарпатті
до «Партії регіонів» долучилися чиновники, підприємці та івано-франківська
вчителька // Агенція новин Фirtka.if.ua (http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=23480).
– 2012. – 23.07).

***

На Снятинщині з робочим візитом перебував представник Президента України у
Верховній Раді Юрій Мірошниченко та народний депутат України Ігор Зварич.

У Снятині в приміщенні адмінбудинку вони разом із головою районної державної
адміністрації Андрієм Рябошапком, головою районної ради Володимиром Томашом
зустрілися із начальниками структурних підрозділів РДА, керівниками установ,
організацій району, міським, селищним, сільськими головами та директорами
загальноосвітніх навчальних закладів району.

На початку зустрічі Ю. Мірошниченко розповів присутнім про основні напрямки
соціальних ініціатив Президента В. Януковича. Він наголосив, що впровадження їх триває
і результати є відчутними.

В ході обговорення присутні мали можливість активно поспілкуватись з
Ю. Мірошниченком у формі: запитання-відповідь. Народний обранець відповів на низку
запитань від сільських голів та керівників районних служб (Юрій Мірошниченко та Ігор
Зварич Агітували на Івано-Франківщині // Агенція новин Фirtka.if.ua
(http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=23479). – 2012. – 24.07).

Київ

Депутаты Киевсовета обратились в Конституционный Суд, чтобы он прояснил
ситуацию относительно предстоящих выборов мэра Киева. Под обращением подписались
Юрий Дмитрук, Юрий Бондарь и Александр Пабат.

По мнению депутатов, если Верховная Рада будет принимать решение о проведении
внеочередных выборов киевского мэра, именно Конституционный Суд должен
определить, на какой срок избирать мэра.

Также депутаты просят КСУ дать разъяснения относительно того,  должны ли
выборы столичного мэра и депутатов Киевсовета проходить одновременно с местными
выборами по всей Украине или в другие сроки.

Кроме того, Конституционный Суд просят разъяснить, является ли заявление
Леонида Черновецкого о досрочном прекращении полномочий законным основанием для
назначения внеочередных выборов в столице.

http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=23480
http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=23479
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Необходимость в обращении в Конституционный Суд, по мнению депутатов,
возникла в связи с двумя обстоятельствами.  «Первое –  заявление Л.  Черновецкого о
досрочном прекращении полномочий на посту городского главы и последующее принятие
этого заявления Киевским горсоветом. Второе – изменения, внесенные в Конституцию в
части сроков проведения местных выборов, а также текст заключительных и переходных
положений Закона «О выборах депутатов Верховной Рады АРК,  местных советов и
сельских, поселковых, городских голов», согласно которому на 31 октября 2010 г. было
назначено местные выборы по всей Украине, кроме Киева», – заявили в Киевсовете
(Депутаты просят КСУ разобраться с выборами мэра Киева // Mignews.com.ua
(http://mignews.com.ua/ru/articles/115158.html). – 2012. – 20.07).

***

Анализируя ситуацию, сложившуюся в связи с выдвижением оппозиционных
кандидатов на должность народного депутата по мажоритарным округам, Александр
Бригинец называет 5 проблем «оппозиционного мажоритарщика».

Депутат Киевсовета, который намерен баллотироваться в Верховную Раду Украины
как мажоритарщик по Оболони, заявил что по большинству избирательных округов Киева
и «КОД», и «УДАР» планируют выставить своих претендентов. «Так, против меня в
Оболонском районе планируется «ударовец», управляющий парторганизацией на Подоле.
Как вы думаете,  удастся нашим лидерам договориться и не сталкивать нас лбами на
округах?» – задается вопросом Бригинец.

Среди проблем, с которыми сталкивается оппозиционный кандидат, Бригинец
назвал: – представителей власти с админресурсом; – «честных независимых» бизнесменов
(будущих «тушек» в ПР) с их гречкой; – «псевдооппозиционеры» от Натальи
Королевской, Виктора Ющенко или Олега Ляшко; – общественных активистов-
«противсихив», которые искренне считают, что можно заниматься политической
деятельностью без политических партий.

«Итак, 4 проблемы – очевидны. 5-ая – мы сами, если не договоримся», – заявил
Бригинец («УДАРовцы» мешают «КОДовцам» в мажоритарных округах //
KievVlast.com.ua (http://kievvlast.com.ua/news/8769-udarovtsy-meshajut-kodovtsam-v-
mazhoritarnyh-okrugah.html). – 2012. – 23.07).

***

Один із «святошинських робінгудів», які у травні розгромили підпільні гральні
салони у Києві та його околицях, голова громадської організації «Відкрите коло» Микола
Єременко балотуватиметься до Верховної Ради від північної частини Святошинського
району міста Києва (округ № 218).

Зокрема, коментуючи своє рішення, Єременко заявив, що Україна «як держава
українців» опинилася на межі катастрофи.

«Денаціоналізація та безпрєдєл влади загрожують втратою незалежності. Втім, це не
привід, щоб підняти руки догори і здатися. Це привід, щоб діяти», – відзначив активіст.

На його переконання, громадяни України розчарувалися у «позанаціональних
угрупованнях», таких як БЮТ, «Наша Україна» тощо.

«Ці ж самі громадяни ніколи не зачаровувалися антиукраїнською Партією регіонів та
іншими хазарами», – додав Єременко.

Відомо, що конкурентами борця з «однорукими бандитами» у мажоритарному окрузі
№ 218 будуть лідер громадської організації «Наш Святошинський», депутат Київради Лев
Парцхаладзе та нинішній народний депутат від фракції «НУ–НС» Володимир Ар’єв.

«Перший вкладе в округ астрономічний капітал, другий намагатиметься
застосовувати медіа-ресурс та спекулювати на залишках помаранчевої ностальгії

http://mignews.com.ua/ru/articles/115158.html
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населення округу.  Втім,  обох можна перемогти,  тому що нашвидкоруч підремонтовані
лавочки вже не спрацьовують, а від неукраїнської КОДівської «опозиції» людей вже
нудить», – резюмував Єременко (Україна опинилась на межі катастрофи –
«святошинський робінгуд» // «Відголос.com» (http://vidgolos.com/168975-ukrayina-
opinilas-na-mezhi-katastrofi.html). – 2012. – 24.07).

Київська область

У партії «УДАР» заявляють про створення владою у місті Бровари Київської області
фіктивного передвиборчого штабу цієї політичної сили з метою апробування та
подальшого розповсюдження брудних виборчих технологій по Україні під час виборчої
парламентської кампанії.

Про це на прес-конференції 23 липня повідомила голова виконавчого комітету
Київської обласної організації партії «УДАР» Мирослава Смірнова.

За її словами, на початку минулого тижня від деяких мешканців Броварів була
отримана інформації про те,  що їх агітують вступати до партії «УДАР»  невідомі особи,
надаючи адресу,  куди можна звернутися з цього питання.  Крім того,  через поштові
відділення міста розповсюджуються газети з наклепницькою інформацією на
представника «УДАРу», голову ГО «Громадський захист Київщини» Павла Різаненка.

«Ми зайвий раз переконалися у тому, що П. Різаненко, наш кандидат по такому
непростому округу, як Бровари, становить для влади небезпеку, якщо вона застосовує
такий ресурс проти нього», – зазначила М. Смірнова, підкресливши, що партія очікує
реакції правоохоронних органів на ці події.

У свою чергу присутній на прес-конференції політолог Є. Золотарьов зазначив, що
створення клонів партій або штабів у Київській області свідчить про те, що столичний
регіон «є епіцентром масштабних фальсифікацій, які ми побачимо восени на
парламентських виборах».

«Останнім часом Бровари є дослідницьким полігоном, де обкатуються брудні
технології, які потім поширяться на весь Центральний регіон України, де люди ще не
визначилися, за кого голосувати», – додав Золотарьов («УДАР» Київщини: Влада
створила у Броварах фіктивний штаб «УДАРу» // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/udar-kiyivshchini-vlada-stvorila-u-brovarah-fiktivniy-shtab-
udaru). – 2012. – 23.07).

***

Ректора Киевского государственного института культуры Михаила Поплавского
выдвинули кандидатами в народные депутаты от Партии регионов. Он будет
баллотироваться по мажоритарному округу в Киевской области.

Соответствующее решение приняли 22 июля в Вышгороде участники собрания
киевской областной организации Партии регионов.

Также кандидатами в депутаты избраны: народные депутаты Татьяна Засуха и Петр
Мельник, депутаты Киевской облгосадминистрации Александр Онищенко, Ярослав
Москаленко и Сергей Кацуба, председатель Броварской городской организации Партии
регионов Сергей Федоренко, директор аграрного предприятия «Нива Переяславщины»
Александр Мостипан и директор КП «Белоцерковхлебопродукт» Иван Шилов.

Избранных кандидатов, которые будут баллотироваться в округах №№ 91–98,
собранию представил глава Киевской облгосадминистрации Анатолий Присяжнюк
(Поплавский идет в Раду от Партии регионов // «Трибун» Луганск
(http://tribun.com.ua/4260). – 2012. – 23.07)

http://vidgolos.com/168975-ukrayina-opinilas-na-mezhi-katastrofi.html
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***

Делегати звітно-виборчої конференції Київської обласної організації партії «УДАР
Віталія Кличка», що пройшла у Києві, заслухали звіт голови та обрали керівні органи
обласного осередку партії.

Звітуючи перед партійцями про роботу партії «УДАР» у Київській області, голова
обласного осередку Олег Велікін зазначив, що на сьогодні партійні організації «УДАРу»
функціонують практично у всіх районах Київщини, діє 38 обладнаних офісів партії
«УДАР» і 49 громадських приймалень. Всього протягом 2011–2012 рр. було проведено
близько 6,5 тис. громадських прийомів, опрацьовано близько 2 тис. звернень громадян
стосовно питань соціально-економічного характеру, захисту їхніх прав і свобод, свавілля
місцевої влади.

Також він повідомив,  що станом на 21  липня 2012  р.  на партійному обліку
Київського обласного осередку «УДАРу» перебувають 1210 членів партії. «Під час
прийому членів партії робилася ставка не на кількісний, а на якісний склад команди, тож у
партію прийшли представники інтелігенції, науковці, підприємці, і безумовно, багато
молоді. Внаслідок активної роботи з молоддю вдалося сформувати молодіжне крило
партії «УДАР» у Київській області», – розповів голова обласного осередку партії.

Одностайним рішення учасників звітно-виборчої конференції О. Велікіна було
переобрано головою Київської обласної організації партії «УДАР Віталія Кличка». Окрім
цього, партійці обрали новий склад Ради обласного осередку і Контрольно-ревізійної
комісії (Відбулися конференції обласних осередків «УДАРу» // Партія «Удар» Віталія
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vidbulisya-konferentsiyi-u-oblasnih-oseredkiv-
udaru). – 2012. – 24.07).

Кіровоградська область

Поступово стають відомі кандидатури, що боротимуться на одномандатних округах
в Кіровоградській області. Раніше своїх мажоритарників оприлюднили партія Віталія
Кличка «УДАР» та «Батьківщина». В виборчому окрузі № 99 (м.  Кіровоград)  скоріше за
все балотуватиметься від партії Наталії Королевської «Україна – Вперед!» відомий
політик і журналіст Олександр Дануца.

21 липня на партійній конференції голова Кіровоградської обласної організації
Партії регіонів Сергій Ларін озвучив своїх кандидатів. Нічого неочікуваного не сталося,
тому названі були наступні особи: Олександр Шаталов (виборчий округ № 99), Станіслав
Березкін (во № 100), Віталій Грушевський (во № 101), Олександр Єдін (во № 102) та
Сергій Кузьменко (во № 103)

Письменник і діючий народний депутат Володимир Яворівський, який вигравав в
90-ті роки «мажоритарку»  в Світловодську і останнім часом був закріплений за
Кіровоградщиною, як нардеп від БЮТ, цього разу наймовірніше обиратиметься в м. Києві
на во № 213 (На Кіровоградщині не обиратимуться, ні Яворівський, ні Поплавський //
Весь Кіровоград
(http://www.kirovograd.net/shortly/2012/7/22/na_kirovogradshini_ne_obiratimutsja_ni_javori
vskii_ni_poplavskii_.htm). – 2012. – 22.07).

***

На сайті Кіровоградської обласної організації Партії регіонів з’явилася новина під
заголовком «ХХІV конференція Кіровоградської обласної організації Партії регіонів дала
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символічний старт переможним парламентським перегонам», в якій йдеться про
проведену партією влади обласну конференцію.

На ХХІV конференції Кіровоградської обласної організації Партії регіонів, яка
відбулася 21 липня в обласній філармонії, команда Партії регіонів Кіровоградщини
визначила свою переможну стратегію на наступні парламентські вибори. На порядок
денний було винесено три питання,  серед яких –  завдання обласної організації щодо
проведення виборів народних депутатів України, обрання делегатів на ХІV з’їзд Партії
регіонів та затвердження змін у складі ради обласної організації Партії регіонів.

За традицією перед початком конференції С. Ларін вручив партквитки новим членам
партії, серед яких – відомі в області аграрники, освітяни, службовці та депутати.

Зібрання однопартійців, яке пройшло після проведення конференцій в усіх міських
та районних парторганізаціях області у визначений Статутом термін,назвало переконливу
перемогу головним завданням на наступних виборах до Верховної Ради. Перемога стане
запорукою подальшого виконання президентської програми «Україна для людей» та
обласної програми «Центральний регіон-2015» (Місцеві регіонали вже вирішили, що ця
кампанія буде для них переможною // Весь Кіровоград
(http://www.kirovograd.net/shortly/2012/7/23/miscevi_regionali_vzhe_virishili_sho_cja_kamp
anija_bude_dlja_nih_peremozhnoyu_.htm). – 2012. – 23.07).

Луганська область

19 июля в областном центре состоялась XV конференция Луганской городской
организации Партии регионов, главным вопросом которой стало определение стратегии
на будущих выборах в Верховную Раду и выдвижение кандидатов по мажоритарным
округам.

В мероприятии приняли участие председатель Луганской областной
государственной администрации Владимир Пристюк, Луганский городской голова Сергей
Кравченко, председатель Луганской городской организации Партии регионов Александр
Ткаченко, кандидаты-мажоритарщики от 104, 105 и 109 избирательных округов,
представители «Молодых регионов» и первичных партийных организаций нашего города.

В Луганской городской организации Партии регионов состоит 45 тыс. 371 человек.
На городскую конференцию было избрано 454 делегата, среди которых руководители
предприятий, пенсионеры, студенты, служащие.

«В непростых условиях Партия регионов взяла на себя ответственность за будущее
государства и продолжает процесс реформирования, – заявил председатель Луганской
городской организации Партии регионов Александр Ткаченко. – Для каждого члена
партии сегодня является основной задачей выполнение программ экономических реформ
Президента Украины. Мы несем ответственность перед народом Украины за судьбу
нашей страны, за будущее наших детей. Команда Партии регионов не только смогла в
кратчайшие сроки построить объекты инфраструктуры, но и создала все условия, чтобы
чемпионат Европы по футболу был проведен на высочайшем уровне. Нам удается
сдерживать и стабилизировать экономическую ситуацию в стране».

По словам Александра Ткаченко, благодаря жесткой правовой позиции Виктора
Януковича, воплощаются в жизнь социальные инициативы, направленные на помощь
гражданам Украины.

«Мы стоим на пороге выборов – экзамена перед всем украинским обществом, перед
нашими избирателями, нашими земляками, – отметил председатель координационного
совета по межрегиональному сотрудничеству, депутат Луганского городского совета
В. Медяник. – По 109 избирательному округу мне было оказано огромное доверие партии
и была возложена еще большая ответственность как потенциальному кандидату в
Верховную Раду. На сегодняшний день проблемы, задачи и ожидания городов и районов
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для меня понятны, так как я не первый год работаю в системе местного самоуправления,
возглавляю бюджетную комиссию города Луганска. Я не понаслышке знаю проблемы
жилищно-коммунального хозяйства, образования, медицины, транспорта, дорог и
бюджета. И совершенно четко представляю направление, в котором нужно работать.
Главное условие успешного развитие Луганщины – только консолидировав усилия,
работая одной командой, мы сможем образовать устойчивое большинство, наладить
вертикаль власти и добиться процветания нашей области. Партия регионов – это команда
лидеров, команда победителей».

«Команда Партии регионов на государственном уровне в Верховной Раде доказала,
что это единственная политическая сила, которая умеет и может работать, – сказал
генеральный директор завода «Маршал», депутат Луганского областного совета Сергей
Горохов. – Партия не боится брать ответственность на себя и воплощать сложные
инициативы. Мы имеем возможность обеспечить победу депутатов-мажоритарщиков
Луганской области, способных сформировать группу, которая будет отстаивать и
лоббировать интересы в Верховной Раде именно луганчан. И, не побоюсь такого слова, –
«выбивать» деньги на Луганскую область».

«В будущем мы одной командой будем двигаться вперед. Партия регионов доказала
свою работоспособность, – в свою очередь заявил член совета городской организации
Партии регионов,  помощник народного депутата А.  Ефремова В.  Гончаров.  –  Мы будем
твердо стоять на продолжении реализации программ нашего Президента, выполнять
обязательства перед избирателями. Мы готовы обеспечить все условия для развития
потенциала Луганской области. Жители региона неоднократно выражали доверие нашей
партии. Я уверен, что в новом созыве луганская команда в парламенте станет надежной
опорой нашего региона».

Городская конференция Луганской городской организации Партии регионов
единогласно приняла решение поддержать кандидатуры по 104 – Владимира Гончарова,
по 105 – Сергея Горохова и по 109 одномандатному избирательному округу Владимира
Медяника. Также на конференции было решено обратиться к Луганской областной
партийной организации с предложением рекомендовать XIV съезду Партии регионов
выдвинуть кандидатами в народные депутаты Украины Горохова, Гончарова и Медяника.

Александр Ткаченко выразил твердую уверенность, что после общеукраинского
съезда Партии регионов в Киеве, представители Луганска вернутся в город уже
официальными кандидатами в народные депутаты (Луганские регионалы поддержали
своих кандидатов в Верховную Раду // CXID-INFO (http://cxid.info/97983.html). – 2012. –
20.07).

***

Рюкзаки и канцелярские наборы от Луганского обкома Коммунистической партии
Украины в подарок первоклашкам к 1 сентября 2012 г. получат все города и районы
Луганщины. Об этом заявил 1-й секретарь Луганского обкома Коммунистической партии
Украины Спиридон Килинкаров.

По его словам, в каждый город и район Луганской области отправят по 50 рюкзаков,
а в Луганске останется 1 тыс. 270.

«Получить такой подарок сможет каждый желающий. Дети не должны себя
чувствовать ущемленными вне зависимости от социального статуса родителей», –
прокомментировал коммунист.

Средства, израсходованные на приобретение ранцев и канцелярских наборов в этом
году, как и на покупку 400 комплектов школьной формы в 2010-м, кроватей для групп
продленного дня в СШ № 44, а также на ремонт холла в СШ № 25 в 2011-м, Килинкаров
получил в качестве материальной помощи народному депутату.

http://cxid.info/97983.html
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«Я не считаю возможным оставлять материальную помощь, выделяемую депутату
государством, в бюджете страны, так как власть не намерена использовать их на
социальные нужды населения. Поэтому распоряжаюсь ими по собственному усмотрению.
Детям эти деньги нужнее», – сказал коммунист (Спиридон Килинкаров: Дети не
должны чувствовать социальное неравенство // Официальный сайт
Коммунистической партии Украины (http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-deti-ne-
dolzhny-chuvstvovat-socialnoe-neravenstvo/). – 2012. – 20.07).

***

Объединённая оппозиция «не сдаст» Луганскую область. Об этом 19 июля на пресс-
конференции в Луганске заявила координатор общественной организации «Гражданское
сопротивление» Александра Кужель.

Как заявила А. Кужель, «каждая политическая сила, выдвигающая своих
мажоритарщиков на выборах в Верховную Раду несёт за них ответственность».

Отвечая на вопрос журналистов о том, почему объединённая оппозиция в Луганской
области выдвигает по мажоритарным округам только по одному кандидату, А. Кужель
сказала:  «А вы думаете много желающих идти по «мажоритарке»  от оппозиции в
Луганской области?  Это нужно быть очень смелым человеком.  Посмотрите,  в Харькове
представителям оппозиции поджигают машины, магазины… Каждая партия, которая
ведёт своих мажоритарщиков, несёт за них ответственность».

Также А. Кужель призвала избирателей в Луганской области ответственно подойти к
вопросу участия в выборах.

«Плохих политиков выбирают очень порядочные люди, которые не ходят на выборы.
Подделать можно максимум 10 % голосов – это вам скажет любой политтехнолог. Партия
регионов приходит к власти потому, что многие люди просто не ходят на выборы. То, что
уже всё решено до выборов,  –  это неправда.  Нужно прийти и проголосовать»,  –  сказала
она.

А. Кужель отметила, что оппозиции было «непросто» объединиться, а сейчас ей
нужна чёткая программа, которая сейчас разрабатывается.

Координатор «Гражданского сопротивления» рассказала о подготовке некоторых
законопроектов. В частности, по её словам, готовятся законопроекты, касающиеся
самозанятости населения, семейного бизнеса, поддержке женщин, инвалидов и т.д.
Отдельно А. Кужель остановилась на антикоррупционном законе.

«Есть большие разработки. В законе – 2 основных пункта. Первое – это ежедневный
публичный контроль за использованием государственных средств. Второе – контроль за
финансовым положением чиновников, депутатов, не только народных, но и местных – это
создание так называемого антикоррупционного бюро», – рассказала она.

В завершении пресс-конференции А. Кужель отметила, что объединённая оппозиция
на выборах «не сдаст Луганскую область»: «Мы не сдадим Луганскую область.. Это
промышленный регион, стратегически важный для страны» (Объединённая оппозиция не
сдаст Луганскую область, – Кужель // Луганский портал
(http://news.lugansk.info/2012/lugansk/07003689.shtml?index). – 2012. – 23.07).

***

22 июля 2012 г. в Луганске состоялась областная конференция Всеукраинского
объединения «Свобода», посвященная избирательному процессу в Украине, в частности,
на Луганщине.

Решением делегатов собрания, по представлению председателя ВО «Свобода», был
избран председатель Луганской областной организации. Им стал Александр Кобзев,
который до этого был исполняющим обязанности председателя луганской «Свободы».

http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-deti-ne-dolzhny-chuvstvovat-socialnoe-neravenstvo/
http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-deti-ne-dolzhny-chuvstvovat-socialnoe-neravenstvo/
http://news.lugansk.info/2012/lugansk/07003689.shtml?index
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Также был избран областной комитет ВО «Свобода»  и выдвинуты делегаты на
Всеукраинский съезд партии (Луганская «Свобода» получила долгожданного
руководителя // Молодогвардеец (http://www.mgm.com.ua/news/luganskaya-svoboda-
poluchila-dolgozhdannogo-rukovoditelya). – 2012. – 23.07).

Львівська область

22 липня в Франківському районі Львова стартував перший етап народного
обговорення потенційних кандидатів у народні депутати від Франківського
мажоритарного округу № 117.

Таке обговорення претендентів відбувається вперше у місті. І в кінцевому
результаті, через низку аналогічних заходів, саме громада визначить найдостойнішого
опозиціонера-кандидата у депутати від округу.

Ініціатором такого народного обговорення виступив народний депутат України
Тарас Стецьків. За його словами це потрібно для того, аби громада, а не київські партійні
вожді визначила найдостойнішого опозиційного претендента у депутати від цього
мажоритарного округу.

«Оскільки опозиційним лідерам не вдалося визначити узгодженого кандидата на
кожному мажоритарному окрузі, практично на всіх округах балотуватиметься декілька
опозиційних кандидатів. Є величезна небезпека, що в кінцевому результаті, через
розпорошеність голосів, переможе провладний претендент. Тому саме громада має обрати
угодженого кандидат від опозиції. Я сподіваюсь, що мою ініціативу підхоплять і на інших
мажоритарних округах», – зазначає Т. Стецьків. Так, нардеп запросив на зустріч із
громадою всіх претендентів у кандидати від опозиції.

Послухати та поставити свої запитання до ймовірних кандидатів від Франківського
мажоритарного округу прийшло чимало місцевих мешканців. Здебільшого люди
цікавилися минулою діяльністю політиків. Запитували і про перші справи, які кандидати
планують робити потрапивши до Верховної Ради України. А запитувати було у кого, адже
на перший етап так званого праймеріз на запрошення Т.  Стецьківа,  окрім нього самого,
прийшло ще два потенційні кандидати – Оксана Юринець та Ростислав Новоженець.

Всіх претендентів поставили у рівні умови – кожному була виділена однакова
кількість часу на своє представлення, на відповіді, кожному громада задала рівну кількість
запитань.

Ініціатор народного обговорення Т. Стецьків уже після закінчення громадського
обговорення зазначив, що завдяки таким зустрічам мешканці мають можливість ближче
познайомитись з політиками. «На мою думку, люди дуже багато почерпнули з цієї
зустрічі.  Набагато більше мають вражень про того чи іншого кандидата,  аніж можна
почерпнути з бігбордів, чи з телереклами, чи від рекомендацій вождів з Києва», –
розповідає Т. Стецьків.

Мешканці, які прийшли на обговорення розповідають, що такі заходи треба
проводити частіше і не лише перед виборами. Адже саме такі зустрічі змусять депутатів
відстоювати інтереси громади (У Львові стартувало народне обговорення кандидатів-
мажоритарників по 117 округу // Zik.ua (http://zik.ua/ua/news/2012/07/23/360064). – 2012.
– 23.07).

***

Голова Львівської обласної організації політичної партії «УДАР», депутат
Львівської міської ради Ярослав Гінка застерігає місцевих посадовців та міського голову
Андрія Садового не ухвалювати поспішних рішень, які можуть призвести до закриття
одного із провідних підприємств Львівщини ПрАт «Ензим».

http://zik.ua/ua/news/2012/07/23/360064
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«Питання смороду в місті та, як говорять посадовці «Львівводоканалу», погіршення
стічних вод, що поступають на першу чергу міських очисних споруд каналізації, виникло
не сьогодні і не вчора, переконаний головний «УДАРівець» Львівщини. Нині знайшли
цапа-відбувайла, тобто головну причину смороду «Ензим». Мовляв, закриємо
підприємство, від’єднаємо його від водопостачання та водовідведення і сморід у Львові
зникне... Вирішувати цю проблему таким чином не можна. Бо, по-перше, «Ензим»
забезпечує роботою щонайменше п’ятсот мешканців Львова та області, які утримують
свої сім’ї, по-друге, підприємство є сумлінним платником податків до й без того дірявого
міського бюджету. І, найголовніше, ухвалюючи такі поспішні рішення, місцева влада
може завдати непоправної шкоди хлібопекарській галузі усієї держави, іміджу України,
адже «Ензим» постачає дріжджі не тільки на хлібопекарні Львівщини, але й забезпечує
ними дві третини всіх пекарень України, постачає дріжджі до країн Європейського союзу,
Росії та інших країн співдружності.

«Закриття підприємства неодмінно призведе до збільшення ціни на хліб, –
переконаний Ярослав Гінка, – адже дріжджі доведеться закуповувати поза межами нашої
держави».

«26 липня, – продовжує головний «УДАР»івець Львівщини, – відбудеться чергова
сесія Львівської міської ради, фракція політичної партії «УДАР» виступить з ініціативою
внесення до порядку денного сесії питання щодо діяльності «Ензиму». Якщо буде
необхідність, створимо відповідну депутатську комісію, закличемо фахівців, виїдемо на
місце, розберемось із ситуацією, що склалась навколо цього підприємства, і вже тоді
будемо ухвалювати відповідні рішення. Можливо, причина смороду у Львові зовсім не
пов’язана з виробничою діяльністю підприємства, принаймні під час проведення
Єврочемпіонату смороду в місті не було, хоча «Ензим» працював у звичайному режимі»
(Львівський «УДАР»: Закриття «Ензиму» проблему зі смородом не вирішить //
Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/lvivskiy-udar-zakrittya-
enzimu-problemu-zi-smorodom-ne-virishit). – 2012. – 24.07).

Миколаївська область

У Миколаєві відбулася обласна конференція партії «УДАР». Делегати розглянули
подання Центральної ради партії про призначення на посаду керівника обласної
організації «УДАРу» Давида Макар’яна. Партійці підтримали запропоновану
кандидатуру, після чого затвердили новообраного керівника осередку главою обласного
виборчого штабу.

Також учасники зібрання обрали Раду партії, до якої увійшли п’ятеро партійців:
Давид Макар’ян, Антон Горохов, Юрій Фомін, Дмитро Воронцов, Денис Бороденко.

Також в ході конференції відбулося обговорення можливих кандидатів у депутати по
всіх мажоритарних округах Миколаївської області і за партійними списками. Висування
кандидатів у народні депутати України відбудеться на всеукраїнському з’їзді партії
«УДАР» Віталія Кличка (Відбулися конференції обласних осередків «УДАРу» // Партія
«Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vidbulisya-konferentsiyi-u-
oblasnih-oseredkiv-udaru). – 2012. – 24.07).

Одеська область

Партия регионов согласовала кандидатов на предстоящих парламентских выборах по
мажоритарным округам Одесской области. Также были утверждены кандидаты по

http://klichko.org/ua/news/news/lvivskiy-udar-zakrittya-enzimu-problemu-zi-smorodom-ne-virishit
http://klichko.org/ua/news/news/lvivskiy-udar-zakrittya-enzimu-problemu-zi-smorodom-ne-virishit
http://klichko.org/ua/news/news/vidbulisya-konferentsiyi-u-oblasnih-oseredkiv-udaru
http://klichko.org/ua/news/news/vidbulisya-konferentsiyi-u-oblasnih-oseredkiv-udaru


57

округам и в самой Одессе. Из 11 округов, находящихся в Одесской области, однозначно
приняты решения по 7-ми кандидатам.

По 137-ому округу (центр – г. Котовск) принято решение выдвинуть Леонида
Климова.

Округ № 139 («Раздельнянский») – Александр Пресман. В «Белгород-Днестровском»
округе № 141 будет выдвинут Виталий Барвиненко.

В нескольких округах в области есть несколько влиятельных претендентов на
выдвижение от партии власти. Например, в округе № 142, на кандидатство рассчитывают
Антон Киссе и Игорь Плохой. А на 143-ий округ претендуют Владимир Боделан и Юлий
Крук. И по этим округам окончательное решение еще не принято.

Также утверждены кандидаты по всем округам в Одессе. Как и предполагалось ранее
в Одессе будут выдвинуты –  Сергей Кивалов,  Геннадий Труханов,  Сергей Гриневецкий
(формально будет выдвинут от «Народной партии», а не от ПР, хотя фактически будет
кандидатом от ПР), а также Алексей Гончаренко (Партия регионов утвердила
кандидатов по округам в Одессе и области // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/49697/). – 2012. – 21.07).

***

На ХXVI областной конференции Партии регионов рассматривался вопрос о том,
что в Одесском регионе приняли системный характер случая, когда по решению судов
получают свободу «мажоры», взяточники, бандиты, коррупционеры, наркодилеры.

В ходе конференции делегаты потребовали незамедлительно дать надлежащую
правовую оценку подобным фактам, связанным с работой апелляционного суда Одесской
области. Напомним, его председателем является брат главы депутатской фракции в
Горсовете прошлого созыва «Наша Одесса» (поддерживающая Эдуарда Гурвица)
Анатолий Луняченко.

«Терпение людей на пределе, зарвавшиеся судьи-коррупционеры дискредитируют
проводимые в стране реформы», – сказал принявший участие в конференции народный
депутат Украины Виталий Барвиненко.

По словам губернатора области Эдуарда Матвийчука, одесская областная
государственная администрация и правоохранительные органы не стоят в стороне от этих
вопросов и будут адекватно реагировать.

«Ко мне обращаются люди, возмущенные этими фактами, этому будет дана
соответствующая оценка. Я инициирую направление в Одессу соответствующей
комиссии, которая проверит работу судей. Она проведет предметное разбирательство и, я
надеюсь, что по каждому случаю будут приняты соответствующие кадровые решения. А
областная государственная администрация занимает, и будет занимать по этим вопросам
самую жесткую позицию», – подчеркнул губернатор (Новый удар по «судьям Гурвица»:
Регионалы недовольны работой председателя суда // Репортёр
(http://www.reporter.com.ua/news/1i6/). – 2012. – 23.07).

Полтавська область

До відповідальності, яку взяла на себе Партія регіонів на останніх виборах,
полтавські регіонали поставилися з усією серйозністю. Аби проаналізувати та спланувати
спільні дії, вони зібралися в обласному центрі на ХІV конференцію Полтавської обласної
організації Партії регіонів.

Параленьно на Театральній площі, що перед театром ім. Гоголя, розгорнули
символічне Містечко досягнень районів. У такий спосіб презентували здобутки кожної
районної організації Партії регіонів.

http://nbnews.com.ua/news/49697/
http://www.reporter.com.ua/news/1i6/
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«Кожен район стендово представив перелік передвиборчих обіцянок і поряд низку
того, що вже виконали, тобто свого роду звіт перед людьми», – зазначив заступник голови
Полтавської обласної організації Партії регіонів, заступник голови – керівник апарату
ОДА Валерій Пархоменко.

Так, представники Зінькова влаштували для гостей майстер-клас із гончарства,
делегація із Котельви організувала конкурси-вікторини з нагоди 15-ї річниці створення
Партії регіонів. Діяла виставка короваїв, пропонували поласувати лохвицькими
млинцями. З концертними програмами на майдані виступали колективи художньої
самодіяльності із шести районів області. Всі бажаючі мали змогу взяти участь у дегустації
свіжини від агрофірми «Маяк», диканського печива, гадяцького куліша, пирятинського
сиру. А найменших учасників цієї акції розважали ростові ляльки Маша та Ведмідь.
Також у рамках традиційного фотопроекту від Партії регіонів можна було зробити і
отримати у подарунок фото на згадку.

З приводу будь-яких життєвих питань полтавці та гості міста мали змогу висловити
свою думку в «Наметі гласності». Діяла «Мобільна громадська приймальня», де кожен міг
написати лист-звернення до лідерів обласної організації Партії регіонів, народних
депутатів-регіоналів.

У самій же партконференції, крім Партії регіонів, взяли участь представники ще
восьми політичних партій і восьми громадських організацій, зокрема, обласних осередків
Всеукраїнської організації інвалідів, громадської організації Наш дім Полтава, Ліги
соціальних працівників України, організації Ветеранів, Української спілки ветеранів
Афганістану та інші. У залі театру зібрались 138 делегатів із 144.

Відкрив захід голова Полтавської обласної організації Партії регіонів, голова
Полтавської ОДА О. Удовіченко. Далі прозвучали два гімни – державний та гімн Партії
регіонів, після чого всі почали працювати.

Насамперед О. Удовіченко відзвітував про соціально-економічний розвиток області.
Особливу увагу звернув на розвиток економіки, який спостерігають на Полтавщині
протягом останнього півріччя і підкріпив це цифрами. Також наголосив на значних
результатах у сільському господарстві, прирості інвестицій та позитивних зрушеннях у
соціальній сфері.

О. Удовіченко зазначив, що їхня політична сила йде на вибори впевнено: «Виборча
кампанія обіцяє бути непростою. Однак ми, як ніхто, розуміємо, це не лише випробування
нас на політичну витривалість, це екзамен на зрілість суспільства. Дестабілізація зараз
означає роки стагнації, які потім не повернеш, а за втрачені шанси прийдеться
розраховуватися наступним поколінням».

В урочистій атмосфері 10 «новачків» отримали партквитки Партії регіонів. На
конференції обрали делегатів, які поїдуть на Всеукраїнський з’їзд ПР.

Загалом обласна організація Партії регіонів нараховує до 35 тис. членів.
На конференції заявляли, що Партія регіонів зацікавлена в проведенні чесних і

прозорих виборів.
«Наші виборці численні, вони вірять в нашу перемогу, і ми зробимо все, щоб кожен

голос був врахований.  Зусиллями Партії регіонів вибори до Верховної Ради пройдуть в
кращих традиціях демократії. Ми не дозволимо авантюристам вкрасти у нас перемогу», –
стверджували делегати конференції (Партія регіонів звітувала про свою роботу //
Новини Полтавщини (http://poltavanews.com.ua/news/politics/2012/7/21/partiya-regioniv-
zvituvala-pro-dosyagnennya.aspx). – 2012. – 21.07).

***

Городской голова Полтавы Александр Мамай присоединился к Партии регионов,
получив партбилет на заседании ее областной организации.

http://poltavanews.com.ua/news/politics/2012/7/21/partiya-regioniv-zvituvala-pro-dosyagnennya.aspx
http://poltavanews.com.ua/news/politics/2012/7/21/partiya-regioniv-zvituvala-pro-dosyagnennya.aspx
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«Я ранее не был никогда в рядах никакой партии.  На мэра выдвигала партия
«Совесть Украины», но я не был ее членом. Сейчас я считаю, что каждый мэр должен
быть членом партии», – заявил г-н Мамай.

Мэр объяснил, что принял решение о вступление в партию, потому что ему нравится
работать с губернатором Полтавщины – регионалом Александром Удовиченко.

«Я вступил в Партию регионов, так как мне лично приятно и комфортно работать с
губернатором А. Удовиченко, который возглавляет областную организацию Партии
регионов. Если он является членом партии, то я как его одна из рук должен быть членом
Партии регионов. Это же и есть вертикаль власти», – добавил новоявленный регионал
(Ранее беспартийный мэр Полтавы вступил в Партию регионов // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/49925/). – 2012. – 21.07).

***

От Партии регионов кандидатами в депутаты по мажоритарным округам в
Полтавской области выдвинуты председатель Госагентства резерва Украины Алексей
Лелюк и народный депутат Олег Надоша.

Решение о выдвижении кандидатами в депутаты было принято 21 июля на
конференции Полтавской областной организации Партии регионов.

Помимо того, на конференции кандидатами в народные депутаты были выдвинуты
еще трое, в частности, глава областного контрольно-ревизионного управления Михаил
Кривошей, главный врач Лубенского госпиталя инвалидов Великой Отечественной войны
Виктор Кравецкий, заместитель директора школы г. Комсомольска Ирина Митина.

В ближайшее время регионалы планируют согласовать кандидатуры нардепов еще
по трем округам в Полтавской области.

Как известно, нардеп Надоша был замешан в скандале с проплаченными митингами
сторонников ПР в январе 2011 г. Кроме того предприниматель из Кременчуга обвиняет
его в попытке отобрать полгектара земли, несколько строений и лодочный причал (Рейдер
и «кошелек». Регионалы определились с кандидатами по Полтавской области //
Главное обозрение (http://glavnoe.ua/news/n105110). – 2012. – 22.07).

***

На теренах Полтавської області продовжують свою активну діяльність благодійні
фонди потенційних кандидатів на парламентських виборах. Про себе заявило Громадське
об’єднання «Моя Полтавщина», під брендом якого нинішній народний депутат
Володимир Пилипенко (позафракційний, входить до «групи Портнова») та Олег Кулинич
(депутат Полтавської обласної ради, колишній голова Зінківської партійної організації ВО
«Батьківщина») реалізують благодійні проекти та акції, зокрема і безкоштовне
розповсюдження продуктів харчування.

Одна з останніх акцій благодійництва відбулася 2 липня в Лубнах. В районному
центрі біля приміщення колишнього Будинку культури активісти організації безкоштовно
роздавали продуктові набори у пакетах із символікою «Моєї Полтавщини». Сам процес
відбувався у брендованих наметах, в яких більше 300 пенсіонерів отримали по пакету
гречки, рису, макаронних виробів, олії, рибних консервів та згущеного молока. Була й
альтернатива: замість цього набору можна було отримати просто 6 кг цукру.

Такі акції «Моєї Полтавщини» мають непоодинокий характер. Вже 15–16 липня в
іншому районному центрі області – Оржиці, пенсіонери мали змогу отримати набори з
шести продуктів.

У Пирятині в рамках акції «Соціальне кіно» запрацював кінотеатр. Кіносеанси тепер
відбуваються, знову ж таки, безкоштовно і для всіх охочих.

http://nbnews.com.ua/news/49925/
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Для молодшого покоління у «Моєї Полтавщини» інша програма. Школярів із
невеликих сіл, цікавих для майбутніх кандидатів районів, возять двоповерховими
автобусами з логотипами громадського об’єднання до обласного центру на екскурсії.

Як відомо, ці політики мають наміри балотуватися по 145 та 144 виборчих округах
Полтавської області, але треба зазначити, що поки що жодної політичної агітації обидва
можливих кандидата не проводять (Полтавщина: Як народні депутати України не
агітують, а займаються благодійництвом // Громадянська мережа «Опора»
(http://oporaua.org/news/1664-poltavshchyna-jak-narodni-deputaty-ukrajiny-ne-agitujut-a-
zajmajutsja-blagodijnyctvom). – 2012. – 23.07).

Рівненська область

Дізнатися про проблеми, що найбільше турбують громадян краю, – мета приїзду на
Рівненщину народних депутатів України від Партії регіонів Олени Бондаренко та
Володимира Олійника

Народні обранці у рамках робочого візиту зустрілися із особовим складом
управління внутрішніх справ в області, працівниками обласної клінічної лікарні,
поспілкувалися із професорсько-викладацькими колективами Національного університету
водного господарства та природокористування і Рівненського державного гуманітарного
університету.  Питання,  на які доводилося відповідати О.  Бондаренко та В.  Олійнику на
зустрічах, стосувалися різних сфер. Це і «мовне» питання, реформування органів юстиції,
міліції та прокуратури, фінансові оборудки в державі, реалізація програми доступного
житла, перерахунок пенсій викладачам вищих навчальних закладів, забезпечення
робочими місцями випускників вишів. А підсумовували почуте і побачене парламентарі
під час прес-конференції для представників ЗМІ.

Зокрема депутати наголосили, що частина питань, які піднімалися на зустрічах,
будуть доведені до керівництва партії та держави, щоб вони були втілені в життя.

«Ми дізналися, що існує велика проблема з перерахуванням пенсій для викладачів
вищих навчальних закладів, – наголосила О. Бондаренко. – Пенсію науковців прирівняли
до мінімальної, тобто після проведення пенсійної реформи вона стала нижчою ніж була.
Так бути не може: викладацький склад вишів не повинен страждати від недосконалості
закону. Відповідну пропозицію ми вже підготували для Сергія Тигіпка, який опікується у
Кабміні соціальним напрямом,  щоб були внесені зміни до законодавства,  й ситуація має
бути виправлена. Повинні ми не забувати і про випускників вишів, про гарантоване їм
перше робоче місце, інакше держава не зможе рухатися вперед, а буде топтатися на
місці».

Під час перебування на Рівненщині народні обранці почерпнули і багато цікавого та
корисного. Напрацювання керівництва області будуть пропагувати як передовий досвід
для інших регіонів.

«У жодній із областей ми не побачили такого, щоб за два роки було введено в дію
10 шкіл, 38 садочків, а на Рівненщині це зробили, – наголосив Володимир Олійник. –
Керівництво області залучає не лише  бюджетні кошти, й зуміло налагодити
конструктивну співпрацю з бізнесовими структурами, які не залишаються осторонь цієї
справи, а всіляко сприяють та допомагають».

На ряд запитань журналістів, зокрема щодо зниження вартості електроенергії для
жителів краю у зв’язку з сусідством двох атомних електростанцій, про узаконення
видобутку бурштину та інші, депутати відповіли, що не хочуть робити пустослівних заяв,
але пообіцяли вивчити питання ґрунтовніше і лише тоді давати відповідь.

За словами О. Бондаренко і В. Олійника, вони задоволені поїздкою на Рівненщину,
адже розмови скрізь проходили в конструктивному руслі.  Отож депутати всіляко
сприятимуть вирішенню проблем, які турбують жителів краю (Дем’янчук О. Дізнатися

http://oporaua.org/news/1664-poltavshchyna-jak-narodni-deputaty-ukrajiny-ne-agitujut-a-zajmajutsja-blagodijnyctvom
http://oporaua.org/news/1664-poltavshchyna-jak-narodni-deputaty-ukrajiny-ne-agitujut-a-zajmajutsja-blagodijnyctvom
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про проблеми, що найбільше турбують громадян краю, – мета приїзду на Рівненщину
народних депутатів України від Партії регіонів Олени Бондаренко та Володимира
Олійника // Вісті Рівненщини (visti.rovno.ua/article/638/). – 2012. – 20.07).

***

У Рівненській області потенційний кандидат від Партії регіонів активно жертвує
кошти на місцеві церкви.

Анатолій Юхименко від свого імені пожертвував на місцеву церкву 7 тис. грн, а
також пообіцяв, що зможе зробити набагато більше, якщо за підтримки громади стане
народним депутатом, розповів Опорі депутат районної ради Микола Гупанчук.

Спостерігачі Опори також дізналися,  що пожертва на церкву в Корці не є першим
проявом набожності потенційного кандидата. Зі слів М. Гупанчука, впродовж останнього
часу А. Юхименко пожертвував 8 тис. грн на церкву в селі Бриків, 5 тис. грн – на церкву в
селі Харалуг та по 10 тис. грн на церкви у селах Межиречі та Залізниці.

Представник потенційного кандидата Наталія Пастухова підтвердила, що
А. Юхименко багато їздить по селах району та бере участь у різноманітних заходах. Вона
наголосила, що всі пожертви потенційного кандидата є його власними коштами, які він
витрачає на допомогу громаді. Щодо зустрічі з духовенством у Корці, Наталія Пастухова
пояснила, що це місцева традиція запрошувати на святковий обід священників та
найбільш активних прихожан (На Рівненщині кандидат-регіонал жертвує гроші
церквам, –  Опора //  ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?na_rivnenshhini_kandidatregional_zhertvuye_gro
shi_tserkvam__opora&objectId=1260814). – 2012. – 25.07).

***

25 липня 2012 р. відбулося засідання круглого столу на тему: «Про дотримання
конституційних гарантій щодо розвитку української мови як державної». В обговоренні
взяли участь депутати-свободівці Рівненської облради, керівники профільних управлінь
облдержадміністрації, представники вищих навчальних закладів, громадських організацій,
представник Рівненської обласної організації Національної спілки письменників України,
Духовної Ради України в Рівненській області, пікетувальники, які живуть у наметі під
стінами обласної адміністрації і виступають на захист рідної мови.

Присутні обговорювали проект резолюції, який стане додатком до ухваленого
депутатами в облраді звернення до Президента України та Голови Верховної Ради щодо
неприпустимости підписання законопроекту «Про засади державної мовної політики».

Керівник громадських приймалень ВО «Свобода»  в Рівненській області Олександр
Савчук вніс пропозиції до резолюції,  зокрема,  про обов’язкове складання іспитів з
української мови всіма державними службовцями, а також щодо державної програми
захисту української мови та історії.

Голова Рівненської обласної організації ВО «Свобода» О. Осуховський зазначив:
«Якщо державні службовці не можуть опанувати українську мову, то нехай шукають собі
іншу роботу, бо особи, які представляють державу, повинні говорити виключно
державною мовою – українською. В нашій країні ніхто ніколи не забороняв говорити
іншими мовами, але тепер, після всіх провокацій навколо цього питання, ми наполягаємо
на тому, що державні службовці повинні неухильно дотримуватися законодавства
України – під час виконання службових обов’язків спілкуватися виключно українською.
Прикметно, що проти законопроекту Ківалова – Колісніченка на Рівненщині і по всій
Україні виступає навіть російськомовне населення».

http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?na_rivnenshhini_kandidatregional_zhertvuye_groshi_tserkvam__opora&objectId=1260814
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?na_rivnenshhini_kandidatregional_zhertvuye_groshi_tserkvam__opora&objectId=1260814
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Остаточний текст резолюції буде підготовлено з урахуванням усіх пропозицій, які
звучали під час засідання круглого столу, та оприлюднено на сайті Рівненської обласної
ради (У Рівному громадськість і політики ухвалили текст резолюції на захист
української мови // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031596/). – 2012. – 25.07).

Сумська область

25 июля на сессии Сумского горсовета было объявлено о вхождении в состав
фракции ВО «Батьківщина» депутата Василия Кучеренко.

Как сообщил мэр Сум Геннадий Минаев, вступление во фракцию было проведено
согласно личному заявлению г-на Кучеренко. Напомним, что г-н Кучеренко заменил в
горсовете Владислава Савченко, который сложил свои депутатские полномочия из-за
отъезда за границу.

Теперь во фракции «Батьківщини» 30 из 75 депутатов Сумского горсовета (Ивченко
В. «Батьківщина» в Сумском горсовете увеличилась // «Данкор онлайн»
(http://dancor.sumy.ua/news/newsline/81163). – 2012. – 25.07).

Тернопільська область

Народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов, представитель
Президента в Верховной Раде Юрий Мирошниченко принял участие в работе
XV Тернопольской областной партийной конференции.

В своем выступлении народный депутат отметил, что все инициативы и начинания,
которые были предметом внимания Президента Украины, имеют достойное воплощение
на территории Тернопольщины.

Он отметил Тернопольщину и Тернопольскую областную партийную организацию,
которая работает в очень непростых условиях, как пример того, как можно заниматься
конкретными и очень полезными делами.

По его словам, агитация через осуществление конкретных дел, большее внимание к
областям, где люди еще настороженно относятся к Партии регионов, поможет успешно
шагать вперед.

Ю. Мирошниченко отметил: «Наша задача – объединить страну. Мы – партия всех
регионов. Через сильные регионы, мощь государства мы обеспечим будущее каждой
семьи. Я уверен, что мощная команда Тернопольской области поведет за собой людей,
шаг за шагом одерживая победы, и станет предметом гордости Партии регионов» (Юрий
Мирошниченко принял участие в работе XV Тернопольской областной партийной
конференции // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/500e657fc4ca42cc440000d8). – 2012. – 24.07).

***

На звітно-виборній конференції Тернопільської районної організації ВО «Свобода»,
яка відбулася в 23 липня в приміщенні Тернопільської районної ради, взяв участь голова
Тернопільської міської організації Роман Навроцький.

«Сьогодні ми повинні активно включатися у виборчі перегони і докласти максимум
зусиль,  аби отримати відповідний результат.  ВО «Свобода»  як партія йшла до цього
періоду 20 років і тепер ми маємо унікальний момент отримати в українському парламенті
фракцію націоналістів. Саме зараз для нас важлива робота кожного члена організації.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031596/
http://dancor.sumy.ua/news/newsline/81163
http://www.partyofregions.org.ua/news/500e657fc4ca42cc440000d8
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Наше завдання розбудити громадськість і допомогти сформувати свідомість, бо
сьогодні держава потребує найбільшого захисту. Проросійська мафія та українські
прихвосні будуть робити все, аби втриматися у владних кабінетах, узурпувати владу та
впровадити колоніальну політику Росії. Ці вибори проходитимуть на тлі зростаючого
зубожіння населення, наростання проблем бюджетного й фінансового дефіциту,
невдоволення діями владних структур», – зазначив Р. Навроцький (Роман Навроцький:
«Ці вибори повинні показати свідомість громад» // ВО «Свобода»
(http://www.ternopil.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031543/). – 2012. – 23.07).

Харківська область

24 липня 2012 р. Харківська обласна організація Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» пікетувала Харківську обласну державну адміністрацію з вимогою відновити
водопостачання на Барвінківщині.

У місті Барвінкове,  що на Харківщині,  вже понад місяць відсутнє водопостачання.
До того, як повністю відімкнути воду, влада протягом довгого часу лише впродовж
години на день давала людям можливість «запасатися» водою з-під власних кранів.

«Нині усім доводиться самотужки забезпечувати себе водою для всіх побутових
потреб. І якщо молодим людям це робити хоча б фізично можливо, для людей похилого
віку така тривала відсутність водопостачання – катастрофа. Нас давно годують
обіцянками про відновлення подачі води в будинки, але поки що всі обіцянки районної
влади лишаються порожнім звуком», – сказав барвінківський прихильник ВО «Свобода»
Вадим Осадчий.

Місцеві жителі уже пікетували районну адміністрацію в м.  Барвінкове.  Тоді під
стінами адмінбудівлі зібралося близько двохсот обурених барвінківців, котрі вимагали
відновлення водопостачання. Однак попри те, що минуло багато часу, людям і досі
доводиться самотужки забезпечувати себе водою. І це за тих обставин, що
водоперевізники скористалися ситуацією і ціна на питну воду зросла вдвічі – з 35 коп. до
70 коп. за літр.

«Владі давно пора зрозуміти, що варто припинити будування «потьомкінських» сіл
за бюджетні кошти, і врешті-решт зайнятися справою. Поки вони витрачають гроші на
рекламу,  яка говорить про те,  що життя стало кращим,  реальний рівень життя українців
падає все нижче й нижче. Для відновлення водопостачання за словами місцевих експертів
потрібно близько 300 тис.  грн,  тоді як з цією метою уже було виділено більше мільйона.
Ми розберемося, хто винен у банальному розкраданні коштів, і через прокуратуру
доб’ємося покарання винуватців», – заявив голова Харківської обласної організації ВО
«Свобода» І. Швайка (Свободівці пікетували Харківську ОДА з вимогою відновити
водопостачання в місті Барвінкове // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031570/). – 2012. – 24.07).

***

Харьковский облсовет 25 июля на сессии принял обращение к Президенту Украины
В. Януковичу и Верховной Раде по поводу ситуации вокруг закона «Об основах
государственной языковой политики». За принятие обращения проголосовало
99 депутатов из фракции Партии регионов, 7 из Компартии и один из Народной партии,
против – 8 депутатов из фракции «Батьківщина». Голосование прошло в поименном
режиме, его результаты будут опубликованы в СМИ.

Как отмечено в обращении, облсовет «обеспокоен ситуацией, которая
разворачивается вокруг закона». «Особое беспокойство вызывают попытки использовать
решение Верховной Рады как обстоятельство для дестабилизации политической ситуации.

http://www.ternopil.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031543/
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031570/
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Никогда в цивилизованном обществе драки, хулиганские действия, голодовки и другие
провокационные действия не могли заменить разумный компромисс», – отмечается в
обращении.

В документе говорится, что в июне 2006 г. Харьковский облсовет принял решение о
реализации конституционных гарантий на использование русского языка в области.
Принятие этого решения не вызвало и не вызывает напряжения в обществе. «Учитывая
вышесказанное, облсовет поддерживает позицию президента Украины, который считает,
что закон должен пройти экспертизу на соответствие Европейской хартии региональных
языков или языков нацменьшинств, которую ратифицировала Украина. Настаиваем на
прекращении любых спекуляций, связанных с этим вопросом», – отмечено в обращении
(Грищенко А. Харьковский облсовет принял обращение к президенту и Верховной
Раде по поводу ситуации с законом о языковой политике // Status Quo
(http://www.sq.com.ua/rus/news/vlast/25.07.2012/harkovskij_oblsovet_prinyal_obraschenie_k
_prezidentu_ukrainy_i_verhovnoj_rade_po_povodu_situacii_s/). – 2012. – 25.07).

***

В Харькове состоялась ХVІІ городская партийная конференция Партии регионов.
Четкая организация избирательного процесса, предупреждение любых провокаций
позволит сохранить победу Партии регионов и отсечь все пораженческие обвинения в
фальсификации волеизъявления харьковчан. В этом убежден председатель Харьковской
областной организации ПР Михаил Добкин, о чем он заявил во время конфренции.

«Харьковская область как базовый регион нашей партии, как главный
интеллектуальный, промышленный, образовательный, молодежный центр государства
подходит к выборам в Верховную Раду с большой ответственностью. Эти выборы станут
для нас «боем с тенью». На этих выборах мы будем соревноваться сами с собой, потому
что харьковская оппозиция – безликая и безвольная. Именно такая ситуация в нашем
регионе заставляет нас с двойной энергией бороться за каждый процент явки и за каждый
голос наших избирателей», – подчеркнул он на ХVІІ конференции городской
парторганизации (Харьковские регионалы провели городскую партийную конференцию
// Официальный сайт Партии регионов
(http://partyofregions.org.ua/news/500fdb12c4ca42cc4400011a). – 2012. – 25.07).

Хмельницька область

Хмельницкий городской голова Сергей Мельник, который является членом ВО
«Батьківщина», не собирается баллотироваться в Верховную Раду.

«Я дал слово депутатам городского совета, что продолжаю работать городским
головой и не буду баллотироваться в парламент. Мне община доверила город», – пояснил
мэр.

Он отметил, что прежде чем выдвигать свою кандидатуру на выборах в парламент,
«нужно предупредить хмельничан». «Придет еще время, тогда пойду в парламент», –
заявил мэр.

Сергея Мельника дважды избирали мэром Хмельницкого (Мэр Хмельницкого
отказался от мандата // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/07/23/162112_mer_hmelnitska_otkazalsya_mandata.html). – 2012. –
23.07).

http://www.sq.com.ua/rus/news/vlast/25.07.2012/harkovskij_oblsovet_prinyal_obraschenie_k_prezidentu_ukrainy_i_verhovnoj_rade_po_povodu_situacii_s/
http://www.sq.com.ua/rus/news/vlast/25.07.2012/harkovskij_oblsovet_prinyal_obraschenie_k_prezidentu_ukrainy_i_verhovnoj_rade_po_povodu_situacii_s/
http://partyofregions.org.ua/news/500fdb12c4ca42cc4400011a
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/07/23/162112_mer_hmelnitska_otkazalsya_mandata.html
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***

Після того як Фронт Змін та Батьківщина об’єдналися, на місцях їхні ряди помітно
міліють.

Депутат Хмельницької міської ради Руслан Афійчук, який пройшов туди під
прапорами партії «Фронт Змін», віднедавна безпартійний. Його виключили з партії після
того, як він написав заяву з відповідним проханням.

«Головна причина виходу в тому, що я, коли обирав партію, свідомо зупинився саме
на «Фронті Змін», а не будь-якій іншій, – зізнався Руслан Васильович. – А нині, після
об’єднання, зверху вимагають, грати за іншими правилами. Нічого особисто проти біло-
сердечних не маю,  але я не член їхньої партії.  Так думаю не лише я,  а й більшість
пересічних членів партії». Подібні заяви готують ще декілька хмельницьких депутатів від
Арсенія Яценюка (Собко А. «Фронт Змін» у Хмельницькому «худне» // Є
(http://ye.ua/news/news_9321.html). – 2012. – 25.07).

***

Представители мощной политической силы в Хмельницкой области – Партии
регионов – провели ХVII конференцию областной организации Партии регионов. В ней
приняли участие 94 делегата. Партийцы собрались, чтобы обсудить дальнейшую
стратегию развития и работы как областного, так и местных ячеек.

Председатель областной организации Партии регионов Хмельницкой области
Василий Ядуха в начале конференции проанализировал работу партийной структуры по
подготовке к предстоящим парламентским выборам. Он очертил первоочередные и
стратегические задачи по обеспечению прозрачности избирательного процесса,
предупреждению фальсификаций, а также меры по защите результатов голосования
избирателей.

«У нас должна четко работать пирамида ответственности, и каждый должен найти
свое место и степень ответственности в избирательной кампании этого года. Мы
неукоснительно должны соблюдать во время кампании законодательство относительно
организации работы избирательных комиссий, предвыборной агитации, осуществления
наблюдения, обеспечить честные и прозрачные выборы и защитить результат
голосования», – отметил глава областной парторганизации.

Главный фактор в работе каждого партийца, убежден он, – реализация социальных
инициатив Президента Украины. Ведь в центре работы провластной команды – интересы
каждого человека. По его словам, политика Почетного Лидера Партии регионов,
Президента Украины Виктора Януковича сосредоточена на едином – помочь бедным
людям. Вопросы преодоления бедности – это для власти вопрос № 1.

В своей победе на парламентских выборах регионалы не сомневаются. Ведь
убеждены: все добрые дела, сделанные на благо граждан, незамеченными не останутся (В
Хмельницком состоялась ХVІІ партийная конференция областной организации
Партии регионов // Официальный сайт Партии регионов
(http://partyofregions.org.ua/news/50101d10c4ca42cc44000141). – 2012. – 25.07).

Черкаська область

Президент взял на себя ответственность за судьбу государства. И задача регионалов
– обеспечить реализацию тех обязательств, которые взял на себя Президент в
предвыборной программе «Украина для людей».

Об этом заявил первый заместитель председателя Партии регионов, народный
депутат, председатель Комитета Верховной Рады по вопросам строительства,

http://ye.ua/news/news_9321.html
http://partyofregions.org.ua/news/50101d10c4ca42cc44000141
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градостроения, жилищно-коммунального хозяйства и региональной политики Владимир
Рыбак, выступая перед участниками XX конференции (второго этапа) Черкасской
областной организации Партии регионов.

В. Рыбак подчеркнул, что ему особенно приятно начинать встречу с черкасскими
регионалами, отметив их успехи: «За последние два года в области произошли
существенные изменения. Выполняя предвыборную программу Президента Украины
В.  Януковича «Украина для людей»,  вам удалось добиться позитивной динамики
основных показателей социально-экономического развития области. По итогам работы в
2011  г.  область поднялась с 15-го на 6-е место.  В инвестиционной,  научной и
инновационной деятельности – с 27-го, последнего места, на 4-е. По показателю
экономической деятельности – с 7-го на 5-е место. По организации дошкольного
воспитания Черкасчина вместе с Сумской областью делят 1-е место в Украине. За этими
показателями стоит напряженная организационная работа представителей Партии
регионов во власти, партийных организаций, партийного актива».

В то же время он отметил, что еще больше черкасчанам предстоит сделать в
ближайшем времени: «Мы обязаны победить на предстоящих выборах. У нас есть, с чем
идти к избирателям, есть, что сказать о своей работе. Партия регионов наводит порядок в
стране, не только остановив падение экономики, но и обеспечив ее рост. Это дало
возможность только в текущем году дополнительно привлечь в бюджет более
33 млрд грн. Руководство страны приняло принципиальное решение направить эти деньги
на повышение уровня жизни граждан. Социальные инициативы Президента и
правительства уже трансформировались в улучшение качественных показателей жизни
людей, направлены практически на каждого жителя Украины» (Владимир Рыбак: Наша
задача – обеспечить реализацию обязательств, которые взял на себя Президент в
предвыборной программе «Украина для людей» // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/50096df5c4ca42cc4400005f). – 2012. –
20.07).

***

Зустріч Андрія Шкіля із місцевими жителями повинна була відбутися у Будинку
культури м. Монастирище. Проте, як інформує прес-служба об’єднаної опозиції
Черкащини, 22 липня в Монастирищі було заборонено зустріч з народним депутатом.

Зокрема, директору Будинку культури було наказано зачинити заклад перед
приїздом народного депутата. Окрім того, не дозволили винести мікрофони для того, щоб
провести зустріч перед приміщенням. Об’єднана опозиція запевняє, що вказівка про
заборону заходу надійшла від голови Монастирищенської районної державної
адміністрації Володимира Басанця. Так, директор Будинку культури Юрій Кудин
розповів, що за годину до заходу голова райдержадміністрації викликав його до себе і
наказав зачинити заклад. Проте такі дії не зашкодили зустрічі народного депутата і
жителів районного центру, а лише викликали невдоволення і негативні емоції стосовно
влади (Черкащина: Андрія Шкіля не пустили на зустріч із виборцями // Громадянська
мережа «Опора» (http://oporaua.org/news/1661-cherkashchyna-andrija-shkilja-ne-pustyly-
na-zustrich-iz-vyborcjamy). – 2012. – 23.07).

***

В Партии регионов обеспокоены падением рейтинга партии в Черкасской области и
ростом рейтинга «Фронта Змін»  в этом регионе.  Об этом заявил первый заместитель
председателя ПР Владимир Рыбак во время второго этапа ХХ конференции Черкасской
областной организации Партии регионов.
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«Отдельные руководители районных организаций находятся в настроении
самоуспокоения и самоуверенности, в работе с избирателями не учитывают большое
количество избирателей, которые на прошлых выборах не определились. Таких в области
было около 40 %. Вне поля зрения партийной организации осталось падение уровня
доверия избирателей к партии в Шполянском районе с 38,0 до 16,2 %», – сказал он.

При этом он обратил внимание, что «не приняты необходимые меры по факту роста
рейтинга «Фронта Змін»  в Чигиринском районе».  «Как видите,  у нас есть над чем
работать», – заявил Рыбак (Замглавы Партии регионов приказал поработать над
рейтингом оппозиции // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/86519.html). – 2012. – 24.07).

***

Під час II зборів Черкаської обласної організації політичної Партії «УДАР
(Український Демократичний Альянс за Реформи) Віталія Кличка» 21 липня її
представники нарешті визначилися з кандидатами у народні депутати по мажоритарних
округах Черкащини, серед яких в основному маловідомі особи.

Окрім цього, голова Черкаської обласної організації Політичної партії «УДАР»
Віталій Іляшенко зазначив, що вони нині ведуть переговори з об’єднаною опозицією
Черкащини щодо узгодження кандидатів по мажоритарних округах. «Заради спільної
перемоги ми готові йти на компроміс та підтримати деяких кандидатів від об’єднаної
опозиції по мажоритарних округах, якщо по інших підтримають нас. На жаль, часу у нас
залишилось не багато –  до 1  серпня,  саме тоді відбудеться Х з’їзд політичної партії
«УДАР», де буде офіційне висунення наших кандидатів», – наголосив виступаючий
(Черкаський «УДАР» заявив про готовність підтримати Об’єднану опозицію //
Громадянська мережа «Опора» (http://oporaua.org/news/1704-cherkaskyj-ludarr-zajavyv-
pro-gotovnist-pidtrymaty-objednanu-opozyciju). – 2012. – 25.07).

Чернівецька область

За весь час після виборів до органів місцевого самоврядування з лав партії «Фронт
Змін» було виключено 149 депутатів із 2913 обраних від партії до місцевих рад усіх рівнів.

Як повідомили у прес-службі партії, їх членство було призупинено у зв’язку з
невиконанням статуту, угоди про політичну відповідальність та рішень керівних органів
партії. «Зокрема, членство в партії 149 депутатів місцевих рад було припинено за
неголосування щодо питання про висловлення недовіри Прем’єр-міністру та Кабінету
Міністрів, за невиконання рішення партії ініціювати вимогу до парламенту ухвалити
закон «Про порядок імпічменту Президента України», за відмову підтримати акцію
«Україна проти Януковича» в жовтні – грудні 2011 р.», – пояснили в партії.

У переліку депутатів місцевих рад, чиє членство у партії призупинено, зазначено
22 депутати місцевих рад Буковини. Станом на 13 липня членами партії «Фронт Змін» є
21145 осіб, з початку року лави партії поповнилися 2218 членами. Нагадаємо, «Фронт
Змін» підписав з усіма кандидатами в депутати місцевих рад від партії на виборах 2010 р.
угоду про політичну відповідальність.

Згідно з документом, кандидати зобов’язуються увійти до фракції «Фронту Змін», не
входити без відповідного рішення керівних органів партії до будь-яких інших фракцій,
більшості та коаліцій, дотримуватися ідейної платформи партії. У Чернівцях та в мережі
Інтернет з’явилися листівки,  у яких депутатів,  які організували в Чернівецькій міськраді
псевдоопозиційну групу під назвою «За Батьківщину»  названо «тушками» (Партія
Яценюка на Буковині стала меншою на 22 «потенційні тушки» // СІТІ
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(http://citi.cv.ua/news/vlada-i-politika/partiya-yacenuka-na-bukovini-stala-menshou-na-22-
potenciyni-tushki/). – 2012. – 20.07).

***

Збори Чернівецької обласної організації партії «УДАР» Віталія Кличка визначилися
з усіма претендентами на участь у виборах до Верховної Ради по мажоритарних округах
Чернівецької області.

Претендентами у кандидати в народні депутати від партії «УДАР» збори
Чернівецької обласної організації запропонували з’їзду партії «УДАР»: по округу № 201
(центр м. Чернівці) – підприємця, президента клубу «Успішна чернівчанка» Галину
Марараш; по округу № 202 (центр м. Сторожинець) – колишнього начальника
Вижницького районного відділу освіти Клавдію Назаренко; по округу № 203 (центр
м. Новоселиця) – екс-заступника голови Глибоцької районної ради Георгія Тиміша; по
округу № 204 (центр м. Хотин) – керівника Національного проекту «Чисте місто»,
кандидата економічних наук, особистого друга братів Кличків (стажувався з одним з
братів в одному з німецьких вузів) Богдана Баласиновича.

Під час представлення претендентів запитання виникли лише у представників
Сокирянського та Заставнівського районів до Богдана Баласиновича. Запитували, чи знає
він проблеми округу, які планує вирішувати у випадку перемоги. Як з’ясувалося,
столичний науковець виявився ознайомлений з проблемами трьох бесарабських та
Заставнівського районів,  які входять до округу № 204.  Серед них він назвав проблеми з
організацією збуту місцевими селянами плодо-овочевої продукції, екологічні проблеми
Дністра, невирішеність питань з організацією сміттєзвалищ біля населених пунктів. До
інших претендентів запитань не було.

Збори відбулися 22 липня у будинку культури «Роша». У зборах взяли участь
322 делегати з числа 475 членів партії, які є на обліку в обласній організації «УДАРу» (На
Буковині «УДАР» визначився з усіма кандидатами на округи // Молодий буковинець
(http://molbuk.ua/chernovtsy_news/48678-na-bukovin-udar-viznachivsya-z-usma-
kandidatami-na-okrugi.html). – 2012. – 23.07).

Чернігівська область

Якщо раніше у Чернігові підписи на захист української мови ставили тільки
громадяни України, то 21 липня 2012 р. в акції Української народної партії взяли участь і
росіяни з Санкт-Петербурга. Представники сусідньої держави побажали, щоб наш народ
здолав ворогів української мови. Це сталося під час агітаційного заходу «Захистимо
українську мову – збережемо державу!», яку проводить Чернігівська міська організація
Української народної партії вже більше місяця.

Підтримка акції представниками російського народу не дуже здивувала, адже в Києві
біля Українського Дому підтримують захист української мови не лише співвітчизники, а
також і громадяни з інших держав. Володимир Ступак, голова Чернігівської обласної
організації УНП і співорганізатор київської акції-протесту розповів, що громадяни Ізраїлю
давали благодійні кошти на її проведення та підтримку голодуючих. До речі, в будні дні
до Українського Дому підписатися на підтримку української мови приходять до 5 тис.
людей із різних куточків України, а у вихідні їх чисельність збільшується в кілька разів.

Активістам УНП під час спілкування з мешканцями та гостями Чернігова дають
радикальні поради щодо антиукраїнських сил та антинародної політики у Верховній Раді:
літній «мертвий» сезон не завадив радикалізації настроїв населення…

Чернігівці також запитують, що сталося із газетою «Біла хата», хто її теперішній
власник і чому вона змінила своє політичне обличчя? А ще селяни розповідають, що
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майбутні кандидати у депутати вже роздають їм борошно та цукор, тобто хочуть їх
«купити». Люди беруть безкоштовні товари, але кажуть, що голосуватимуть за покликом
душі і серця (Підписи на захист української мови поставили і росіяни з Санкт-
Петербурга // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/pidpisi_na_zakhist_ukrajinskoji_movi_postavili_i_rosijani_z_sankt_
peterburga/2012-07-21-10516). – 2012. – 21.07).

***

22 липня 2012 р. в Чернігові обласна організація Української народної партії провела
конференцію.  Обговорені питання підготовки до виборів у Верховну Раду України та
обрані делегати на партійний з’їзд.

В обговорені політичної ситуації взяли участь 15 делегатів. Більшість з них в своїх
виступах підкреслила,  що головною особливістю майбутніх парламентських виборів є
битва за Україну, збереження її державності, української мови, відновлення політики
європейського розвитку нашої країни, в центрі уваги якої людина із реально захищеними
правами та свободами.

Вони переконані,  що партія,  яка ще з 90-х років минулого століття завжди була в
авангарді національно-демократичних сил на Чернігівщни, не може залишатися осторонь
коли вирішується доля України. Завдання кожного члена УНП сьогодні стояти насторожі
української державності і демократії в Україні.

Делегати конференції також закликали всі українські опозиційні політичні сили
уникати чвар і взаємопоборювання, які шкодять національним інтересам українського
народу (Чернігів: Українська народна партія провела обласну конференцію / Прес-
служба Чернігівської обласної організації УНП // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/chernigiv_ukrajinska_narodna_partija_provela_oblasnu_konferenc
iju/2012-07-22-10522). – 2012. – 22.07).

***

20 липня 2012 р. за участю делегацій народників усіх районів та міст регіону
відбувся 2-й етап ХІІ звітно-виборної конференції Чернігівської обласної організації
Народної Партії, який розпочався з виступу голови обласної парторганізації Олександра
Кириченка щодо участі народників Чернігівщини у виборчій кампанії 2012 р.

Очільник партійців області ознайомив присутніх зі списком претендентів у
кандидати в народні депутати України в мажоритарних округах Чернігівщини: по округу
№ 205 – співвласник ФК «Десна» Юрій Тимошок, по округу № 206 – голова обласної
організації, генеральний директор ТОВ «Чернігівський м’ясний двір» Олександр
Кириченко, по округу № 209 – голова Ніжинської міської організації, депутат Ніжинської
міської ради фракції народників Ігор Пучка.

Кожен з претендентів розповів делегатам про власну професійну, громадську та
політичну діяльність і про плани щодо проведення кампанії у своїх виборчих округах.

Слово для виступу також мали і партійці місцевих організацій. Зокрема, Микола
Дейкун, Леонід Карманов, Дмитро Довженок, Владислав Кадала – представники
територіальних громад, у яких працюватимуть вищезазначені народники – надали
характеристику претендентам і запропонували однопартійцям підтримати зазначені
кандидатури. Конференція одностайно проголосувала «за».

Наприкінці роботи народники Чернігівщини обрали делегатів на ХІІ-й з’їзд Народної
Партії (Відбувся 2-й етап ХІІ-ої звітно-виборної конференції Чернігівської обласної
організації Народної Партії // Чернігівський монітор
(http://monitor.cn.ua/ua/politics/6698). – 2012. – 24.07).

http://siver.com.ua/news/pidpisi_na_zakhist_ukrajinskoji_movi_postavili_i_rosijani_z_sankt_peterburga/2012-07-21-10516
http://siver.com.ua/news/pidpisi_na_zakhist_ukrajinskoji_movi_postavili_i_rosijani_z_sankt_peterburga/2012-07-21-10516
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***

19 липня в конференц-залі ресторану «Градецький» відбулися збори Чернігівської
міської організації політичної партії «УДАР Віталія Кличка».

До всіх присутніх членів партії звернувся голова міської організації політичної партії
«УДАР» – Юрій Тарасовець, який запропонував об’єднатися всім членам партії навколо
однієї мети: привести нові обличчя та нову якість в українську політику.

На збори прибуло 57  членів партії,  склавши таким чином більшість,  котра обирала
делегатів на обласну конференцію, на якій будуть обрані делегати на Х з’їзд партії, де
будуть затверджені кандидати в депутати по мажоритарних округах та по списку партії.
Обласна конференція відбудеться в суботу 28 липня.

Одноголосно, члени партії обрали наступних делегатів:
1) Аверченко Сергія Миколайовича
2) Тарасовця Юрія Миколайовича
3) Голубову оксану Михайлівну
4) Гуменюк Наталію Петрівну
5) Яковенко Олександра Івановича
6) Порплік Ларису Вікторівну
7) Адаменко Дмитра Миколайовича (Визначені 7 делегатів від міської організації

Політичної партії «УДАР Віталія Кличка» // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/viznacheni_7_delegativ_vid_miskoji_organizaciji_politichnoji_partij
i_udar_vitalija_klichka/2012-07-24-10524). – 2012. – 24.07).

Партійні акції, заходи

В м. Селідове Донецької області після проведення всеукраїнської акції «Вдаримо
фарбою по бездоріжжю» влада таки почала ремонтувати дороги.

Голова виконкому Донецької обласної організації партії «УДАР» Руслан Бойко
приємно здивований результатом акції: «Коли ми почали акцію на Донбасі, то зіткнулися
з дуже неоднозначною реакцією місцевої влади – від ігнорування наших дій до відвертих
погроз. Натомість населення підтримало нашу акцію. Спочатку це була чисто емоційна
підтримка, а незабаром громадяни самі стали фарбувати вибоїни».

За словами Бойка, за короткий час на Донеччині сформувався своєрідний
«партизанський»  рух,  і місцевій владі не залишалося нічого іншого,  як реагувати на
скарги. «Сьогодні влада у місті Селідове нарешті ремонтує дороги, на яких зафарбовані
ями», – розповів Р. Бойко.

Подібна ситуація спостерігається і в інших містах краю. Зокрема, аналогічно
відреагувала на критику місцева влада в Авдіївці, де теж починають ремонтувати дороги
(На Донеччині «УДАР» змусив місцеву владу працювати // Партія «Удар» Віталія
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/na-donechchini-udar-zmusiv-mistsevu-vladu-
pratsyuvati). – 2012. – 23.07).

***

На Черкащині продовжується акція «Україна – проти Януковича!» та «Черкащина –
без Тулуба».

Як повідомила на прес-конференції заступник керівника обласного виборчого штабу
об’єднаної опозиції,  керівник обласного «Фронту Змін»  Наталія Старікова,  станом на

http://klichko.org/ua/news/news/na-donechchini-udar-zmusiv-mistsevu-vladu-pratsyuvati
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ранок 23 липня зібрано близько 6000 підписів проти Президента Януковича та близько
3000 підписів проти голови облдержадміністрації Сергія Тулуба.

Процес іде складно, оскільки активістам опозиції чинять перешкоди. Коли у
Черкасах акцію намагались розігнати міліцією, підсилали до наметового містечка
провокаторів,  а потім заборонили її проведення на Соборній площі у центрі міста через
суд, то у районах влада сама бере на себе функцію судів і забороняє встановлювати
опозиційні намети рішенням виконкомів.

«У Маньківці, наприклад, виконком погрожував і виносив рішення, щоб не було
встановлення наметів. Мені особисто телефонував керівник Золотоніського штабу, до них
приходили люди з міліції, які пропонували перенести намет. Бо, мовляв, акція заважає
базару.  Хоча до цього там були різні акції,  і ніхто нікому не заважав»,  –  наголосила
Наталія Старікова.

За її словами, опозиційні намети встановлено у всіх районних центрах та містах
обласного підпорядкування, і, звісно, кілька наметів розміщені у Черкасах.

«Рік тому ми в області зібрали більше 40  тис.  підписів проти Януковича.  Нині по
Україні збираємося зібрати кілька мільйонів підписів. Ми хочемо провести таким чином
своєрідний народний референдум довіри Президенту, бо знаємо, що позиція українців
однозначна: на їхню думку, 80 % проблем можна вирішити відстороненням від влади
Президента Януковича», – резюмувала Старікова (6 тисяч черкащан підписались проти
Януковича // Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/11849.html). – 2012. – 23.07).

***

У місті Сімферополь 22  липня на перехресті вулиць Пушкіна та Горького
проводилась акція «Караоке», при підтримки кандидатів на вибори першого і другого
округів від Партії регіонів – Віталіни Дзоз та Олександра Баталіна. Лозунг даної події –
«Голос Партії регіонів – це твій голос».

Всі присутні мали змогу заспівати,  після чого роздавали білютені з символікою
партії, за допомогою яких проходило голосування. Також переможців нагороджували
цінними призами. Цю подію планується проводити кожного тижня до жовтня 2012 р.
Восені відбудеться фінал конкурсу,  в якому виявлять найкращих співаків (АР Крим:
Свято для громадян – чи підкуп? // Громадянська мережа «Опора»
(http://oporaua.org/news/1679-ar-krym-svjato-dlja-gromadjan-chy-pidkup). – 2012. – 24.07).

Громадські організації у підтримці партій

21 июля несколько сотен оппонентов главы Меджлиса Мустафы Джемилева
пикетировали здание Крымскотатарского театра в Симферополе, где началась четвертая
сессия Курултая.

Местные СМИ сообщают, что организатором этой акции выступила местная
организация «Поколение Крым».

Пикетчики перекрыли вход в здание и скандировали лозунги, направленные против
Мустафы Джемилева.

Крымские татары пришли выразить поддержку курсу Президента Украины
В. Януковича. Они держали плакаты с надписями «Оппозиция! Крымским татарам с вами
не по пути!», «Мы выступаем в поддержку курса Президента!» и др.

Протестующие также провели митинг в поддержку русского языка.  Отметим,  что
глава Меджлиса Мустафа Джемилев ранее раскритиковал скандальный закон о языках

http://byut.com.ua/news_region/11849.html
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(Крымские татары вышли на улицы Симферополя выразить поддержку президенту
Януковичу // «Світ24» (http://svit24.net/politic/77-politic/31556-krmskye-tatar-vshly-na-ulyc-
symferopolja-vrazyt-podderzhku-prezydentu-janukovychu). – 2012. – 21.07).

***

22 липня на Стовпі ганьби з’явився перелік політичних партій, які не захотіли
підписати угоду з «ЧЕСНО» на обласному рівні. П’ять політичних партій відмовились
підписувати угоду з львівським осередком руху, натомість вісімнадцять підтримали
запропоновані критерії. Серед партій, які взяли на себе зобов’язання люструвати власні
лави згідно з критеріями «ЧЕСНО»: «Батьківщина», «Громадянська позиція»,
Демократична партія України, Європейська партія, «За Україну», «Конгрес Українських
Націоналістів», «Народна самооборона», «Народний рух України», «Наша Україна»,
Партія Захисників Вітчизни, «Республіканська Християнська партія», «Реформи і
порядок», «Соціалістична партія», «Удар», «Україна соборна», Українська
Республіканська партії, Українська народна партія, УРП «Собор».

Критерії «ЧЕСНО» не підтримали: Комуністична партія, «Народна партія», «Партія
регіонів», «Свобода», «Фронт Змін», «Україна – Вперед!». Процес підписання угод тривав
до 20 травня 2012 р.

Згідно з умовами договору політична партія зобов’язується виключити зі свого
списку депутата, який не відповідатиме щонайменше одному критерію згідно з
висновками аналітичної групи «ЧЕСНО» у Львові.

«Хочеться вірити, що така готовність політичних партій підтримати критерії руху
«ЧЕСНО» стане не лише додатковим приводом для піару, але й реальним способом
«очищення» політики, – зазначила Оксана Дащаківська, виконавчий директор ЛОГО КВУ,
співкоординатор руху «ЧЕСНО» (Рух «ЧЕСНО» ганьбить партії, які не підписали з
ним угоду // Рortal.Lviv.ua (http://www.portal.lviv.ua/news/2012/07/21/170057.html). – 2012.
– 21.07).

***

На Дніпропетровщині обласні осередки об’єднаної опозиції «Батьківщина», партій
«Наша Україна» та «Україна Майбутнього» підписали угоди про співпрацю з
громадським рухом «ЧЕСНО».

Підписавши угоди, політичні сили зобов’язалися надавати громадським активістам
інформацію про своїх потенційних кандидатів ще до старту їх реєстрації у Центральній
виборчій комісії.

Активісти руху планують після проведення моніторингу ознайомлювати кандидатів
із зібраною інформацією. Після цього профілі кандидатів розмістять на так званому
«ЧЕСНОметрі» в Інтернеті. Політичні сили зобов’язались дослухатись до думки
громадських активістів і знімати кандидатури тих осіб, які не відповідають певним
критеріям демократії: причетні до порушень прав людини, корупційних дій, ухиляються
від декларування доходів тощо.

«Ключова мета таких угод – отримання інформації про кандидатів до початку
реєстрації,  аби виключити зі списків та на округах недостойних кандидатів.  Окрім того,
що ми закликаємо до співпраці всі політичні партії,  ми запрошуємо до діалогу всіх
громадян», – зазначив співкоординатор руху «ЧЕСНО» в Дніпропетровську Костянтин
Шамаханов.

За даними координаторів руху, угоди про моніторинг їхніх кандидатів підписали
тільки опозиційні сили, Партія регіонів – відмовилась. Однак активісти на
Дніпропетровщині мають намір збирати інформацію й оприлюднювати також і дані щодо
провладних кандидатів (На Дніпропетровщині розпочався громадський моніторинг

http://svit24.net/politic/77-politic/31556-krmskye-tatar-vshly-na-ulyc-symferopolja-vrazyt-podderzhku-prezydentu-janukovychu
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виборів // Украинская служба радио «Свобода»
(http://www.radiosvoboda.org/content/article/24651897.html). – 2012. – 21.07).

***

Радикальная партия Олега Ляшко представляет луганским общественникам
возможность баллотироваться на выборах в Верховную Раду.  Об этом говорилось на
состоявшемся 20 июля общественном Форуме «Голос народа – 2012», в котором приняли
участие лидеры общественных организаций Луганщины и представители политических
партий.

Как отметил один из организаторов Форума, секретарь координационного совета
акции «Гражданская коммунальная самооборона» Сергей Морозов, основной задачей
Форума является обеспечение участия общественных лидеров во всех этапах
избирательного процесса – выдвижение кандидатами, работа в окружных и участковых
избирательных комиссиях, проведение разъяснительной и информационной работы с
населением, контроль за соблюдением законодательства во время голосования. С весны
общественники провели ряд круглых столов и собраний, в ходе которых обращались к
представителям всех без исключения политических сил с предложением включать
общественных лидеров в состав кандидатов в депутаты от партий.  Но ни одна
политическая сила не откликнулась на этот призыв. По словам Морозова, особые надежды
возлагались на оппозиционные партии, но на сегодняшний день известно, что в округах от
оппозиции выдвигаются заведомо непроходные кандидаты, что говорит либо о
неготовности к выборам, либо о существовании договоренностей с партией власти.

Лидер областной организации Радикальной партии О. Ляшко предложил
общественникам, которые готовы бороться за победу на выборах, выдвигаться по спискам
и по мажоритарным округам от РПЛ. Его поддержал лидер общественной организации
«Народный фронт Луганщины» Григорий Пригеба, заявивший, что имеющие авторитет у
громады общественные лидеры имеют большие шансы на победу в округах,  общаясь
лицом к лицу с избирателями, в отличие от политиков, предпочитающих доносить свои
месседжи с бигбордов или экранов телевизоров (Радикальная партия Олега Ляшко
представляет луганским общественникам возможность баллотироваться на
выборах в Верховную Раду // Паралель-Медiа (http://paralel-media.com.ua/p49685.html). –
2012. – 23.07).

***

Тільки три депутати чинної Верховної Ради відповідають критеріям доброчесності
згідно з дослідженням руху «ЧЕСНО».

Такі результати були оприлюднені 23 липня на презентації моніторингу, проведеного
рухом «ЧЕСНО».

Згідно з дослідженням, фільтри критеріїв доброчесності пройшли депутати Микола
Томенко, Олександр Гудима (фракція БЮТ) і Володимир Лановий (фракція НУНС, став
депутатом лише в червні 2012 р.).

Також моніторинг виявив, що 17 депутатів за свою каденцію порушили тільки один з
6 критеріїв – щодо особистого голосування.

Серед них: Анатолій Гриценко (НУНС), Руслан Князевич (НУНС), Остап Семерак
(БЮТ), Андрій Парубій (НУНС), Олена Мостіпан (БЮТ), Сергій Міщенко (БЮТ), Павло
Жебрівський (НУНС), Роман Забзалюк (БЮТ), Сергій Гринивецький (Народна Партія),
Сергій Гордієнко (КПУ).

Моніторинг депутатів здійснювався за шістьома критеріями:
– відсутність фактів порушення прав і свобод людини;
– незмінність політичної позиції відповідно до волевиявлення виборців;
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– непричетність до корупційних дій;
– прозорість задекларованих доходів і майна, їх відповідність способу життя;
– особисте голосування в парламенті;
– участь у засіданнях парламенту і у роботі комітетів – не менше 75 % (У Верховній

Раді працює лише три чесних депутати // Інформаційне агентство «Регіональні
Новини» (http://regionews.com.ua/node/51620). – 2012. – 23.07).

***

Рух «ЧЕСНО» презентував аналіз доброчесності (за критеріями «ЧЕСНО»)
теперішнього складу Верховної Ради України. Як свідчать підсумки, жоден із волинських
нардепів не відповідає повністю вимогам доброчесності.

Найбільш доброчесними (аж по чотирьох критеріях) виявилися представники
«БЮТ–Батьківщини»  Віктор Олійник,  Микола Потапчук,  Євген Кирильчук,  та НУНС –
Микола Мартиненко і Володимир Карпук.

Лише трьом вимогам відповідають «регіонали» Григорій Смітюх та Анатолій
Горбатюк, а також Сергій Шевчук («БЮТ–Батьківщина»), Катерина Ващук (Народна
партія) та Адам Мартинюк (КПУ).

Аутсайдером рейтингу «доброчесності» від руху «ЧЕСНО» виявився нардеп із блоку
НУНС Ігор Палиця – він позитивно «засвітився» лише за одним критерієм (відсутність
фактів порушень прав і свобод людини) (Жоден нардеп із Волині не пройшов
випробування «чеснометром» // Телеканал «ZIK»
(http://zik.ua/ua/news/2012/07/23/360050). – 2012. – 23.07).

***

Критика кандидатов-мажоритарщиков оппозиционных сил, которая исходит от
общественных организаций, играет на руку Партии регионов. Такое мнение высказал
политолог Олег Бондаренко, комментируя заявления представителей движения
«ЧЕСТНО»  относительно кандидатов в народные депутаты от партии «УДАР»  и
объединенной оппозиции.

«Кампания, которая развернулась в СМИ и, особенно, в социальных сетях играет на
руку власти. Одно дело, когда политика критикуют за какие-то коррупционные схемы,
переходы из партии в партию, а совсем другое – за заявления, которые идут вразрез с
идейной ангажированностью представителей, так называемого, движения «ЧЕСТНО». К
сожалению, именно такую критики мы слышим чаще всего», – говорит Бондаренко.

По его мнению, движение «ЧЕСТНО» ориентировано исключительно на избирателей
Западной Украины. «Так называемые эксперты не владеют ситуацией, которая
складывается на Юге и Востоке Украины. А эти регионы сильно отличаются от Запада.
То, что плохо для Львова, наоборот воспринимается хорошо в Запорожье или Николаеве.
Очевидно, что люди в Одессе или Днепропетровске не будут голосовать за правых
националистов», – считает Бондаренко. Избиратели на Юго-Востоке, по мнению эксперта,
более социально-ориентированы, чем на Западе. «Естественно, они поддерживают левые,
социал-демократические идеи. Поэтому шансы на победу имеют как раз кандидаты,
которые используют не националистические лозунги, а выступают за принципы
социальной справедливости или имеют реальный авторитет среди избирателей»
(Политолог уверен, что движение «ЧЕСТНО» играет на руку «Регионам» //
Программа «ПОДРОБНОСТИ» (Интер)
(http://podrobnosti.ua/opinion/2012/07/23/848597.html). – 2012. – 23.07).

http://regionews.com.ua/node/51620
http://zik.ua/ua/news/2012/07/23/360050
http://podrobnosti.ua/opinion/2012/07/23/848597.html
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***

Руководитель общественной организации «Добро» Валентина Крицак через соцсеть
Фейсбук распространила обращение этой организации к учителям украинского языка и
литературы Херсонщины. В своем обращении общественники обращают внимание на
последствия принятого 19 июля депутатскими карточками обращения к руководству
страны по поводу поддержки языкового закона КРО-КИ (Колесниченко – Кивалова).

Текст обращения: «Шановні українські філологи. Напевно, всім відомо, що 19 липня
2012 р. на позачерговій сесії Херсонської міської ради було прийнято і проголосовано
звернення депутатів міськради до Президента України в підтримку ганебного «мовного»
закону Ківалова – Колісниченка. Це означає, що якщо гарант Конституції підпише цей
закон, то на Херсонщині може бути регіональною російська мова, а всі ви (українські
мовники) залишитися без роботи.

На сьогоднішній день українська мова в нас,  на Півдні –  це той продукт,  якого не
вистачає, а тому у людей нема можливості його споживати. Щоб змінити ставлення людей
до цього прекрасного дефіцитного продукту, його потрібно частіше презентувати і давати
людям попробувати і тоді ви в майбутньому будете при роботі.  Саме тому просимо
долучитися і допомогти волонтерам в роботі громадського проекту по захисту української
мови».

Вот уже несколько недель волонтеры этой организации проводят каждый день на
площади возле к/т «Украина» разного рода мероприятия, конкурсы и другие мероприятия,
которые направлены на популяризацию украинского языка, литературы и культуры.
Проводятся разные конкурсы для детей (Общественная организация «Добро»
распространила обращение к учителям украинского языка и литературы
Херсонщины // Херсонская Правда (http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/16351-
obshhestvennaya-organizaciya-dobro-rasprostranila.html). – 2012. – 24.07).

***

23 липня 2012 р. на суспільно-політичному політичному форумі громадського руху
«Чесна розмова з парламентом», що відбувався за участю громадськості та провідних
політиків, від Рожнятівської районної громадської організації «Антикримінальний вибір»,
було передано звернення щодо перевірки та проведення детального громадського аудиту
на відповідність критеріям доброчесності Анатолія Диріва, що був оголошеним
кандидатом від об’єднаної опозиції «За Батьківщину» по 86 мажоритарному виборчому
округу.

У зверненні наводяться факти зловживання А. Дирівим своїм службовим
становищем, який за попередньою змовою зі своїм братом І. Дирівим, використовуючи
підконтрольне йому підприємство «Спец-буд-плюс 33» (засновником та директором якого
він був та над яким зберіг контроль), заволодів бюджетними коштами, виділеними для
ліквідації наслідків повені (ст. 191, ст. 364 Кримінального Кодексу України) у 2008 р. По
факту цього злочину проти А. Диріва була порушена кримінальна справа.

Окрім того,  громадськість має факти того,  що А.  Диріва підтримує представник
тіньового штабу Партії регіонів, колишній голова Рожнятівської РДА – Роман Новицький,
який дав хабаря керівнику обласної організації «Фронту Змін» Володимиру Шкварилюку
та керівнику обласної організації Блоку Юлії Тимошенко «Батьківщини» Дмитру Шлемку
по 50 тис. дол. кожному. За інформацією з неофіційних джерел, саме Р.Новицький сприяв
закриттю кримінальної справи проти А. Диріва в обмін на повну лояльність до Партії
регіонів.

Між тим представник об’єднаної опозиції Анатолій Гриценко під час Форуму
зазначив, що він особисто зробить все можливе для того, щоб до списків об’єднаної
опозиції не потрапили люди, які мали корупційне минуле.

http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/16351-obshhestvennaya-organizaciya-dobro-rasprostranila.html
http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/16351-obshhestvennaya-organizaciya-dobro-rasprostranila.html
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Івано-франківська громада стурбована інформацією, яка була оприлюднена 17 липня
на прес-конференції Д. Шлемком, керівником Івано-Франківського обласного штабу
об’єднаної опозиції «За Батьківщину», щодо висування А. Диріва кандидатом від
об’єднаної опозиції і вважає,  що цей кандидат не відповідає критеріям доброчесності та
має намір «сховатися» за мандат, використовуючи депутатську недоторканість та стане
«тушкою» Партії регіонів, що не відповідатиме волевиявленню народу.

Громадяськість Івано-Франківщини просить провести стосовно А. Диріва детальний
громадський аудит на відповідність критеріям доброчесності та виходячи з критеріїв
ефективної взаємодії заради очищення майбутнього парламенту від недостойних
кандидатів і реальних змін в країні, як це було погоджено громадським рухом «ЧЕСНО»,
кампанією «Фільтруй Раду!» та політичними партіями, що входять до об’єднаної опозиції
(Яценюк веде до Верховної Ради корупціонера і тушку Партії регіонів Диріва? //
NEWS.IF.UA (http://news.if.ua/news/23964.html). – 2012. – 23.07).

***

22 липня Львівське представництво Громадянської мережі ОПОРА на свою
електронну скриньку отримало листа від обласної організації політичної партії «УДАР».
Основним повідомленням листа є заклик до громадських лідерів відстояти прозоре та
чесне проведення парламентських виборів, зокрема «відстежувати спроби підкупу
виборців кандидатами усіх партій, поширювати аргументовану інформацію про нечесну
участь кандидатів від усіх політичних сил на своїх сторінках у соціальних мережах,
проводити зустрічі із кандидатами у народні депутати та висувати до них конкретні
вимоги щодо розвитку своєї громади та захисту інтересів її мешканців, самому
проголосувати та переконати свого сусіда взяти участь у виборах, проголосувати по
совісті, а не за гречку».

Зважаючи на важливість майбутніх виборів та прикуту увагу до них української та
міжнародної спільноти, такі звернення політичної партії є достатньо виправданими.
Проте, отримане повідомлення, окрім заклику, містить ще й пропозиції для громадських
організацій. Так, львівський «УДАР» готовий надати дієву підтримку громадським
ініціативам, спрямованих на убезпечення чесних виборів, представляти інтереси
громадських організацій на місцевому, обласному та загальнодержавному рівні. Окрім
цього, партія підтримає проекти громадських організацій, спрямовані на розвиток громад
та убезпечення від фальсифікації виборів.

Громадянська мережа ОПОРА поділяє позицію партії щодо необхідності
забезпечити якісне спостереження за веденням кандидатами передвиборчої кампанії, а
також за процесом голосування у день виборів. Проте, закликаємо партійців забезпечити
публічність процедури відбору та оцінки проектів, а також здійснювати у відкритий та
прозорий спосіб фінансову чи іншу дієву підтримку буд-яких громадських ініціатив,
спрямованих на убезпечення від фальсифікації виборів (Львів: «УДАР» підтримає
проекти громадських організацій // Громадянська мережа «Опора»
(http://oporaua.org/news/1668-lviv-ludarr-pidtrymaje-proekty-gromadskyh-organizacij). –
2012. – 23.07).

***

Всемирный конгресс украинцев просит Президента Украины В. Януковича о встрече
для обсуждения ряда актуальных вопросов, сообщается в официальном заявлении на
сайте конгресса от президента организации Евгения Чолия.

«Представители Всемирного конгресса украинцев хотят обсудить вопросы
демократизации Украины, проведение будущих парламентских выборов, евроинтеграции
и «угрозы деукраинизации», – отмечается в сообщении.

http://news.if.ua/news/23964.html
http://oporaua.org/news/1668-lviv-ludarr-pidtrymaje-proekty-gromadskyh-organizacij
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Также в списке актуальных проблем обозначены 80-летие Голодомора 1932–33 гг.,
65-летие операции Висла, вопросы финансовых вливаний украинской диаспоры в
экономику Украины, а также развитие государственных программ по поддержке
украинской диаспоры (Всемирный конгресс украинцев попросил Януковича о встрече //
Паралель-Медiа (http://paralel-media.com.ua/p49776.html). – 2012. – 24.07).

***

Общественное движение «Украинский выбор», лидером которого является
В. Медведчук, выступает с предложением радикально изменить систему управления
страной.

По сообщению сайта «Украинский выбор» 24 июля от имени одноименного
общественного движения в адрес главы Конституционной ассамблеи Л. Кравчука был
передан Проект закона об изменениях в Конституцию Украины.

Суть предлагаемых «Украинским выбором» изменений заключается в максимальном
расширении полномочий всеукраинских и местных референдумов по народной
инициативе, а также упрощении механизма их реализации. Предполагается, что народ
посредством референдумов сможет принимать Конституцию Украины, вносить в нее
изменения и дополнения, решать ключевые вопросы внешней и внутренней политики,
принимать стратегически важные законы. К примеру, как неоднократно заявлял
В. Медведчук, сама Конституция страны должна приниматься исключительно на
всеукраинском референдуме, а законодательство о коррупции не должны принимать
народные депутаты, поскольку оно их напрямую касается. Также предлагается, что на
референдуме граждане Украины смогут высказать недоверие и досрочно прекратить
полномочия должностного лица или органа государственной власти и местного
самоуправления – от главы сельсовета до Верховной Рады и состава Кабинета Министров.
При этом любое решение референдума не должно требовать дальнейшего утверждения со
стороны органов государственной власти и вступает в силу после его обнародования.

В действующей Конституции также заложены механизмы прямой демократии,
однако их реализация затруднена по ряду формальных причин. Исходя из этого, авторы
законопроекта, ссылаясь на европейскую практику, предлагают снизить количество
подписей, необходимых для инициирования всеукраинского референдума, с 3 млн до
500 тыс. Кроме того, законопроект при сборе надлежащего количества подписей
обязывает Президента в десятидневный срок инициировать референдум. Также глава
государства в соответствии с решением референдума обязан принять отставку любого
чиновника.

В целом, по мнению авторов, Проект закона об изменениях в Конституцию Украины
подразумевает создание эффективной системы прямой демократии (Медведчук
предлагает радикально изменить Конституцию // «Трибун» Луганск
(http://tribun.com.ua/4290). – 2012. – 24.07).

***

ВО «Свобода» не підписала угоду із громадським рухом «ЧЕСНО» через розбіжності
у питанні щодо пункту про права людини а також про патріотизм.  Про це заявив лідер
київського осередку політсили Андрій Іллєнко.

«Але загалом ми долучилися до критеріїв, була зустріч керівництва «Свободи» із
представниками громадського руху «ЧЕСНО», на якому «Свобода» прийняла їхні критерії
і долучилася до них», – зазначив він.

На думку Іллєнка, комуністи та Партія регіонів не долучилися до критеріїв через те,
що вони сьогодні «є владою».

http://paralel-media.com.ua/p49776.html
http://tribun.com.ua/4290
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«Вони найбільше сьогодні представляють корупцію, непрозорість. Вони найменше
сьогодні відповідають критеріям, які висунуло громадське об’єднання «ЧЕСНО».
Очевидно,  що вони обрали стратегію такого собі бойкотування всього процесу.  Якщо
вони хоча б частково почнуть долучитися до якихось принципів, які декларуються, то їм
потрібно буде позбутися 90 % їхнього виборчого списку», – зазначив Іллєнко (У
«Свободі» пояснили, чому не приєдналися до руху «ЧЕСНО» // «Відголос.com»
(http://vidgolos.com/168995-u-svobodi-poyasnili-chomu-ne-priyednalisya-do.html). – 2012. –
24.07).

***

За два месяца активисты гражданской кампании «Месть за раскол страны» посетили
23 будущих мажоритарных округа на предстоящих парламентских выборах Украины, на
которых агитировали против кандидатов в народные депутаты от Партии регионов с
целью недопущения попадания их в Верховную Раду.

На пресс-конференции во время акции на Майдане Незалежности в Киеве в 25 июля,
участники кампании рассказали, что начиная с 31 мая они начали осуществлять поездки в
мажоритарные округа, по которым будут баллотироваться народные депутаты,
голосовавшие за языковой законопроект регионалов С. Кивалова и В. Колесниченко.

Во время этих поездок активистами компании осуществляется поиск местных
энтузиастов и формирование ячеек кампании на местах и уже имеется более
1300 волонтеров.

На пресс-конференции активисты рассказали, что наиболее проблемным для них
оказался округ № 23 в Волынской области, где намерен баллотироваться первый
заместитель Председателя Верховной Рады А. Мартынюк. В этом округе представителей
организации Месть за раскол страны было осуществлено нападение.

28 июля они намерены осуществить туда очередную поездку со значительно
большим количеством участников.

При этом организаторы кампании отметили, что в большинстве регионов, в селах их
воспринимают очень позитивно, поскольку, по их словам, они агитируют не за каких-то
кандидатов,  а против,  и это вызывает положительную реакцию (Активисты кампании
«Месть за раскол страны» ездят по Украине, агитируя против кандидатов от ПР //
Корреспондент.net (http://korrespondent.net/ukraine/politics/1375799-aktivisty-kampanii-
mest-za-raskol-strany-ezdyat-po-ukraine-agitiruya-protiv-kandidatov-ot-pr). – 2012. – 25.07).

***

У Вінниці політики та громадянські активісти переймалися рівністю можливостей у
списках партій для чоловіків і жінок.

Вінницька обласна громадська організація Громадський центр «Форум» з
Посольством Швейцарії в Україні провела моніторинг офіційних веб-сайтів політичних
партій, які вже почали проводити активну передвиборчу кампанію, щодо їх гендерної
політики.

Результати моніторингу оприлюднили на круглому столі з обласними осередками
політичних партій.

На сьогодні, попри офіційні заяви деяких політичних лідерів, щодо збільшення
кількості жінок в списках кандидатів у народні депутати та просуванню жінок по
партійній кар’єрній драбині, в статутах партій залишаються не прописаними положення
про збільшенню жінок в найвищих керівних органах партій. Також партії не мають
особливих правил відносно висування та реєстрації жінок-кандидаток.

http://vidgolos.com/168995-u-svobodi-poyasnili-chomu-ne-priyednalisya-do.html
http://korrespondent.net/ukraine/politics/1375799-aktivisty-kampanii-mest-za-raskol-strany-ezdyat-po-ukraine-agitiruya-protiv-kandidatov-ot-pr
http://korrespondent.net/ukraine/politics/1375799-aktivisty-kampanii-mest-za-raskol-strany-ezdyat-po-ukraine-agitiruya-protiv-kandidatov-ot-pr
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Більшість політичних партій не публікують інформацію про кількість членів партії
та відсоток жінок серед них, також інформація про керівний склад партій, особливо в
обласних осередках, в більшості випадків відсутня.

Голова жіночого департаменту партії УДАР Віталія Кличка Людмила Станіславенко
сказала,  що ніхто жінок в політиці не чує:  «Коли вони (чоловіки)  виступають на
засіданнях, починають розмовляти, коли дають якесь подання – навіть не звертають уваги.
Нас просто ніхто не сприймає серйозно. І це відбувається на всіх щаблях представницької
і виконавчої влади», – говорить Л. Станіславенко.

Сергій Кудлаєнко, голова Вінницького обласного осередку «Фронт змін» сказав: «У
всьому потрібно виходити з активності жінок. Готуючись до круглого столу ми провели
певну аналітику,  виходячи з якої слідує,  що робота керівників районних осередків
районних організацій складається приблизно з 21  %  жінок.  Де жінки працюють,  там
показники стосовно вищі. Довіра до жінок вища».

Світлана Ходакова, представник організації «Відкрите суспільство» говорить, що в
Україні проживає 56 % жіночого населення, з них така ж кількість на Вінниччині.
Приблизно 50 % – це жінки, які очолюють правління в селах та селищах.

Політики і громадські діячі сказали, що треба було б забезпечити своєрідну квоту
представництва у парламенті та інших керівних органах у 20 %. Щоб згодом підвищувати
цей ценз. Але, поки що навіть така квота представництва виглядає утопічною (Мінімум
вінничанок потрапить у парламент // 20minut.ua
(http://20minut.ua/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8-
%D0%92%D1%96%D0%BD%D0%BD%D0%B8%D1%86%D1%96/news/10237791). – 2012.
– 25.07).

Оперативні прогнози

Четыре фактора будут определять нынешнюю избирательную кампанию. Об
этом рассказал политолог Константин Матвиенко.

«Первое – это жесткость кампании… Она будет более жесткой, в присутствии
огромного количества мажоритарщиков с определенным ресурсом, с определенными
целями. Они знают, зачем идут в политику, они знают, чего хотят», – сказал эксперт.

Вторым фактором, по мнению политолога, является то, что самими политиками не
предлагается ничего нового.

«Третья – это то, что фальсификации могут иметь просто тотальный характер, так
как для всех субъектов избирательной кампании – это момент истины», – подчеркнул он.

К. Матвиенко также отметил, что еще одним важным обстоятельством является
тяжелейшее экономическое состояние.

«Мы в осень входим с реальной угрозой дефолта. И эти факторы будут определять
кампанию», – добавил он.

К. Матвиенко также считает, что у оппозиции не будет возможности заниматься
фальсификациями.

«Оппозиция не может заниматься фальсификациями – для этого у нее нет просто
технических возможностей»,  –  сказал он.  В тоже время на вопрос,  есть ли у оппозиции
финансовые возможности для проведения фальсификаций, политолог отметил: «Это
очень рискованно. Думаю нет» (Избирательная кампания будет жестокая и с
фальсификациями // Молодогвардеец (http://www.mgm.com.ua/news/izbiratelnaya-
kampaniya-budet-zhestokaya-i-s-falsifikaciyami). – 2012. – 20.07).

http://20minut.ua/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8-%D0%92%D1%96%D0%BD%D0%BD%D0%B8%D1%86%D1%96/news/10237791
http://20minut.ua/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8-%D0%92%D1%96%D0%BD%D0%BD%D0%B8%D1%86%D1%96/news/10237791
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***

Оппозиция фактически уже обеспечила победу Партии регионов на
предстоящих парламентских выборах. Об этом сказал в ходе пресс-конференции
политолог Михаил Погребинский.

«Мне кажется, что все могло быть очень скверно для партии власти с учетом
сегодняшнего формата российско-украинских отношений, если бы партии власти не
помогла именно оппозиция, которая фактически уже обеспечила победу власти на
предстоящих парламентских выборах», – сказал политолог.

М. Погребинский считает, что именно оппозиция своей «истерией» по поводу
языкового законопроекта существенно повлияла на выбор украинцев.  «А ведь закон,  по
большому счету,  –  никакой.  Но то,  что вытворила с этого оппозиция!  Она слила в один
образ Яценюка, Тимошенко, Тягнибока, Фарион и Кличко. И вот они все говорят голосом
Тягнибока и Фарион. Раз так, то какой бы плохой не была эта власть, придется за нее
голосовать,  потому что эти ребята еще хуже»,  –  объяснил эксперт.  По мнению
М. Погребинского, власть выиграет выборы безальтернативно именно благодаря
обострению конфликта между регионами страны (Власть выиграет выборы
благодаря обострению конфликта между регионами страны // Рuls.kiev.ua
(http://politics.puls.kiev.ua/opinion/114278.html). – 2012. – 20.07).

***

Після парламентських виборів на Україну чекають або «демократична
відлига», або «білоруський сценарій». Такий прогноз озвучив народний депутат від
фракції НУ–НС, лідер Народного Руху України Борис Тарасюк.

На думку політика, існують два сценарії розвитку післяпарламентських подій.
«Перший – на парламентських виборах восени цього року перемагають демократичні

сили і формують більшість у парламенті.  Це означатиме,  що курс на європейську та
євроатлантичну інтеграцію буде відновлено, і наступить «демократична відлига», –
уточнив Тарасюк.

Разом з тим, за такої ситуації, на його переконання, реальним стане протистояння
між демократичною більшістю в парламенті і авторитарним Президентом.

«Існує інший шлях – через масштабні фальсифікації до влади приходить знову
Партія регіонів, тоді неминучі масові протести громадян, для придушення яких влада,
можливо, не зупиниться перед застосуванням сили», – додав Тарасюк.

Внаслідок цього, згідно його прогнозу, в Україні в повній мірі втілиться
«білоруський сценарій».

«Втім демократичні сили мають досить підстав для перемоги, що означатиме
втілення першого сценарію», – резюмував нардеп (Тарасюк розповів, що може бути з
Україною після виборів // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?tarasyuk_rozpoviv_shho_mozhe_buti_z_ukrayinoy
u_pislya_viboriv&objectId=1260534). – 2012. – 21.07).

***

Политологи считают, что виза документа – единственный выход для
Президента, в противном случае от Виктора Федоровича отвернутся сторонники.

Закон о языках будет подписан новым или старым спикером парламента в первых
числах августа, а до 20 августа – Президентом. Вопрос подписания закона Виктором
Януковичем был решен еще в мае, когда лидеры ПР приняли решение о его рассмотрении

http://politics.puls.kiev.ua/opinion/114278.html
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?tarasyuk_rozpoviv_shho_mozhe_buti_z_ukrayinoyu_pislya_viboriv&objectId=1260534
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в Верховной Раде. «Заминка произошла из-за непоследовательности Литвина, но до конца
июля вопрос будет решен: Литвин или подпишет, или уступит место тому, кто
подпишет», – объяснил источник.

Политологи также считают, что подпись под законом о языках – единственный
выход для Президента. «Неподписание будет двойным поражением: оппозиция объявит,
что добилась этого своим давлением, а сторонники Януковича отвернутся от него», –
говорит М. Погребинский. «В случае неподписания президент окончательно подорвет
свои позиции на Юге и Востоке, – считает В. Карасев. – Правда, скорее всего, это решение
будет принято в пакете, например, с законом о защите украинского языка».

Кстати, по словам источника в руководстве ПР, действительно рассматривается
вариант, когда одновременно с подписанием закона о языках президент внесет в
парламент законопроект о его изменениях, где будут смягчены требования к госорганам в
регионах относительно дублирования документации на региональные языки. Но
ключевые нормы закона – о гарантировании права на выбор языка в детсадах, школах и
вузах, а также о свободном выборе языка ведения бизнеса (включая СМИ и рекламу)
останутся неизменными.

Между тем, по мнению Погребинского, половинчатая позиция Януковича в вопросе
закона о языках может нивелировать положительный эффект в глазах избирателя Юга и
Востока, которого ПР добивалась его принятием: «Президенту следовало бы объявить о
том, что он поддерживает закон, который нужен миллионам граждан, а не занимать
позицию стороннего наблюдателя». В то же время Карасев уверен: ПР с этим законом
выиграла тактически, но проиграет стратегически: «Регионалы немного выиграют от него
на этих выборах, но навсегда потеряют поддержку украиноязычной интеллигенции»
(Коротков Д. Янукович подпишет закон о языках в течение месяца – источник в
руководстве ПР // Сегодня (http://www.segodnya.ua/ukr_language/14413854.html). – 2012.
– 23.07).

***

Чи не для половини кандидатів від партії влади, кажуть політологи, – головне
на майбутніх парламентських виборах не перемога, а участь.

Схоже, заяви лідерів закарпатського осередку Партії регіонів про намір
перемогти на всіх 6 мажоритарних округах – це не більше, ніж амбіції. На цій думці
сходяться провідні політичні експерти Закарпаття, аналізуючи шанси потенційних
висуванців від партії влади.

Найменші вони – у трьох кандидатів: В’ячеслава Шутка, Михайла Шелевера та
Василя Ковача.

Перший з трійки – абсолютний аутсайдер, в один голос кажуть професор Сергій
Федака, політолог Віктор Пащенко та соціолог Федір Шандор.

До числа кандидатів-олімпійців, для яких головне не перемога, а участь, директор
Карпатського центру полінгових досліджень зараховує також голову Рахівської РДА
Михайла Шелевера. Не надто райдужні перспективи для чиновника «малює» і Віктор
Пащенко, проводячи паралелі з 2002 р.: тоді СДПУ(о) виставила свого кандидата – голову
райадміністрації – і він набрав усього 6 %. Федака оцінює шанси Шелевера 50/50.

Щодо директора «Закарпаттяобленерго» Василя Ковача, то на думку директора
Карпатського центру полінгових досліджень Федора Шандора, «регіонал» є лише
номінальним кандидатом від ПР, мовляв, партія на нього не ставить, а насправді
підтримує іншого кандидата. (Вочевидь, натякає на Сергія Ратушняка. – Ред.) Водночас,
припускають Федака, у Ковача є певні шанси лише у випадку, якщо буде йти купа
кандидатів і голоси розділяться.  Такої ж думки і Віктор Пащенко,  який звертає увагу на
вкрай низький рівень впізнаваності політика в Ужгороді.
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Натомість на Хустському окрузі, каже експерт, «регіонал» Степан Деркач уже давно
«засіює» електоральне поле у Хусті, спілкується з релігійною громадою. Та окрім
основного конкурента – Павла Балоги (Єдиний Центр), біло-синьому кандидату
доведеться позмагатися і з висуванцем від УДАРу Василем Лазоришинцем. Сергій Федака
оцінює шанси Деркача 50/50.

Найвищі ж шанси серед «регіоналів» на думку професора УжНУ – у заступника
губернатора Івана Бушка та голови федерації футболу Закарпаття Михайла Ланя. Однак,
додає Віктор Пащенко, на обох округах – «Угорському» та Свалявському – буде вкрай
запекла боротьба, якщо Єдиний Центр висуне, відповідно, Івана Балогу та Миколу
Вегеша, об’єднана опозиція – Олександра Кеменяша по другому з двох округів, а від
закарпатських угорців піде Міклош Ковач. Щодо Михайла Ланя, то Федір Шандор
припускає, що «регіонал» взагалі передумає та не висуватиметься (Експерти: Серед
закарпатських «регіоналів-мажоритарників» вистачає «олімпійців» // Мукачево.net
(http://www.mukachevo.net/UA/News/View/58986-Експерти-Серед-закарпатських-
регіоналів-мажоритарників-вистачає-олімпійців). – 2012. – 23.07).

***

Если вопрос с заключением оппозиционных лидеров не будет решен и
парламентские выборы будут признаны недемократическими, политическое
сотрудничество Украины и Евросоюза может быть заморожено до 2015 г. Такое
мнение выразил президент международного института демократии Сергей Таран.

«Скорее всего, если ситуация будет ухудшаться, отношения с Украиной в
политическом плане будут заморожены до 2015 г., до следующих выборов Президента», –
отметил он.

Эксперт также не исключил, что Соглашение об ассоциации с Евросоюзом разделят
на две части.

«Возможно, Евросоюз разделит политическую и экономическую часть. Например,
заключит с Украиной «Соглашение о Зоне свободной торговли», она заработает и
определенный доступ к рынкам будет. Но это максимум, на который можно надеяться», –
подчеркнул он.

В то же время политолог выразил сомнения в том, что политическая
составляющая этого Соглашения заработает (Политическое сотрудничество
Украины и ЕС могут заморозить // Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/07/2012-
07-23-01.html). – 2012. – 23.07).

***

На цих виборах явка буде нижча, ніж завжди, і, можливо, несподівані
результати.

Про це на прес-конференції 23 липня заявила виконавчий директор ЛОГО «Комітет
виборців України» Оксана Дащаківська,

Вона зазначила, що люди переважно не розбираються в нюансах політичних
домовленостей, а також не знають сучасного виборчого законодавства. І багато кому
невідомо, що, наприклад, в бюлетені не буде графи «проти всіх».

«Тому, коли люди прийдуть на дільниці і побачать, що такої графи немає, вони
просто, можливо, будуть псувати бюлетень або голосувати навмання», – сказала
Дащаківська.

Також, вона зазначила, що українського виборця двадцять років готували голосувати
за того, хто дає гроші. «Вони (кандидати) будують дороги, а потім будуть класти руку в
нашу кишеню,  щоб відбити ці гроші.  І виборці також мають це розуміти»,  –  додала

http://www.mukachevo.net/UA/News/View/58986-��������-�����-�������������-��������-�������������-�������-��������
http://www.mukachevo.net/UA/News/View/58986-��������-�����-�������������-��������-�������������-�������-��������
http://irtafax.com.ua/news/2012/07/2012-07-23-01.html
http://irtafax.com.ua/news/2012/07/2012-07-23-01.html
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Дащаківська (У КВУ прогнозують нижчу явку і несподівані результати виборів //
Zik.ua (http://zik.ua/ua/news/2012/07/23/360034). – 2012. – 23.07).

***

Выборы в Раду станут самыми грязными в истории украинского
парламентаризма.

Накануне каждых выборов социологи констатируют высокий спрос среди украинцев
на «новые лица». На этот раз украинцы имеют шанс существенно обновить состав
Верховной Рады и вернуть себе надежду на перемены.

«Около 30 % избирателей от выборов к выборам говорят о своем желании выбирать
среди новых политиков. Однако, на сегодняшний день предложение значительно отстает
от спроса», – резюмирует Т. Березовец, директор компании Berta Communications. По его
словам ни Виталия Кличко, лидер партии «Удар», ни Наталью Королевскую,
возглавляющий партию «Украина – Вперед!» нельзя назвать «новыми» политиками. «Во-
первых, они в политике уже более 5-ти лет, а во-вторых – влекут за собой людей и идеи не
только эпохи Ющенко, а также Кучмы», – считает политолог. Получается, что
единственная возможность для граждан «дать дорогу молодым» это избрание
депутатов по мажоритарным округам.

Для молодых и амбициозных региональных лидеров победа в мажоритарном округе
ли не единственная возможность выйти на общенациональный политический уровень.
Ведь с возвращением к смешанной системе выборов проходная часть списка крупнейших
политических партий уменьшилось минимум вдвое. Кроме того, места в этих списках
зарезервированы для представителей крупнейших партийных спонсоров.

Совершенно логично, что именно молодые кандидаты-мажоритарщики уже вовсю
борются за благосклонность «своего» электората, намного опережая темпы работы
политических партий.

«В следующем парламенте будет много молодежи и это будет большая
неожиданность. Сейчас еще рано говорить, но возможно 80–90 молодых политиков
будут бороться и имеют реальные шансы пройти в парламент», – считает
В. Небоженко, директор социологической службы« Украинский барометр». Такая
концентрация «молодой крови» может существенно повлиять на содержание
украинской политики. Чтобы понять какие изменения нам будет важно знать, кто эти
люди и чего от них ждать.

Верховная Рада образца 2012 г. имеет шанс обогатиться молодыми
энергичными людьми. Сегодня только 24-х действующих депутатов из 450 можно
отнести к категории молодежи. Очевидно, в следующем парламенте таких будет гораздо
больше. Но само по себе это конечно не решит проблем украинского парламентаризма.
Гораздо важнее,  что новые выходцы из региональных элит будут более привязанными к
собственным регионам. Во-первых, они еще не «обросли» влиятельными связями в Киеве
и поэтому будут действовать с оглядкой на своих избирателей.  Во-вторых,  логика
предвыборной борьбы в округе всегда предполагает тесный контакт депутата с
территорией, которая делегировала ему представительские полномочия. Уже сегодня
большинство молодых мажоритарщиков, которые успели побывать депутатами областных
и районных советов, практикуют предоставление регулярных отчетов своим избирателям
и стараются не пропадать из их поля зрения даже во время политического межсезонья.
Перерастет это в перспективе в качественный рост ответственности народных
избранников перед украинцами? Возможно, если не полагаться только на совесть самого
депутата. В США, например, в трети штатов действует принцип отзыва выборного лица.
Чтобы инспирировать эту процедуру надо собрать от 12 до 40 % поданных голосов за
определенного кандидата. Возможно на данном этапе построения украинской демократии
этот опыт следовало бы перенять.

http://zik.ua/ua/news/2012/07/23/360034
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Молодые люди со схожими жизненными историями и политическими
перспективами есть у всех без исключения областях Украины. Однако есть нечто, что
может их объединить.

По мнению В. Небоженко, директора социологической службы «Украинский
барометр», молодым политикам нужны такие правила игры на общенациональном уровне,
которые способны обеспечить перспективу. Политолог уверен, что молодые депутаты не
колеблясь пойдут на конфликт, если власть не обеспечит стабильных и разумных
правил игры. «Люди среднего и старшего возраста в политике и бизнесе все
тщательно взвешивают и стараются не рисковать, поэтому их трудно мотивировать
на изменения. А молодежь недооценивает опасность и поэтому активно идет на риск
– это ее большое преимущество, которое необходимо для сохранения мировоззрения
и защиты собственного проекта будущего».

Т. Березовец напоминает, что один в поле не воин. По его мнению, молодые
политики должны сплотиться, чтобы начать менять систему взаимоотношений в
государстве. Этих людей вдохновляет пример Грузии, где именно 30–35 летние заняли
высшие государственные посты и изменили государство. «Сегодня молодые политики в
состоянии безысходности, но они почувствуют свою силу, если их будет минимум
человек 50 в новом парламенте», – считает политолог (Молодежь атакует
мажоритарные округа // Интернет-издание UA – Reporter.com (http://ua-
reporter.com/novosti/119719). – 2012. – 23.07).

***

Следующей весной позиции Президента Украины В. Януковича дрогнут, из-за
чего избранные по мажоритарным спискам депутаты от власти перейдут к
оппозиции. Такой прогноз озвучил глава Союза молодых политологов Андрей Яременко.

«После выборов у Партии регионов будет все нормально.  Но как только немного
пошатнется кресло под Януковичем – а оно шатнется где-то весной, может, ближе к концу
весны – вся толпа мажоритарщиков перебежит к новому лидеру. Кто этим лидером будет,
пока неизвестно. Но, возможно, те условно оппозиционные партии, которые сейчас
проходят (в парламент)», – сказал он.

Аргументируя свое мнение, эксперт привел параллель с изменениями в
политической ситуации, которые начались 10 лет назад.

«В 2002 г. была очень похожая ситуация. Был очень сильный Президент, но слабая
президентская сила (правящая партия). Власти, чтобы сформировать большинство,
набирали себе мажоритарщиков.

Сейчас картинка та же: есть сильный Президент, у него есть непопулярна
политическая сила, которая непопулярна и планирует набирать мажоритарщиков. Причем
эти мажоритарщики едва не назначены.

После того, как в 2003–2005 гг. стало ясно, что власть меняется, все мажоритарщики,
которые поклялись в верности тогдашней власти, стройными рядами перешли к новой
власти. То же и сейчас», – рассказал Яременко (Кресло под Януковичем пошатнется
весной, – считает эксперт // Вечерние Вести (http://gazetavv.com/news/policy/60133--
reslo-pod-yanukovichem-poshatnetsya-vesnoy-schitaet-ekspert.html). – 2012. – 23.07).

***

Владимир Шаповал считает, что выборов без нарушений не бывает.
Глава Центризбиркома Владимир Шаповал прогнозирует, что иностранные

наблюдатели дадут парламентским выборам оценку не выше удовлетворительной.

http://ua-reporter.com/novosti/119719
http://ua-reporter.com/novosti/119719
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«Еще на предыдущих выборах, парламентских 2007 г. и президентских 2010-го, я
чувствовал некоторую предопределенность в оценке выборов со стороны части
иностранных наблюдателей. Тогда наши западные партнеры были в ожидании
демократического «поступа» Украины. Сегодня у меня такое ощущение, что как бы мы не
старались, какое бы видеонаблюдение не организовали, оценка выборов будет в лучшем
случае «удовлетворительно», – отметил он.

При этом, комментируя призывы западных политиков к украинским властям
обеспечить участие в выборах пребывающих в заключении Юлии Тимошенко и Юрия
Луценко, Шаповал подчеркнул, что будет неправильным признавать недемократичными
или нелегитимными выборы, если в них не будут участвовать определенные граждане.

В то же время глава ЦИКа выразил надежду на то, что иностранных наблюдателей
на выборах будет много.

Говоря о возможных фальсификациях, Шаповал отметил, что выборов без
нарушений не бывает, и спрогнозировал, что они будут допускаться с разных сторон.

При этом он выразил удовлетворение, что в Украине есть острая политическая
конкуренция.

«Меня по-своему тешит, что в нашей стране более чем острая политическая
конкуренция, и для меня, как организатора выборов, это плюс. Политические противники
так друг за другом наблюдают, что я могу иногда в сторону отойти!» – заявил глава ЦИКа.

Прогнозы же ряда политиков насчет масштабных фальсификаций на осенних
выборах Шаповал назвал профилактикой и политической обработкой, чтобы эти
политики потом смогли как-то объяснить результаты, если они не будут их
удовлетворять (Глава ЦИКа ожидает предвзятости иностранных наблюдателей //
Левый берег (http://lb.ua/news/2012/07/24/162152_glava_tsika_ozhidaet_predvzyatosti.html).
– 2012. – 24.07).

***

Языковой вопрос упрощает предвыборную кампанию и для власти, и для
оппозиции. Об этом сказал заместитель директора Агентства моделирования ситуаций
Алексей Голобуцкий.

«Власть сталкивается с очень простой проблемой – с низким рейтингом, потому что
в центральной, западной, и как это не странно, восточной Украине ее рейтинг очень
сильно упал», – сказал он.

При этом эксперт отметил, что разогрев языкового вопроса выгоден и для власти, и
для оппозиции, потому что ни одна из сторон не предлагает реальных реформ. «Языковой
вопрос выгоден и для власти,  и для оппозиции,  потому что ни оппозиция,  ни власть не
хочет в режиме дискуссий вести разговор. Какие реформы? Какая реформа от Яценюка?
Конче-Заспу распродать, отменить Пенсионный кодекс? Сейчас все прекрасно и
нормально: они за русский язык, мы – за украинский», – сказал Голобуцкий.

По словам эксперта, этот подход абсолютно непродуктивный, и наиболее опасен
он для оппозиционного лагеря. «К оппозиции требования больше, потому самой
оппозиции намного больше. У власти же конкуренции нет, власть идет одной колонной,
Партией регионов ... А оппозиции много, они все в вышиванках, они все не любят
Януковича, и попробуй доказать, почему ты не любишь его больше, чем не любят
другие», – пояснил эксперт (ПР и оппозиция «договорились» по языковому вопросу –
эксперт // Галицькі контракти (http://kontrakty.ua/article/50571). – 2012. – 24.07).

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/07/24/162152_glava_tsika_ozhidaet_predvzyatosti.html
http://kontrakty.ua/article/50571
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***

Партия власти рассчитывает получить победу в большинстве мажоритарных округов
во время выборов в Верховную Раду благодаря применению административного ресурса.
Такое мнение выразил политтехнолог Андрей Золотарев во время пресс-конференции.

Как отметил эксперт, у большинства оппозиционных кандидатов фактически нет
шансов на победу в мажоритарных округах.

«Из того анализа, который мы провели, видно, что от объединенной оппозиции
пойдут заведомо проигрышные кандидаты, у которых нет реальной поддержки на
местах», – отметил он.

Политтехнолог также подчеркнул, что у партии власти есть высокие шансы на
победу в мажоритарных округах, в первую очередь, добавил А. Золотарев, за счет
использования админресурса, максимальной зачистки информационного поля; а
также – на информационную блокаду (Эксперт рассказал, как Партия регионов
хочет победить в мажоритарных округах // ГолосUA
(http://ru.golosua.com/politika/20120724_ekspert-rasskazal-kak-partiya-regionov-hochet-
pobedit-v-majoritarnyih-okrugah). – 2012. – 24.07).

***

Грядущая предвыборная парламентская кампания будет самой короткой за
много лет. Об этом сказал заместитель директора Агентства моделирования ситуаций
Алексей Голобуцкий.

«Это, пожалуй, самая короткая кампания за все годы. Для «Регионов» она будет
длиться месяца два, для оппозиции, судя по тому, кого они выдвигают на
мажоритарке, – вообще будет продолжаться последние две недели», – сказал он.

По его словам, перечень «проходных» партий уже известен, и решающим фактором
в этой избирательной кампании может стать только отношение людей. «Политики уже
ничего изменить не могут. Список политических сил, которые сейчас есть, – это
Партия регионов, Объединенная оппозиция, коммунисты, «УДАР», Королевская и
«Свобода», – которые имеют возможность пройти в парламент. Нового ничего не
появится, все уже решено, вопрос только в отношении населения, в том, есть ли у
нас какие-то признаки, что у нас будет гражданское общество, или снова будут
продавать свои голоса за гречку...», – отметил эксперт (Эксперт: Избирательная
кампания будет самой короткой // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/86545.html).  –
2012. – 24.07).

***

По итогам предстоящих парламентских выборов власть будет располагать
минимум 250–270 голосами народных депутатов за счет Партии регионов,
коммунистов и лояльных к ней депутатов-мажоритарщиков. Такой прогноз озвучил
политтехнолог Андрей Золотарев.

«По списочной части власть может рассчитывать на 70–80 мест. Больших успехов
она может добиться за счет мажоритарки по регионам центра, юго-востока и севера
Украины, где может набрать 100–120 депутатских мандатов. Кроме того, порядка 70–
80 мандатов получат бизнесмены, которые будут конъюнктурно ориентироваться на
сотрудничество с властью в данный момент. Хотя в дальнейшем этот ресурс в случае
ухудшения социально-экономической ситуации, политических потрясений может
изменить свою позицию.  Но по итогам выборов,  думаю,  что власть будет располагать
минимум 250–270 голосами за счет Партии регионов, коммунистов и лояльных к ней
депутатов-мажоритарщиков», – сказал он (На выборах власть может взять 250–

http://ru.golosua.com/politika/20120724_ekspert-rasskazal-kak-partiya-regionov-hochet-pobedit-v-majoritarnyih-okrugah
http://ru.golosua.com/politika/20120724_ekspert-rasskazal-kak-partiya-regionov-hochet-pobedit-v-majoritarnyih-okrugah
http://glavcom.ua/news/86545.html
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270 мандатов – эксперт // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/86539.html). – 2012. –
24.07).

***

Вице-спикер Верховной Рады Николай Томенко прогнозирует, что
Коммунистическая партия наберет на парламентских выборах 6–7 %, а
политическая сила Виктора Ющенко – не более 1 %.

«Коммунисты,  к сожалению,  пройдут.  Они получат 6–7  %.  Ведь «регионалы»  в
восточных и южных базовых округах тотально теряют поддержку. Избиратели за них уже
не будут голосовать, а за нас еще не проголосуют. Вот и получается, что коммунисты
здесь им ближе всего», – объяснил Томенко.

Вместе с тем, говоря о парламентских перспективах экс-президента Украины и
главы партии «Наша Украина» Виктора Ющенко, нардеп отметил: «Если бы Ющенко
посвятил 25 часов своей жизни после президентских выборов общественной и
культурологической работе, о которой он всегда много говорил, но мало делал, возможно,
некоторая его реабилитация и состоялась бы».

«Но неизвестно, чем он занимался последние 2,5 года. Этот блок, который он будет
возглавлять, получит в пределах статистической погрешности 0,2–1 %. Поэтому это
станет его окончательными похоронами как политика», – считает Томенко (Томенко
прогнозирует коммунистам 6–7 % на выборах // Наш век
(http://wek.com.ua/article/68831/). – 2012. – 25.07).

***

Формування першої п’ятірки виборчого списку, яка б була яскравою та
привабила виборця, – проблема всіх політичних сил, переконаний політолог Віктор
Небоженко.

«Не можна взяти просто шахтаря, дівчину-комсомолку та бізнесмена. Потрібні люди,
які б ідентифікувалися з основними інтересами електорату», – зазначив експерт.

Особливо гостро ця проблема постає перед об’єднаною опозицією, але для них дуже
важливо підібрати і мажоритарників,  які крім усього іншого пізніше не повинні перейти
на сторону Партії регіонів, яка формуватиме більшість за рахунок мажоритарників.

«Усе впирається в те,  наскільки яскравим у них буде список,  наскільки буде
привабливою перша п’ятірка.  І від того,  скільки негативу буде на мажоритарці,  адже в
мажоритарному окрузі кандидат – він не просто кандидат, а консолідована думка округу.
Тобто якщо погана людина буде іти в окрузі, то це позначиться на загальній оцінці
списку. І це колосальна проблема об’єднаної опозиції», – наголосив експерт.

За словами експерта, наразі Партії регіонів взагалі неможливо «міряти», адже
будь-яка міжнародна криза може позбавити її підтримки виборців, і навпаки –
великій успіх дасть їй не менше 150 місць (В усіх політсил є проблема з першою
п’ятіркою у списку, – політолог // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?v_usih_politsil_ye_problema_z_pershoyu_pyatirko
yu_u_spisku__politolog&objectId=1260843). – 2012. – 25.07).

***

В нашей стране происходит сейчас не только кризис власти, но и кризис оппозиции,
то есть тех, кто должен был бы институциализировать протест населения, считает
политолог, директор Социологической службы «Украинский барометр» Виктор
Небоженко.

http://glavcom.ua/news/86539.html
http://wek.com.ua/article/68831/
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?v_usih_politsil_ye_problema_z_pershoyu_pyatirkoyu_u_spisku__politolog&objectId=1260843
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?v_usih_politsil_ye_problema_z_pershoyu_pyatirkoyu_u_spisku__politolog&objectId=1260843
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«Наша оппозиция так долго сидела на телевизионных ток-шоу и во властных
кабинетах, что ей очень трудно управлять протестными движениями», – сказал политолог.

С политологической точки зрения такая проблема решается:
а) появлением новых оппозиционных лидеров и движений;
б) резким возрастанием роли улицы, уличных форм протеста.
Третий вариант давления народа на власть – хороший Майдан – будет не скоро.

Поэтому нас ждут неуправляемые, неожиданные уличные столкновения различных
протестных групп с властью. И какое из них станет спусковым крючком массовых
волнений и беспорядков, предсказать очень трудно.

Политолог указывает,  что люди выходят на улицу и протестуют против власти в
случае если их обманывают, унижают, угрожают или заставляют терпеть трудности.
«Надо отдать должное нашей власти – все четыре раздражителя против народа она
использует на полную мощь», – сказал Небоженко.

Власть, кажется, делает все, чтобы убить официальную оппозицию и заставить
людей поверить в силу уличного протеста.

Но протестами уже начали пользоваться и приближенные к власти, считает
политолог. «Дело дошло до того, что представители правящего класса научились
использовать уличные протесты в целях борьбы со своими конкурентами за власть и
деньги. Кроме того окружение Президента Януковича будет толкать его на жесткие меры
по отношению к протестующим, что сделает его более зависимым от их планов», –
считает Небоженко.

«Утро перед Кабмином или Администрацией Президента может начаться с обычной
демонстрации, а к вечеру закончиться сильными беспорядками», – считает Небоженко. По
его словам, ситуация ухудшается в связи с тем, что идет взаимная радикализация
власти и населения. Иными словами – на каждый новый протест власть будет
отвечать более жесткими и оскорбительными мерами.

Судебные решения, запрещающие собрания и митинги, не помогут власти.
«Уличный протест всегда мало обращает внимания на политические или юридические
запреты. Люди просто выходят, возмущаются, их поддерживают другие и все это
направлено против власти», – сказал Небоженко. Кроме того, по его словам, для
обеспечения таких жестких отношений между властью и населением нужны сильные и
лояльные и сытые спецслужбы и МВД. Этого нет в Украине. Любой полковник милиции,
который бросит на подавление возмущенных уличных протестов, не станет национальным
героем, а его начальство очень быстро откажется от результатов его действий (Оппозиция
разучилась управлять протестами людей – политолог // «Дело»
(http://delo.ua/ukraine/oppozicija-razuchilas-upravljat-protestami-ljudej-politolog-181862/).  –
2012. – 25.07).

***

В Администрации Президента рассматривают вариант создания после
парламентских выборов «правительства народного единства». Но настоящая оппозиция
туда не пойдет.

После парламентских выборов новосозданному парламентскому большинству
может быть предложено поддержать новый формат правительства – по типу
«правительства национального единства». Таким образом, по замыслу
политтехнологов власти, будет предпринята попытка сгладить негатив, связанный с
неприятием Западом нынешнего политического режима Украины. Главный же замысел
такого правительства заключается в том, чтобы перевести негатив от непризнания
честности парламентских выборов Западом в другую плоскость. Мол, по итогам выборов
в стране сформировалось «правительство национального единства», в которое войдет
оппозиция, а значит, претензии Запада беспочвенны.

http://delo.ua/ukraine/oppozicija-razuchilas-upravljat-protestami-ljudej-politolog-181862/
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Кто может войти в это правительство? В первую очередь – представители
«оппозиции его величества». Т. е. политики из тех политпроектов, которые на
сегодняшний день уже назначены «конструктивной оппозицией». По мнению экспертов,
главные претенденты на эту роль политики, которые идут в ВР за широкой спиной
Виталия Кличка и те, кто пройдут благодаря Наталье Королевской. Понятно, что сам
Виталий Владимирович на правительственную должность вряд ли согласится, потому что
это –  конец его карьеры.  Но вот тушек в его команде –  хоть отбавляй,  так,  что вполне
реально, что именно они и пойдут в такое правительство, если оно будет создаваться.

Что же касается объединенной оппозиции, то ни Арсений Яценюк, ни кто-либо
другой из главных подписантов КОД в такое правительство не пойдут, понимая, что
на самом деле это не «правительство реформ», а политический капкан. Зато в числе
возможных членов нового правительства будут «тушки», которые появятся в любом
случае. Как бы сегодня не уверяли Яценюк и компания, что их люди в парламенте
перебегать никуда не будут, обеспечить это вряд ли удастся. К сожалению, у украинского
парламента есть огромный опыт «тушкования» народных избранников. В конце концов,
не на крови же клялись лидерам КОД их «списочники» и «мажоритарщики».

Основную часть правительства составят депутаты-мажоритарщики. А также
политики, идущие в Верховную Раду под крышей технических политических
проектов. Таким образом, «правительство национального единства» – это сборная
солянка, места в которой получают частично «регионалы», частично их политические
соратники, однако половину мест точно получат «якобы оппозиционеры».

При этом надеяться на то, что на эту уловку поведется Запад, вряд ли целесообразно.
Во-первых,  в Европе и США уже привыкли,  что если в Украине говорят о каком-то
единстве, значит, ноги у этого явления явно растут из кабинетов власти. Во-вторых, на
том же Западе уже давно сделали градацию между настоящей оппозицией и
марионеточной. Поэтому на правительство национального единства будет смотреть
как на гремучую смесь «профессионалов», от которой настоящих реформ ожидать не
приходится. И суть не в том, кто будет ездить просить деньги у МВФ – Азаров или кто-то
другой.  До тех пор пока в Украине при власти находится данный политический режим,
никто финансово поддерживать его не станет. Так что технология с новым
правительством рассчитана исключительно на внутреннего пользователя (Качура Д.
После выборов «тушек» назовут настоящей оппозицией // Интернет издание «Вся-
Правда» (http://vsyapravda.com/news/id64982). – 2012. – 25.07).

http://vsyapravda.com/news/id64982
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